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CENIK EKONOMSKO - PROPAGANDNIH STORITEV 

OBČANI 1. ČESTITKA
tekst z eno skladbo ob delavnikih 
tekst Z eno skladbo ob nedeljah 
tekst z dvema skladbama ob delavnikih 
tekst z dvema skladbama ob nedeljah

1.500.00
2.000,00
2.800.00 
3.500,00

PRESNEMAVANJE čestitke s tekstom in glasbo na kaseto 
CENA ČESTITKE PO POSEBNI ŽELJI 50% VIŠJA! 1.500,00

2. KOMERCIALNI OGLASI
tekst do 20 besed 
vsaka nadaljna beseda

3. OBJAVE

1.100,00
60,00

tekst do 20 besed 
vsaka nadaljna beseda

4. ZAHVALE
tekst do 40 besed 
vsaka nadaljna beseda

5. OSMRTNICE

500,00
25,00

6.000,00
150,00

1.800,00

CENIK VELJA OD 1.7.1993 DALJE
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V ogledalu: Franko Gašparut
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Zasavje je v preteklem tednu doživelo tri izjemne 
dogodke. Na Izlakah so odprli novo zunanje kopališče in
— — 1 • _ * _ * _ _ 1 ■ _ 1 .a _ 1 1 — ______________a  _______________________________

gospodarski panogi, ki bo lahko Zasavju zagotovila nove 
razvojne možnosti. Za večji delež turizma v gospodarskem 
kolaču so Medijske Toplice prava osnova. Sedaj je le 
vprašanje, kako bomo v Zasavju znali to izkoristili.

Če ostanemo na Izlakah - tam je potekala pretekle dni že 
30. slikarska kolonija, ki je najstarejša v Sloveniji in je 
ponesla ime zagorske občine po svetu. Zasavje bi moralo 
prav hlastati po podobnih prireditvah, ki so kvalitetno 
pripravljene in predstavljajo naše kraje v drugačni luči, kot 
ponavadi tudi sami predstavljamo zasavske doline.

V Trbovljah pa so lahko ponosni (in z njimi vsi Zasavci) na

NOVICÄlc/^

trboveljsko godbo med najuspešnejše udeležence 
svetovnega prvenstva, na katerem nastopa 200 ansamblov 
Iz celega sveta. Svetovno prvenstvo v Kerkradeju se je 
" ,Y ‘ 1 *“”*■“ bo 25. julija. Več o nastopu

M.B*■________________

Edini v Sloveniji

fii V letu turizma

Cesarju, kar je cesarjevega
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Nokturno slikarske kolonije 

Darko Polc:
Velik človek v majhnem mestu 

Piva in cvetja

Miss Zasavja

Zlati trboveljski godbeniki 

Trboveljski karateisti zadovoljni

Pogon rib na Izlakah

NASLOVNICA: AD Uroš Klemen 
FOTO: Branko Klančar
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12. jlllijd - Zasavske zdravstvene delavce tega dne obišče 
minister za zdravstvo dr. Božidar Voljč s sodelavci. Trboveljčani ga 
seznanijo s predlogom o širitvi vpliva Splošne bolnišnice na Litijo, 
Radeče in del Sevnice. Zagorjani se pritožijo nad tem, da bi njihov 
pljučni dispanzer preprosto prenesli v Trbovlje - kjer imajo čisto novo 
rentgentsko napravo.

13. juliju - Sestaneta se Izvršna sveta v Trbovljah in v Hrastniku, 
sicer se v Zasavju tako sredi poletja ne dogaja nič pretresljivega, razen...

14. juliju - ... razen zasedanja trboveljske občinske skupščine, 
kjer se po skoraj dveh urah le dogovorijo za dnevni red, nato pa gre dalje 
dokaj tekoče - a le do točke Proračun '93. Tega večera ga sicer ne 
sprejmejo, toda razplet sledi naslednji dan.

14. juliju - Vodstvo Medijskih Toplic d.d. v sredo dopoldan 
skliče novinarsko konferenco in se pohvali, da čez dva dni čisto zares 
sledi otvoritev obnovljenega letnega kopališča - z najdaljšim vodnim 
toboganom v Sloveniji, 106 metrov.

15. juliju - Po usklajevanju s poslanci DPZ, trboveljska občina 
končno dobi proračun, čeprav nekateri trdijo drugače. Bi le-ti na čelu 
občine morda raje videli prisilnega upravitelja?

16. jlllijii - Minister za gospodarske dejavnosti dr. Maks Tajni
kar, kljub temu, daje petek, ki naj bi bil slab začetek, otvori izlaški 
bazen. Od 12. ure dalje je vstop prost, že naslednji dan pa kopanje ni več 
brezplačno in je treba odšteti: odrasli 400 in otroci 300 SIT.

Polona Malovrh

UJÄQ3J00V
FRANKO 
GAŠPARUT

Dolani in okoliški kmetje ga 
poznajo po redki kovaški obrti in 
prijaznem nasmehu. Delavnica je 
zadnje leto zaradi težav s srcem več 
ali manj zaprta, prijazen pogled paje 
78-lctnemu Franju ostal. "Nikoli 
nisem vedel, kaj je dolgčas. Vedno 

sem imel veliko dela..." Ključavničarstva seje izučil doma pri 
očetu, ki je bil samostojen obrtnik. Blizu sedanjega 
avtopoligona v Hrastniku jebil Lukmarjevmlin, čevljar Peklar 
in Gašparutova delavnica. Leta 1933je Hrastnik dobil vodovod, 
nadzor nad njim je imel Frankov oče. Takrat še ni bilo 
komunale. Oba sinova sta mu pomagala, saj je bilo treba vsak 
dan kaj popraviti, pregledati ali popisovati števce. Komunala 
je to delo prevzela šele po vojni.

Med vojno je oče umrl in kovačijo je prevzel Franko. Ves 
čas, do upokojitve 1966. leta, je delal tudi pri Rudniku. 
Kovačijo je odprl tudi na Dolu, kamor so se preselili 1955. 
leta. "Že pred vojno sem opravil šestmesečni tečaj podkovske 
šole v Ljubljani. Kmetje so morali podkovati konje vsakih šest 
tednov. Tak je bil predpis, ki gaje izdala vojska. V okolici je 
bilo 30 do 40 konj, danes jih ni niti deset. Tudi tega predpisa 
ni več. Kmetje kar sami kujejo konje. Vendar konj zelo trpi, če 
delo ni opravljeno strokovno. Konj se počuti tako, kot če bi 
nekdo, ki ima velikost noge številka 38, hodil v bata škornjih 
številka 46..."

V Frankovi delavnici visi na častnem mestu njegova prva 
podkev - iz enega kosa, ki jo je napravil še v podkovski šoli. 
Žal mu je, da za njim ne bo nihče prevzel kovaške obrti.

Franko Gašparut je težko kovaško delo prekinjal s pohodi v 
hribe. Rad se spominja teh trenutkov. Že pred vojno je bil član 
PD Trbovlje. Ko seje preselil na Dol, seje včlanil tam. Ves čas 
je bil v upravnem in gospodarskem odboru. Vse, kar je pri 
dolskih planincih železnega, je njegovo delo. Pomagal je tudi 
z materialom, če je bilo potrebno. Nikoli ni hotel plačila.

Za delo pri PD in ohranjanju redke obrti je dobil letos ob 
krajevnem prazniku priznanje zaslužni krajan. Vesel gaje bil. 
Vesel paje tudi ljudi, ki ustavijo ob njegovi hiši in rečejo 
kakšno prijazno besedo.

Fanči Moljk



B

FkSiTeSi tedna

Ko je direktor Medijskih Toplic Drago Butja o tvoril a 
kopalno sezono na Izlakah (po otvoritvi je oblečen skočil ■
v bazen), je ministrica za delo Jožica Puhar izjavila: ■
"Odskočili so ga."

Foto: Branko Klančar e

Kriza trboveljske 
skupščine

Bolj, kot sam potek nadaljevanja
26. in še istega dne začete in končane
27. seje vseh treh zborov trboveljske 
skupščine, je zaskrbljujoč njen obstoj 
od tega dne dalje. Na zasedanju morajo 
namreč poslanci poslušati vse, kar naj 
bi izpeljali pred sejo predsedstvo, 
koordinacije, strokovne službe, paludi 
posledice tistega, kar jim skupščina ni 
dala skozi njeno delo v preteklosti. To 
pomeni usklajevanje dnevnega reda in 
prenašanje posledic nespremljanja 
izvršenih nalog, ki jih je skupščina 
naložila nosilcem. Kriza skupščine je 
bila vidna tudi v vsebini poteka 26. 
seje, njenega drugega nadaljevanja, v 
sredo, 14. julija. Zaključni račun 
trboveljskega proračuna poslanci niso 
sprejeli, ravno tako niso sprejeli 
predloga statutarno pravne komisije o 
spremembi člena, ki govori o zaupnici 
in nezaupnici vladi. Rezultat tega 
zasedanja je bil le imenovanje Saša 
Ostrožnika za skupnega družbenega 
pravobranilca samoupravljanja za tri 
zasavske občine.

Tudi potek 27. seje, ki se je 
nadaljevala takoj po končani 26., je bil 
neuspešen. Predlog proračuna 
trboveljske občine ni bil sprejet, bolj 
zaradi netaktnosti in pomanjkanja volje 
za usklajevanje, kot zaradi vsebine. 
Sklic predsedstva naslednjega dne za 
usklajevanje mimo poslancev ostalih 
zborov, razen družbenopolitičnega, je 
prinesel sprejem trboveljskega 
proračuna, kar pomeni, daje bil sprejet 
na korespondenčni seji - toda neuradno

smo izvedeli, da nekateri poslanci 
napovedujejo obstmkcijo nadaljnih 
skupščinskih zasedanj. Seveda pa bodo 
ti poslanci svojim volilcem natančno 
orisali, kaj sc dogaja na zasedanjih.

Bogdan Barovič

Letališče je, 
letališča ni

Iz zagorskega Rudnika so nas 
povabili, da bi nam predstavili svoj 
pogled v zvezi z odlaganjem 
elektrofilterskega pepela na Ruardiju. 
Na Rudniku pravijo, da s svojim 
odlaganjem pepela na Ruardiju ne kršijo 
obstoječe zakonodaje. Vsa 
dokumentacija je usklajena z md niški mi 
predpisi, karje po njihovem dovolj, saj 
dela potekajo v rudniškem rušilnem 
območju. Ne gie za izgradnjo pristajalne 
steze, kot to želijo predstavili nazagorski 
občini. Rudni k izvaja le sanacijo svojih 
površin z namenom, da bi na njih 
uredili športno rekreacijske in kmetijske 
terene. Odstopanja od projekta (ki so 
bila tudi odobrena s strani rudarskega 
inšpektoija) so izvedli le zalo, da bi šli 
na roko zagorskemu Aero klubu, ki 
namerava v prihodnosti na teh 
površinah postaviti vzletno - pristajalno 
stezo in urejeno letališče.

Trenutno je letališče sicer 
registrirano, nima pa nobenih trdnih 
objektov (niti trdne pristajalne steze), 
saj je vsaka gradnja na mšnih rud niških 
površinah prepovedana. Aeroklub ima 
z Rudnikom sklenjeno le najemno 
pogodbo, ki jim dovoljuje omejeno 
izkoriščanje površin (podobno kot 
vrtičkaiji na drugi strani hriba). Na

Tako! Čas za prijave se je iztekel. Jutri, v petek, 
bo šlo zares. Zato vabimo vse, ki radi pogledajo za 
brhkimi dekleti, da pridejo ob 20. uri na zagorski 
bazen. Računamo na navijače prijavljenih 
kandidatk za miss Zasavja, saj jim malo moralne 
vzpodbude najbrž ne bo škodovalo. Vabljeni 
oboževalci in oboževalke Čukov, ki bodo v 
zagorski bazen spustili svoje "krokodilčke". Pridite 
tudi, če se ne štejete v nobeno od zgoraj naštetih 
skupin. Na zagorskem bazenu bo veselo pozno v 
noč. O podrobnostih tekmovalnega zakulisja si 
preberite v naslednji številko Zasavca, za najbolj 
navdušene pa bodo objavljene fotografije 
najlepših deklet.

Poleg lepih deklet, ki bodo tekmovale za naslov miss 
Zasavja, se bodo na prireditvi predstavili tudi manekenke 
in manekeni, ki sodijo v 1. ligo slovenskih manekenskih pist. 
Predstavljali bodo modele zagorskega podjetja Viva. Vso 
prireditev po povezoval Bogdan Barovič. V sodelovanju s 
pivovarno Union pa bomo pripravili tudi tekmovanje za 
najmočnejšega Zasavca.

Če namjoboslučajnozagodlo vreme, neskrbite. Missice 
vam ne bodo ušle. Ne bomo jih nagnali na dež, ogledali in 
ocenili jih boste lahko čez teden dni, 30. julija. Za teden dni 
pa se bo seveda zamaknilo tudi poročanje s tekmovanja v 
Zasavcu. Vidimo se torej na zagorskem bazenu.

Pri pripravi in izvedbi sodelujejo: Mer-Li Zagorje, 
Pivovarna Union Ljubljana, TKI Hrastnik, Turistična 
agencija Svarog Zagorje, Turistična agencija Ita Celje, 
Zlatarstvo Novak Zagorje, Podjetje Viva Zagorje, Gradex 
Trbovlje, TehnohitTrbovlje, Frizerski salon Nika Zagorje, 
Cvetličarna Dalija Zagorje.

J.R.jr

Rudniku tako ne vidijo v svojem delu 
nobenih kršitev zakonodaje in zato 
tudi niso ustavili dovažanjapepela, kot 
jitn je na svoji izredni seji svetoval 
zagorski IS. Le-ta namreč ni hotel 
prevzeti odgovornosti za stroške, ki bi 
nastali z ustavitvijo del na sanaciji.

Na Medobčinskem inšpektoratu v 
Trbovljah smo za mnenje povprašali 
tudi gradbenega inšpektoija Igorja 
Pražnikarja. ki sije ogledal "letališče",

uraden ogled pa naj bi s tehničnim 
direktorjem rudnika, Francem 
Stošickim, opravila v petek. Če bo 
ugotovil, dagrereszanedovoljen poseg 
v okolje, bo izdal odlok o odstranitvi, 
Rudnik bo moral odstrani ti ves navoženi 
material, minimalna denarna kazen za 
izvajalca nedovoljenih delpaje milijon 
tolaijev.

Tekst in foto: Jože Ranzinger jr
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Prvo polletje je za nami in odločili smo sc, da 
naredimo kratek pregled skozi vse letošnje 
svetilke. Naj skupaj zagorijo in še enkrat 
opozorijo nase. Dobrih stvari ni nikoli preveč, 
vendar pa vse prehitro pozabimo nanje. Tako 
smo v osmi številki pohvalili neznanega ekologa, 
ki je cesto od Renk proti Polšniku opremil z 
napisom: "Kjer osel leži, tam dlako pusti". 
Odročne ceste so običajno obkrožene s smetmi, 
kijih ljudje stresajo s ceste po pobočjih. Ta cesta 
je bila brez smetišč in naj takšna tudi ostane.

V enajsti številki smo pohvalili lične hišice 
avtobusnih postaj, ki so zrasle ob cesti iz Trbovelj 
proti Čebinam. Postavili sojih domačini ob pomoči KS 
Klek. So lepo izdelane in dobro ščitijo pred raznimi 
vremenskimi nevšečnostmi. Upamo le, da jih od aprila 
niso že preveč popisali in porisali razni "umetniki".

V štirinajsti številki so svoj prostor našli stanovalci 
Vovkove loke v Trbovljah. Zaradi urejenosti hiš in 
okolice, skratka celega naselja, smo jim prižgali 
svetilko. Očitno žive v Vovkovi loki srečni ljudje in 
srečni so lahko tudi zato, ker živijo v Vovkovi loki.

V šestnajsti številki so svetilko našli Litijani. Na 
občini so sc namreč odločili, da bodo nekaj sredstev 
namenili tudi za ozelenitev mesta. Delo sta prevzeli 
Stanovanjsko komunalno podjetje iz Litije in 
cvetličarna Vijolica. Spremembe so bile kmalu vidne, 
saj so v samem centru posadili več cvetnic, grmičevja 
in manjših dreves, skrbijo tudi za ureditev Šmartnega 
in Vač.

V osemnajsti številki tirno pohvalili Elektro 
Trbovlje, ki je v Hrastniku obnovil zunanjost 
transformatorske postaje \fHrastniku.Le-ta nam je 
dobesedno "padla" v oči, :s|j skorajda nismo vajeni 
vlaganj v stvari, : ki spe prinašajo neposredne koristi, 
marveč le prispevajo k lepÉ podobi kraja.

V dvajseti številki so spet Litijani. Očitno se na 
Občini nekaj premika, saj so po ozelenitvi Litije 
poskrbeli še za vidne^znake na &|tah. Po ekologiji 
so pohvalno poskrbeli še zn cestilt/preventivo.

V tri Indvajsetištevilki smo hval|ii zagorske gasilce 
z novimi prostori, za katere so porabili 19500 
delovnih ur. Pohvalil; sum tiri: KS Steklarno v 
Hrastniku, kije kljubstisnjeneilitfjšrostoni in prisotnosti 
industrije, vseskozi razvijala hrä^nisko kulturo, šport, 
infrastrukturo in druge dejavnosti Poh valili smo jih ob 
njihovem prazniku.

4ože Ranzinger jr.

i.

Sramotni steber
Če delamo polletni pregled svetilk, sc spodobi 

narediti to tudi za sramotni steber. Omenili bomo 
le tiste, ki še vedno visijo.

V uvrstitvah na stebru močno vodi Zagorje. Morda 
je Zagorje res najbolj zanemarjen zasavski kraj ali pa 
nas le občani bolje obveščajo o "sramotah". V Zagorju, 
v KS Franc Farčnik tako še vedno čaka svojo usodo 
(verjetno rušenje) nekdanjagostilna Pri Franck, kije že 
dalj časa brez strehe. V isti KS, 50 metrov pod trgovino 
Minimarket, še vedno sameva zapuščeni fičko. Medtem 
se je le prevalil na desni bok. Ali mu je pomagal kdo, 
kije rabil del podvozja, ali pa seje od sramu prevalil 
sam. V okvir iste KS spadajo še posekana drevesa in 
razkrite smeti ob cesti vZavine, kjer naj bi se podaljšala 
pista AeroklubaZagorje. Smeti so malo očistili, zato pa 
se je začel breg počasi pomikati v dolino. Če ne bo 
kmalu izravnan, se nam obeta še kakšen plaz. Nastcbru 
ostajajo še odgovorni za žalostno stanje hiše na 
Prešernovi 8, ki se počasi podira, v njej pa še vedno 
stanujejo. Naj hišo že dokončno podrejo, stanovalcem 
pa namenijo človeka vredno stanovanje. Do ureditve 
zadostnih parkirnih prostorov pa ostaja tudi pločnik 
pred Ljubljansko banko v Zagotju poln avtomobilov 
tistih, ki skočijo v banko "za pet minut".

V Trbovljah je trim steza nad Gimnazijsko cesto 
ostala priljubljeno odlagališče "bio" odpadkov vseh 
bližnjih vrtičkarjev. Ker pa se vrtičkarjem verjetno 
včasih pridružiše kdo izven njihovega kroga, jeob stezi 
poleg razpadajočega zelenja moč najti tudi druge, 
"umetne" odpadke. Prav tako se med stanovalci 
Sallauminesa nikakor ne najde dovolj zagnancev, ki bi 
uredili povsem uničeno otroško igrišče ob blokih. Sicer 
pa čemu trud? Otroci bodo tako kmalu zrasli in če že ni 
igrišča, imajo le nekaj metrov stran (nekdanji) 
Lazarevac. Tam bodo slej ali prej našli svoj prostor.

V Litiji ostaja bolj ali manj zapuščena dvorana 
na Stavbah, kjer seje nekdaj vrstilo kulturno življenje, 
potem pa je zmanjkalo obiskovalcev in denarja. Morda 
bi litijska občina lahko poskrbela za oživitev tudi te 
dejavnosti.

Vsczasavsko pa na stebru do izdaje novega 
telefonskega imenika visi PTT Trbovlje, ki jeZasavje 
uspela tako razdrobiti, da najdete številko telefona 
svojega soseda, ki stanuje čez cesto, v imeniku več 
listov proč od svoje. Temu ne botruje ogromno število 
telefonskih naročnikov, marveč to, da vaš sosed ni več 
vaš sosed ampak stanuje v povsem drugem kraju. Če že % / 
ne fizično pa vsaj v telefonskem imeniku.

Jože Ranzinger jr
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JEVNICE®9
□ Državljanstvo. Na Izlakah povsem 
resno razmišljajo, da bi Janezu Drnovšku - Gablcu 
odvzeli častno izlaško državljanstvo. Tam so odprli 
novo letno kopališče, on pa se med tem časom potepa 
po Madžarski, počitnice načrtuje v Španij i preživeti,...

i I Loža Roža. OpozarjamoobčancTrbovelj, 
da naj ne nasedajo navideznemu zatišju v dejavnosti 
zloglasne lože Roža. Anton Ahac - Rožca hodi le 
enobarvno napravljen, Alojz Jeraj - Pipa seje začasno 
odselil na Šolto, Samo Fakin - Biciklist pa je poniknil. 
Da bi ljudi prepričali v neobstoj lože, se je njihov 
propagandni minister Branko Arnšek - Kanal 10 celo 
oblekel v raztrgano rožasto srajco.

Živa meja. Redakcija jetmic vztraja pri 
svojem predlogu, da bi bil nekdanji zagorski pre

mier Janez Lipec - Lipc najprimernejši komunalni 
direktor. Te dni je obrezal živo mejo okrog svojega 
vrta s tako natančnostjo, da ti dih zastane.

I I Zagnanost. Trboveljski prenoviteljev šef 
Božo Marot - Tipps pa je znova dokazal svojo 
pripadnost tamkajšnjemu parlamentu. Nasejo je prišel 
iz daljnega Portoroža, kjer preživlja zasluženi dopust.

V uredništvo Zasavca je prišla starejša 
gospa, ki seje želela pogovoriti z urednikom 
Markom Planincem. Ta pa je odsoten, saj se 
je s trboveljskimi pleharji odpeljal na 
svetovno prvenstvo v nizozemski Kerkrade.

Zasavc: Ni ga, mamca. Boste moral drug 
teden pridet.

Gospa: Kam je pa šou?
Zasavc: V Kerkrade, Kerkrade.
Gospa: Sej slišm, če mi enkrat povete. 

Ampak, js sem vas vprašala, kam je šou, ne 
pa zakaj je šou.

Planinc, po vrnitvi:"Po napornem potovanju 
se najbolj prileže počitek."

Grbi naši vsakdanji
Ali znate dobro opisati svoj občinski grb? Še najlažje je 

Litijanom, ki pol problema rešijo že, če rečejo čoln. V Trbovljah 
in Hrastniku gre za neke silne kombinacije rudarskih vozičkov in 
industrializacije, ki jih med sabo ločijo le dobri poznavalci, 
Zagorjani pa so se šli nizanje barv v trakovih različnih širin. 
Jasno je, da pri tem početju niso poiskali pomoči kakega herolda, 
ki bi jim kaj pametnega nasvetoval, ampak so v heraldično 
vodovje skočili na vrat na nos. Zdaj pa je očitno, da so vsaj 
nekateri, če že ne vsi, dobili nikakršne grbe. In ker o problemih, 
ki jih zaznam, razmišljam; in ker najdem rešitve, če razmišljam; 
in ker rešitve pod ceno prodajam naprej, je tu kratek nasvet, kako 
popraviti zagrešeno.

Da bi se izognili silnim stroškom, politizaciji razprav in vsej šari, ki 
jo ljudje privlečejo iz kleti in podstrešij, ko gre beseda o tako občutljivih 
stvareh, je ponudba poenotena. Začasni grbi bi motivno izhajali iz 
priimka župana, ki trenutno predseduje posamezni komuni. Pazačnimo 
lepo po vrsti, kot tečejo črke v naših abecednikih.

V Hrastniku sedi v županskem stolu Leopold Grošelj. Bistvo 
priimka se skriva v besedi groš, stotinki avstrijskega šilinga ali 
poljskega zlota. Majhnost te denarne enote ustreza majhnosti 
hrastniške občine, kar potrjuje pravilnost mojega izbora. V grbu 
bi tako veljalo narisati kovanec vrednosti enega groša, relativno 
praznost preostalega prostora pa bi kazalo pregnati z majhnimi 
levčki, ki prihajajo iz županovega imena, in si kot kraljevske 
zverine prostor tu vsekakor zaslužijo.

Stvari so najbolj enostavne v Litiji. Mirko Kaplja ima pač čudovit 
priimek. Osrednja figura znotraj grba bi tako bila orjaška kaplja, saj je 
orjak tudi župan. Tudi v Litiji je potrebno rešiti problem praznosti 
preostalega prostora. Najbolj čista rešitev bi bila s tremi vedricami, 
znanimi vaškimi situlami, ki bi, postavljene tik pod zgornjim robom 
grba, tvorile nekakšno krono. Hkrati bi celotna podoba nezmotno 
sugerirala znamenito borbeno geslo: do zadnje kapljice... česarkoli 
že, kar v vedricah pač je.

In smo v Trbovljah. Tamkajšnjega župana imajo zapisanega 
kot Franca Majnardija. Narobe je iskati bistvo v maju, kar večina 
vendarle zmotno počne. Pri županovem priimku gre za izpust 
povsem v začetku, kar je zapeljalo že marsikaterega preučevalca. 
Gre za znan klic prestrašenih: gmajna rdi. Kot vemo, je gmajna 
neobdelan, na redko porasel svet, klic pa so gmajnarji uporabljali, 
kadar je zagorelo, ko seje "širila pošast komunizma" (ti ti Marx),... 
V grbu bi torej veljalo narisati rdečkasto gmajno. Ker bodo kljub 
prepričljivosti dokaza, nekateri še vedno govorili o maju, bi grbu 
dodali črnega bika, ki v zvezdah zastopa majske ljudi, in je za grb 
zelo primerna živalca.

In še Zagorje, kjer v županskem fotelju poseda Matjaž Švagan. 
Zaradi njegove mladosti bodo nekateri prepričani, da še ne sodi v grb, 
vendar bi njegovo kraljevsko ime moralo prepričati vse nejeverne 
Tomaže. Švagan je vaga, tehtnica torej, ki se spredaj š(čiti), zadaj pa 
n(apada). Ker je to težko poenostaviti v grbovno ilustracijo, bi veljalo 
ostati le pri tehtnici. Tudi tu bi zaradi praznosti veljalo dodati kakšno 
žival. Zagorjanom blizu so predvsem konji oziroma kot jim tam rečejo 
- kojni. S tem bi tudi Švaganovi mladosti dodali treznost nekoliko 
starejše generacije, ki jo na premierskem stolčku zastopa Vlado 
Kojnik.

Rdeči Revir
Foto: J.R. jr.
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Procesni informacijski sistem Termoelektrarne Trbovlje
Pred nekaj leti je bila situacija na 25 let starem neavtomatiziranem bloku TET približno takšna: zmanjkalo je 

elektrike in nihče ni vedel, zakaj so "padli ven". Vzdrževalci so več kot 2 uri iskali napako v sistemu, šele potem so 
jo lahko odpravili. Danes je to le še neprijeten spomin iz preteklosti, saj lahko po izpadu elektrike v trenutku do 
stotinke natančno razberejo vrstni red delovanja zaščit. Vzdrževalci lahko takoj pristopijo k odpravljanju napak(e).

Korenitim spremembam v nadzoru procesa proizvodnje električne energije je 
botrovalo mnogo stvari. Vodja službe zadolžene za avtomatsko obdelavo podatkov in 
idejni oče tega projekta je Peter Jamnik. Izhaja iz neposredne proizvodnje, zaradi tega 
somu vsiproblemi, kise nanašajo naproces, znanido potankosti. Idejo računalniškega 
nadzora procesa je izvedel skupaj z ljubljansko firmo Korona in velikimi napori 
domačih vzdrževalcev. Slednji so s pomočjo strokovnjakov iz EM Maribor vgradili 
analogno-digitalna tipala.

življensko dobo strojev in vso statistiko 
preusmeriti na tiskalnik. Zaradi natančnosti 
je zelo pomembno, da programi tečejo na 
kvalitetnih računalnikih, ki lahko 
zanesljivo obratujejo 24 ur dnevno. Večino 
zaslug za nemoteno delovanje sistema 
lahko pripišemo dobro zasnovani in

Kdaj in zakaj ste začeli delati na 
računalniškem nadzorovanju procesa 
proizvodnje električne energije?

"Zaradi neprikritega interesa vodstva, 
še posebej direktorja firme inženirja Janeza 
Pergerja, sem začel delati na tem projektu 
leta 1989. V elektrarni so načrtovali sistem, 
ki bi izpisoval dogodke samo in neposredno 
na tiskalnik. Že takrat sem imel v glavi 
vizijo. Če že vlagamo v novo opremo, naj 
nam ne omogoči samo tiskalniških izpisov, 
ki bi se potem morali fotokopirati vsakič, 
ko bi nekdo želel pogledati, kakšno je 
stanje v procesu, ampak tudi neprekinjen 
vpogled v delovanje elektrarne iz več ih 
mest. Glede na izkušnje smo lahko z veliko 
gotovostjo trdili, da v primeru izpada ni 
bilo skupinskega signala, ki bi natančno 
pokazal, kaj je bil vzrok izpada. Hoteli 
smo ugotoviti, kateri je bil prvi signal, ki 
j c povzročil izklopitev bloka, na ta način 
bi lahko hitreje odkrili napako in jo 
odpravili. Tako je bilo leta 1989, danes 
imamo sistem, ki je bolj uporaben, saj se 
kot živi projekt neprestano dopolnjuje."

Kako ste gradili in dopolnjevali idejo?
"Ko je bila ideja le zametek sem 

razmišljal, da naj bodo na enem računalniku 
zbrani in urejeni vsi podatki iz bloka. 
Kasneje smo idejo nadgradili. Ta 
računalnik predstavlja osnovo za 
računalniško mrežo (Novell), preko katere 
lahko s kateregakoli terminala znotraj firme 
ali celo iz terena, preko modema in tele
fona, dvajsetim uporabnikom naenkrat 
ponudimo vse podatke o trenutnem 
delovanju elektrarne, pa tudi podatke za 
več dni nazaj. Poudaril bi še to, da nismo

vgrajevali pretvornikov zgolj zaradi 
računalnika, ampak predvsem zaradi 
zastarelosti naprav. Potrebno jih je bilo 
obnoviti, hkrati smo dobili podatke v 
računalnik."

Kakšna je naloga vašega 
informacijskega sistema?

"Iskanje podatkov preko manometrov, 
termometrov in registratorjev je zelo 
nehvaležno delo. Zaradi nenatančnih 
podatkov prihaja do napačnih meritev. V 
tem primeru še tako pregledni statistični 
podatki ne bi prikazali dejanskega stanja 
strojev. Sistem mora zato natančno 
zasledovati delo naprav, podaljšati

sestavljeni računalniški opremi firme Tref 
iz Zagorja, obenem ne smem pozabiti tudi 
neprecenljive pomoči Boruta Marolta, ki 
seje projektu pridružil pred kakšnim letom 
dni."

Ali že obstajajo podobni sistemi v 
Sloveniji?

"Ne. V Sloveniji zaenkrat deluje le naš 
sistem. Ostale elektrarne rešujejo te 
probleme vsaka zase in nam sledijo. Nekaj 
podobnega trenutno preizkušajo v 
ljubljanski toplarni."

Kakšna je praktična uporabnost 
sistema danes?

"Praktična uporabnost se skoraj ne da
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V Medijskih toplicah so 16. julija odprli novo kopališče. Stoji na mestu 
prejšnjega in je bilo zgrajeno v izredno kratkem času. Prva dela so namreč 
stekla šele v aprila letos. Kopališče lahko sprejme do dvatisoč obiskovalcev, 
obsega osem tisoč kvadratnih metrov prostora, od tega je 1500 kvadratnih 
metrov vodnih površin. Sestavljajo ga trije ločeni bazeni in vodni tobogan. 
Bazeni se polnijo iz naravnega vrelca nizkomineralne vode temperature do 
26 stopinj. Kopališče so zgradili po načrtu arhitekta Igorja Ajtiča iz 
Razvojnega inženiringa iz Trbovelj, gradili so ga delavci Pionirja iz Novega 
mesta. Cena izgradnje je bila 300 milijonov tolarjev.

ovrednotiti. V času delovanja, to se nanaša 
na približno dve leti, je ta projekt precej 
prispeval k zanesljivešem obratovanju, 
večji proizvodnji, avtomatizirani statistični 
obdelavi podatkov. Vse statistične 
obdelave kot so izklopi, zagoni, analiza 
tekočih in preteklih podatkov, ure 
obratovanja ter število vklopov, se 
obdelujejo preko računalnika. Prihranili 
smo veliko časa in denarja, obenem so vsi 
podatki urejeni, dostopni ves dan in 
pripravljeni za arhiviranje. S tem smo se 
izognili garaškim in dolgotrajnim 
opravilom. Tisti, ki so morali prej vse prej 
omenjene obdelave pripraviti "peš", lahko 
sedaj razmišljajo in delajo bolj kreativno. 
Obenemje v fazi nadzora računalnik odkril 
utrujenostmateriala pri enem delu sistema. 
Med rednim letnim remontom smo 
ugotovili, daje pravilno napovedal možno 
poškodbo oz. obrabljenost in smo tisti del 
popravili."

Za konec nam poskusite dolgoročno 
začrtati še smeri razvoja vašega sistema.

"Vsi prej navedeni podatki se nanašajo 
le na nadzor delovanjasistema. Sedaj smo 
že v končni fazi zagona lokalnega 
informacijskega sistema 1 lOkV, ki ne bo 
samo nadzorovan, ampak tudi krmiljen 
preko računalnika. Razmišljamo tudi o 
brezžičnem prenosu podatkov preko najete 
frekvence. To ni le modna muha, o tem 
sem začel razmišljati zaradi precejšnjih 
problemov s kvaliteto telefonskih zvez v 
Trbovljah in Sloveniji."

Tomi Pucelj

Otvoritev se je pričela malo po deseti uri 
s pozdravnimi besedami direktorja 
zagorskega Gostinstva Draga B u tje, sledil 
je govor predsednika zagorskega IS Vlada 
Kojnika. Trak pri vhodu v kopališče je 
prerezal minister za gospodarske zadeve 
Maks Tajnikar. Ogled se je lahko pričel. 
Za vodilnimi politiki in gospodarstveniki 
Zasavja se je na kopališče vlila množica 
radovednežev in kopanja željnih otrok. 
Slednji so bili razočarani, saj med ogledom 
kopanje še ni bilo dovoljeno. Kljub 
prepovedi je v bazen kar oblečen skočil 
Drago Butja in tako simbolično začel 
letošnjo kopalno sezono na Izlakah. Okrog 
pol dvanajstih so po ozvočenju neprijazno 
sporočili, daje ogled končan in da morajo 
obiskovalci zapustiti kopališče, da ga bodo 
lahko pripravili za kopalce. Radovedneži 
so se odpravili domov, otroci drenjat pred 
vhodna vrata, povabljeni gostje pa v hotel, 
kjer so računu za izgradnjo bazena najbrž 
dodali še kakšen tisočak.

Skoraj vsak obiskovalec lahko opazi, da 
je bil bazen odprt "na silo". Gradbena dela

namreč še vedno potekajo. Pod terasami 
za sončenje se urejajo prodajalne, na 
bližnjem travniku naj bi bilo parkirišče, 
vendar je - in tako bo najbrž še nekaj časa 
- še vedno travnik, le da je označen z 
lesenimi količki. Na mestu nekdanjih 
garderob je gradbišče, ki je ločeno od 
kopalcev z gradbeno ograjo. Na srečo sojo 
poslikali udeleženci Slikarske kolonije in 
omilili njen grob videz. Razumljivo je, da 
j e delavce Pionirj a priganj al rok izgradnj e, 
zagorsko Gostinstvo pa turistična sezona. 
Naglica je zato povzročila nekaj 
malomarnosti, kijih ni težko opaziti (npr. 
v betonska tla vtisnjene stopinje delavskih 
čevljev). Vendar bo čas pokazal, če so to 
edine malomarnosti. Kakorkoli že, 
zagorskemu Gostinstvu je treba priznati, 
da ima vizijo razvoja zagorskega turizma. 
Upamo lahko le, da je njihova vizija 
pravilna. Otvoritvena svečanostjezanami, 
rezultati bodo kmalu vidni.

Foto in tekst: 
Jože Ranzinger jr



Ali ste že kdaj pomislili, kako je starejšemu človeku, ki ostane sam v stanovanju, 
gre težko po stopnicah do trgovine, se ne more umiti in si oprati las? Zdrav, vendar 
oslabel, nima nobene druge izbire, kot da zaprosi za sprejem v dom za starejše 
občane in če ima srečo, da je zanj prostor, odide in pusti za seboj vse spomine in 
ljubezen. Nina Korbar je dostikrat pomislila na to. V želji, da bi ljudem omogočila, 
da ostanejo v svojem domu tudi ko oslabijo, je ustanovila podjetje Soliš.

Naj vas najprej vprašam, kaj j c to starost?
Zgrešeno jc misliti, daje starost obdobje 

nemoči, bolezni ali močno poudarjene 
osebnostne spremenljivosti. Staranje jc 
povsem normalen pojav, ki ga spremljajo 
fiziološke in morfološke spremembe .Kljub 
nekaterim spremembam je staranje lahko 
zelo bogato in srečno življenjsko obdobje, 
le pravilno seje treba pripraviti nanj. Vse 
življenje moramo biti duševno in telesno 
aktivni. Podjetje Soliš daje velik teinu 
velik pomen. Skuša pomagati ljudem, da 
se ne hi duševno in telesno zanemarili.

Kaj je pravzaprav Soliš?
Soliš je podjetje za strokovno nego in 

oskrbo oslabelih, ostarelih ter invalidnih 
ljudi na domu. V la sklop spada jutranja ali 
večerna nega oslabele osebe (jutranje 
kopanje, umivanje glave, oblačenje...), 
dostava in postrežba hrane (tople obroke 
dostavljamo v mcnu-mobilnih posodah in 
po potrebi tudi hranimo), prevoz in 
spremstvo v zdravstveni dom, dostava 
zdravil, nakup najnujnejših živil, 
organiziranje frizerskih, pedikerskih ter 
drugih nalog glede na potrebe lj udi (manjša 
popravila stanovanja in opreme).

Od kje ideja za podjetje?
Sedem let in pol sem delala na inštitutu 

za gerontologijo v Trnovem. Dodobra sem 
spoznala težave in potrebe tega življenjske
ga obdobja. Prišla sem do zaključka, daje 
za stare ljudi usodno, da brez potrebe 
poležavajo po bolnišnicah, samo zato, ker 
doma nimajo nikogar, ki bi jih občasno 
skopal ali jim pomagal pripraviti hrano. 
Zaradi ljudi, ki so morali zapustiti svoj 
dom in oditi v dom za starejše, sem spoznala 
pomen lastnega doma za človeka. Bivanje

doma in nega na domu sta seveda mogoči 
le v primeru, če potreba po oskrbi v domu 
za starejše ne izhaja iz medicinske 
indikacije ali rehabilitacijske potrebe.

Kako ljudje sprejemajo nov način 
pomoči?

Po mojem mnenju ljudje še niso povsem 
navajeni na nov družbeni sistem, ki je 
prinesel tudi to, daje za kvalitetne usluge 
in pomoč potrebno prispevati nekaj 
denarja. Zlasti starejši se na to težko 
privajajo. Poleg tega ljudje v tretjem 
življenjskem obdobju odklonilno gledajo 
na prejemanje pomoči. Starejši ko je 
človek, težje sprejema pomoč, ki zanj 
pomeni znak slabosti. Res pa j e tudi to, da 
sc starejši, ko spoznajo, daje nekaj dobro, 
da nekdo s srcem skrbi za njih, zelo navežejo 
in radi sprejmejo pomoč in usluge.

Kako rešujete finančno vprašanje?
Mislim, da so naše cene dokaj ugodne in

dostopne vsem, ki nas potrebujejo. 
Pripravili smo tudi nekaj ugodnosti. Za 
ljudi, ki nas potrebujejo večkrat tedensko, 
imamo ob koncu meseca popust na storitve. 
Naši redni oskrbovanci so upravičeni 
nekaterih brezplačnih storitev. Na primer, 
če naš varovanec potrebuje tudi hrano, mu 
ni potrebno plačati prevoza, plača samo 
ceno hrane. Za ljudi, ki nas potrebujejo, 
vendar pa jim cena naših storitev 
predstavlja hudo breme, imamo socialno 
delavko, ki preuči njihov socialni status in 
pomaga pri ureditvi postrežnin in podobno.

Kakšni so načrti za prihodnost?
V načrtu imamo, da bi v delo vključili 

čimveč strokovnjakov oziroma ljudi, kijih 
bo pri njihovem delu vodila izključno 
ljubezen do starostnikov. Ker se zavedamo, 
da imajo starejši prav tako potrebe in želje 
po druženju in razvedrilu, bomo skušali 
narediti čimveč na področju družabnega 
življenja. Za ljudi, ki so preslabotni, da bi 
brez spremstva zapustili dom, bomo 
priredili piknike, izlete. Vodilo pri 
nadgradnji podjetja so nam potrebe in 
želje starejših. Želimo jim biti trdna in 
prijetna opora.

Mateja Vidgaj

Objavo na tej strani je omogočil
SOLIS d.o.o. SOLIS .„ o
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POGLED
nega parketa

Boji gladiatorjev v borzni areni
V preteklem tednu je dogajanje na borzi spominjalo na boje 

gladiatorjev v grških amfiteatrih. Prevladovale so delnice, medtem 
ko so bile obveznice manj cenjene. To seje pokazalo pri državni 
obveznici RSL 1, ki je padla iz 92.1 na 90.4. Trgovanje z RSL 
1 seje začelo na nižjem nivoju, padla iz 92.1 na 90 in kasneje na 
90.5. "Dvojka" je ostala pri 90.5. Pri delnicah Dadas je bilo 
povpraševanje na maksimumu - 179.854 SIT, vendar ni bilo 
ponudbe. Prednostna dehiica KB TP je poskočilana 60.000 SIT in 
kasneje do maksimuma - 63.657 SIT. Lek se je dvignil na 
maksimum - 17.306 SIT. MKZ je porasla do 5.500 SIT, Nika se 
je prodajala med 53.700 in 54.200 SIT. Probankaje poskočilana
37.000 SIT in potem na 38.000 in 39.000 SIT, tudi RGSP je šla 
na maksimum - 2.720 SIT, medtem ko seje SKBR prodajala po 
15.400 in SKBP po 17.100 do 17.300 SIT.

V drugem krogu je občina Laško zaključila na 77, Zagorje pri 
74, RSL 1 pa je ostala na 90.4. "Dvojka" je rahlo porasla na 90.7, 
z obema državnima obveznicama je bilo za 2.3 mio DEM 
prometa. Z Dadasovimi delnicami je bilo samo za dva lota 
prometa po maksimalnem tečaju 179.854 SIT, Nikaje zaključila 
pri 54.077 SIT, Probanka pri 38.087 SIT oh prometu 1.8 mio 
DEM, KBTP je končala pri 59.606 SIT. Lek je porastel do 17.171 
SIT, SKBR seje oblikovala pri 15.472 SIT in SKBP pri 17.566 
SIT. Gorenje je doseglo 92.5, ostali tečaji so ostali na enakem 
nivoju.

Četrtek je prinesel vzdušje gladiatorskih borb. Velik boj je bil 
za prednostne delnice Komercialne banke Triglav, s katero je bilo 
sicer "samo" za 320.000 DEM prometa, vendar bi glede na 
zanimanje promet lahko bil še večji. Za več kot 2 mio DEM 
prometa je bilo z delnicami Probanke, 750.000 DEM z Nikino 
delnico, blizu 100.000 DEM z delnicami Leka in 110.000 DEM 
z delnicami SKBP. RSL 1 je z 2.6 mio DEM prometa še vedno 
med najpomembnejšimi vrednostiini papirji, čeprav pada. V 
prvem krogu je na začetku padla pod 90 in se nato gibala okrog 
89. "Dvojka"jezačelana90.8 inkasneje padla na90.4. Za delnice 
Dadasje bilo povpraševanjenamaksimumu-212.016 SIT, vendar 
ni bilo ponudbe. Prednostna delnica KBPT je poskočila preko
60.000 SIT, kasneje celo do maksimuma - 66.574 SIT. Lek seje 
dvignil na 20.727 SIT, MKZ do 6.050 SIT, celo Nika sc je 
prodajala po maksimumu, to je 59.718 SIT. Probankaje nihala 
med 40.500 in 42.854 SIT, RGSP je šla na 2.707 SIT, Salus na 
5.700 SIT, SKBR seje prodajala po 16.400 do 17.000 SIT in 
SKBP okrog 17.800 SIT. V drugem krogu je mesto Ljubljana 
zaključilo pri tečaju 87, Metalna pri 57, občina Zagorje pri 74, 
PTT Nova Goričana 88.2. RSL 1 je v nadaljevanju ostala nizko, 
na 89.2. "Dvojka" je zaključila pri 90.5. Z Dadasovimi delnicami 
je bilo samo za dva lota prometa po maksimalni ceni 212.016 SIT. 
Nikaje zaključila trgovanje na nivoju 59.719 SIT, Probanka na 
41.351 SIT, KBTP na 61.766 SIT, Lek je porasel do 20.727 SIT. 
SKBR seje oblikovala pri 16.654 SIT in SKBP pri 17.828 SIT, 
kar kaže na trend zbliževanja obeh tečajev.

Iz naše tehniške zgodovine

Do leta 1880 sta bila na rudniku Trbovlje dva 
ventilatorja, kasneje jih je obratovalo tudi sedem. 
Namestili sojihpri vhodih v rove, dabipospešili zračenje 
jame in zmanjšali nevarnost eksplozij. Enega so postavili 
tudi pred Ferdinandov rov. Poganjal ga je parni stroj - 
lokomobila. Sredi leta 1902 je TPD - rudnik Trbovlje 
zaprosilo pristojne oblasti, da bi dovolile postavitev 
naprave za proizvodnjo električne energije, ki bi poganjala 
nekatere stroje in razsvetljavo v Ferdinand in Jožefovem 
rovu, pri ventilatorju na Gvidi. Okrajno glavarstvo in 
rudarske oblasti v Celju so avgusta 1902 dale soglasje za 
postavitev ventilatorja in dinama na rudniškem zemljišču. 
Z deli so pričeli takoj. Postavili so leseno zgradbo, ki so 
jo pokrili s strešno lepenko. Parni kotel je dobavila 
tovarna Mocdling pri Dunaju, kije bil izdelan leta 1902 
s 7 atm. Električno napravo je dobavila tovarna E.G. 
Reiter z Dunaja, ki jo je tudi montirala. Montažna delaje 
vodil Hans Kraner, ki je prinesel nekaj strokovnega 
znanja iz vojske. Naprava je pričela obratovati, ko so 
dobili soglasje rudarskega komisarja in predstavnikov 
trboveljskih občinskih oblasti. Služila je kot ventilator, 
za proizvodnjo ter prenos električne energije za potrebe 
Ferdinand in Jožefovcgarova. Pred začetkom obratovanja 
so bila izdana navodila o obratovanju na temelju takrat 
veljavnih rudarskih in elektrotehničnih predpisov. 
Komisija je potrdila tudi strokovno usposobljenost 
upravljalcev strojev - Alojza Kumška in Antona 
Zupana. Nadzor nad delovanjem naprave je imel na 
skrbi Jože Prugger. Dobavitelj opremeje izdelal navodila 
o obratovanju zapostavljeno 220 voltnonapravo. Dodatna 
navodila je predpisal tudi rudarski urad v Celju in rudniško 
ravnateljstvo. Inženir Robert Draš je izdal navodila 
vsem obralo vodjemjamskih in zunanjih obratov, zahteval 
je, da z vsebino obvezno seznanijo vse zaposlene. Glasilo 
seje: "Oznanilo! Strogo je prepovedano se električnih 
napeljavnih žic na površju, kakor tudi v jami in tudi s tem 
v zvezi stoječih strojev in priprav, dotaknili ali celo jih 
poškodovati, ker bi s tem zmogla velika nevarnost za 
osebo nastati in hi zmogla oseba smrt storiti". S svojim 
podpisom so poslovodni organi pri rudniku Trbovlje 
zagotovili, da so bili vsi njihovi delavci - rudarji, 
profesionalisti in zunanji delavci - o navodilih tudi 
seznanjeni.

Letos torej mineva 90 let, odkar je pričela obratovati 
prva naprava za proizvodnjo električne energije. Ta je 
bila predhodnica prve termoelektrarne v Trbovljah, ki so 
jo postavili v letih 1905/1906 in je pričela obratovati 
konec leta 1906, v neposredni soseščini slovite glažute. 
Objekt stoji še danes in služi potrebam Strojne tovarne 
Trbovlje.

Tine LenarčičMilan Povirk
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Ko je Gelca Planinc, zaposlena v poslovni enoti Jutranjka 
na Dolu, dobila kuverto s položnico za dohodnino, se je 
oddahnila. 2200 tolarjev le ni takšen denar, da ga ne bi 
mogla pogrešati. Vendarje na položnico pogledala še enkrat 
in ugotovila, daje spregledala eno ničlo na koncu zneska.

Mati, ki je še lansko leto vzdrževala hči, s plačo okoli 30000 
tolarjev težko oziroma ne more pogrešati 22000 tolarjev. Davek ali 
dohodnino je treba poravnati - vsaj zaenkrat - še v enem znesku, kar 
dodatno otežuje zadevo. Zakaj mora Gelca plačati za njene razmere 
tako veliko dohodnino?

Jana Surina, vodja poslovne enote Jutran jka na Dolu, jepo veda
la, da so zaradi velike dohodnine s sindikatom takoj ukrepali. Z 
davčno službo so se dogovorili o rešitvi Gelčinega problema. "Lahko 
rečem, da so bili na davčni službi zelo korektni", pravi Jana Šurina. 
Gelei Planinc so omogočili pritožbo, kar je bil le skrajšan postopek 
za ponovno izpolnitev davčne napovedi. V davčno napoved Gelca ni 
vpisala kot olajšavo vzdrževanje hčerke. Ko je pod ustrezno rubriko 
na obrazcu za davčno napoved vpisala še hčer, se je znesek za 
dohodnino prepolovil. Tako bo namesto 22000 tolarjev plačala "le" 
10800.

Znesek bi bil lahko še manjši. O tem je malce več povedal Uroš 
Roglič, vodja davčne izpostave v Hrastniku. "Težava ljudi z 
nizkimi plačami je, da si ne morejo privoščiti veliko novih stvari, zato 
kupujejo rabljene (od šolskih potrebščin do športne opreme...). Pri 
nakupu rabljenih stvari ne dobijo računa, tako da te nakupe ne morejo 
uveljavljati kot davčno olajšavo. Z predloženimi računi se lahko 
dohodnina zmanjša za 10 odstotkov."

"Ljudje imajo težave tudi z izpolnjevanjem obrazcev za dohodni
no. Ne vedo, kaj lahko navedejo kot davčno olajšavo, nimajo shranjenih 
računov... Edina olajšava jim je vzdrževanje sina ali hčere. Nekateri 
mislijo, da ne bomo dosledno izterjali davkov, da bomo (davčna 
služba, op.) na njih pozabili, da jim bomo pogledali skozi prste", 
dodaja Uroš Roglič. Ker ima vsak občan pravico do pritožbe na 
odmero dohodnine, bo davek prej ali slej moral plačati, če ne drugače 
z izterjavo. Torej, cesarju (državi), kar je cesarjevega, ali vsaj, kar 
misli, daje.

Ena izmed možnosti, kako se plača manjša dohodnina je, da na 
davčno službo oddate vlogo za znižanje dohodnine po socialnem

kriteriju. Ta možnost pride v poštev Le za tiste, ki so močno socialno 
ogroženi oziroma na robu eksistenčnega minimuma. V dolski 
Jutranjki sta trenutno zaposleni dve delavki, ki uveljavljata to pravico. 
Davčna služba za vsakogar, ki odda vlogo zbere podatke, torej 
preveri socialno ozadje ter se prepriča o upravičenosti do vloge. 
"Delavke v Jutranjki so enostavno preveč poštene", pravi sindikalna 
poverjenica Romih Vera. To pomeni, dane izkoriščajo vseh možnosti 
davčne olajšave, do katerih so upravičene. V dolski poslovni enoti je 
196 zaposlenih, od tega le 6 moških. To in splošna kriza tekstilne 
industrije vsekakor vpliva na socialne težave, s katerimi se srečujejo 
delavke.

V zadnjem času so sc glede dohodnin pojavile govorice, da tovarna 
Jutranjka preko leta ni odvajala dovolj sredstev za davke. Tako naj 
bi bilo breme teh grehov vidno v prevelikih dohodninah delavk. Jana 
Surina zagotavlja, da so govorice neresnične. Pravi, daje tovarna v 
ta namen odvajala dovolj sredstev. Če tega ne bi delala, bi bile 
dohodnine še veliko večje. Je torej potrebno vzroke za veliko 
dohodnino iskati drugje?

Uroš Roglič pravi, da mnoga podjetja ne odvajajo redno dovolj 
sredstev za davke. Ne ve, kako je v Jutranjki, vendar če to počnejo, 
niso izjema. Takšne stvari je namreč težko dokazovati. Na splošno 
se Uroš Roglič strinja, da je odstotkovno razmerje med ljudmi z 
nizkimi plačami in ljudmi z velikimi plačami premajhno. Tisti, ki 
zasluži veliko, bi moral plačati več, ljudje z majhnimi plačami pa bi 
morali plačati manj ali sploh nič. To je že področje zakonodaje in ne 
zgolj davčne službe, ki davek samo izračunava in pobira. Davčna 
služba ne določa, koliko komu in zakaj. Prihodnje leto bodo v davkih 
in davčnih napovedih mordaupoštevanedosedanjeizkušnje z odmero 
dohodnine, davčnimi obrazci in drugimi davki, letos je za vse 
spremembe že prepozno. Zagotovo bo potrebno počakati na odločitve 
parlamenta.

Glede "pravičnosti" davčnega izračuna ostane letos le možnost 
pritožbe ali prošnje za znižanje davka pri ustreznih občinskih organih, 
to je na davčni službi.

O Jutranjki še to: delavke pravijo, da so delovne razmere zelo 
slabe. Delajo tudi po 12 ur dnevno, ob skromnih malicah (največkrat 
sendvičih).

Tekst in foto: Jure Nagode

«
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Na voznem redu Slovenskih železnic lahko med drugim prebereš, da 
gre iz Ljubljane ob 11.25 potniški vlak, ki ne vozi ob sobotah in nedeljah. 
Ko se ves prepoten nekega dne ob tej uri namalaš na 7. peron ljubljanske 
postaje, kar ne veš, kam bi sam s sabo. Pred tabo stoji čist' ta prav’ 
zelen'c, na katerega se kar najraje ne bi vkrcal, saj točno veš, da te pride 
karta v eno smer še več, kot če kupiš navadno povratno. Po znanem 
pregovoru, kdorjezika špara, kruha strada, stopiš do prijazne sprcvodnicc, 
ki ti pove, daje to čisto navaden vlak, ki je sicer inter city, s katerim sc 
lahko pelješ tudi s popustom, torej z dijaško ali upokojensko karto in to 
brez doplačila. Ker sem ta isti dan na faksu slučajno naredila tudi izpit, 
mislim, da so se mi odprla nebesa. In tako stopim v čarobni svet sanj, 
na zeleni vlak. Vse do doma sploh ne morem dojeti vsega lepega, kar se 
mije tisti dan zgodilo.

S tistim pravim, ki je zelen in ima zelene sedeže in klima napravo in 
vsi stoli so obrnjeni naprej in na sedežu pred tabo je podstavek na 
katerega lahko zatakneš utrujene noge in ki ima na sedežu pred tabo 
zložljivo mizico, tako da se že skoraj počutiš kot doma. Noja, če že ne 
kot doma. pa vsaj kot na letalu. V vagonu vlada prav prijetno vzdušje, 
saj gor in dol ne divjajo tisti neotesani mulci iz osnovne šole in nihče si 
pravzaprav niti ne upa govoriti na glas. Ob vsej čistoči si nisem upala 
vzeti iz torbe niti sendviča, ki sem si ga kupila, medtem ko sem divjala 
na postajo. Ampak lakota je bila prevelika, tako daje sendvič na koncu 
končal tam, kamor j e bil namenjen. Na vsakem vagonu sta dve stranišči 
in ko je katero izmed njiju zasedeno, sc nad vrati v vagonu prižge lučka, 
ki te opozarja, da ne hodi tja. In kaj sem še opazila? Sliko! Cisto pravo, 
pravcato sliko z okvirjem in steklom. Sicer je res, da jo je narisal nek 
otrok in da ni bogve kakšna umetnina. Ker točno vem, da (še) nisem tako 
pomembna, da bi morali vedeti za vsak moj doživljaj, naj končno 
preidem na jedro problema zaradi katerega vse to sploh pišem.

Problema pravzaprav ni, lahko pa se naredi. Vsa idila izgine, ko se že 
na slednje jutro peljem nazaj v Ljubljano z navadnim texasom. Saj veste 
s tistim, ki ima lesene sedeže, kjer jih lahko v eni vrsti sedi sedem, 
nasproti pa še sedem in potem ne veste, kam bi z nogami, ki ima najbolj 
naraven air-condition z okni, odprtimi do tal. V celem vlaku ni niti 
enega wc-ja (vsaj ne, da bi ga opazila) in niti najbolj utrujenim ne da. 
da bi si v eni uri vožnje vsaj malo odpočili. Ves pridih daljnega Texasa 
dobite za isto ceno kot prejšnji dan zeleni vlak. Če se ti kdaj drugič 
zahoče peljati z zelencem, doplačaš 150 tolarjev, če se pelješ samo z 
inter city, 36 tolaijev. Seveda za texas denarja ne vračajo. Čudno, ha? 
Sploh ni, da bi človek o teh stvareh razmišljal. Kajti bolj tuhtaš, manj 
veš, kaj si ljudje z železnice sploh mislijo. Po mojem najbrž niti ne vedo, 
kaj bi s seboj.

Barbara Kus

Milanova
kost

Naključje ali načrtovano sosledje? V mislih imamo domala 
časovno sovpadanje širše razprave zakona o sodelovanju 
delavcev pri upravljanju in podpis kolektivne pogodbe o 
gospodarstvu. Naj bo eno ali drugo: oboje kaže prišteti med 
izjemno pomembne dogodke na gospodarskopolitičnem 
področju; oboje bi inoralo dobiti domovinsko pravico že dosti 
prej, ker bi nam prihranilo marsikatero hudo nevšečnost. To še 
posebej velja za kolektivno pogodbo za gospodarstvo. Nima 
pomena ponavljati vsega, kar se je spletalo in napletalo okoli 
priprav oziroma sporazumevanja o tej pogodbi; vse skupaj bi 
lahko označili kot dolgotrajen proces, težko rojevanje, ki je 
trajalo malo manj kot leto dni, ampak zdaj je otrok rojen in 
prav vsi mu bodo morali pomagali shoditi.

Prav tako nima poinena presojati kdoje v fazi sporazumevanja 
bolj popuščal, vlada ali sindikati ali gospodarska zbornica. 
Vendar je nekaj nesporno: gospodarstvo se je s splošno 
kolektivno pogodbo marsičemu odpovedalo. Razumljivo je, da 
ga sindikati ocenjujejo drugače, kot vlada ali zbornica, vendar 
je tokrat med njimi toliko stičnih točkpa celo enakih pogledov, 
da bi skorajda lahko rekli: znabiti pa se je res začelo pravo, 
vsebinsko polno kolektivno dogovarjanje, ki bo zamenjalo 
pravno praznino pa tudi sprejemanje urezanih zakonov. 
Sindikatom se ob vsem sprejetim zdi sila pomembno določilo, 
da ob zmanjšanju plač, osnovnih plač za dvajset odstotkov, 
delodajalci ne bodo odpuščali delavcev.

Zdaj morajo partnerji smeri in duha te listine vnesti v 
panožne pogodbe, kar mora biti storjeno vsaj do letošnjega 
oktobra. Delavci bodo zagotovo želeli še karkoli dodati, 
preoblikovati, spremeniti, vendar sprejeta določila zavezujejo 
in jih ni mogoče spreminjati. Zato kaže že danes omeniti: 
delavstvo je takorekoč zavestno privolila na delno realno 
zamanjšanje plač, ki, priznajmo, so že zdaj dokaj nizke, 
pričakujoč, da bo tudi vlada izpolnila nekaj obljub: omejila 
javno porabo zniževala obrestne mere, oblikovala korekcijo 
tečaja, spodbudila zaposlovanje in drugo. Vse to in drugo bi 
moralo prispevat k začetku oživljanja gospodarske rasti.

Prav na kratko pa kaže povedati vsaj nekaj besed o že 
omenjenem zakonu o sodelovanju delavcev pri upravljanju. V 
njem stoji črno na belem tudi nekaj pravic delavcev: pravico 
imajo dajati pobude in dobiti odgovore nanje; delodajalci jih 
morajo obveščati; pomembna je njihova pravica dajati mnenja 
in prav tako nanje dobiti ustrezne odgovore; predvidena ali 
vsaj možna so tu in tam tudi obvezna skupna posvetovanja z 
delodajalci, pravica do soodločanja in zadržanja neustreznih 
odločitev delodajalcev, vzvodi za izpolnjevanje teh pravic pa 
so svet delavcev v teh telesih. To so, mimogrede, rečeno, 
najosnovnejše pravice delavcev v zakonu o sodelovanju delavcev 
pri upravljanju. Zakon je bil težko spočet; že v pripravah ne 
njegove oblikovanje so se kresala številna mnenja, v 
parlamentarni razpravi pa so pregledovali več deset 
amandamejv. Nekateri so bili tudi sprejeti.

Milan Vidic
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Leta 1964, ko je bila na Izlakah organizirana poskusna slikarska kolonija, so kiparji 
in grafiki že negovali posebne oblike srečanj. Poleg Izlak sta bili koloniji še v Škofji 
Loki in Idriji. S prodornostjo je bil za nastanek kolonije najbolj zaslužen pokojni likovni 
pedagog Tone Leskovšek. Prav tako tudi ustanovitelj - občinska skupščina, ki je 
zagotavljala denar. Leto za letom jih je po vzoru te kolonije v Sloveniji nastala še cela 
vrsta, nekatere so se preimenovale v likovne delavnice. Slikarska kolonija se je 
spremenila v nekakšno stalno "institucijo". Pričela se je tematsko odpirati, pripravila 
je svoj statut in Svet kolonije. S poznejšima kolonijama v Škofji Loki in Idriji je 
vzpostavila prijateljsko sodelovanje. Koloni je se je največkrat udležilo deset slikarjev, 
včasih tudi kakšen več, in tudi sadovi dela so bili kdaj lepši od prejšnjih let. Doživetja 
so bila največkrat prijetna, vendar tudi ni manjkala kakšna temna senca. Ko so imeli 
v zagorskem Delavskem domu razstavo slovenskih slikarskih kolonij, se je v času 
idrijske kolonije, ki je kmalu prenehala z delovanjem, smrtno ponesrečil slikar Marjan 
Dovjak. Predsednik kolonije, Nande Razboršek, je še v času, ko sta mu pri 
organizacijskem delu pomagala Ludvik Blatnik in Rihard Beuermann, vodil Kroniko 
kolonije. Ob dvajsetletnici delovanja so izdali prvi katalog in če bo možnost, ga bodo 
še kdaj.

Koktajl za oko
V izlaški koloniji so v vseh letih delovanja 

gostili še danes pomembne slikarje iz 
slovenskega likovnega sveta. Kot jepovedal 
Nande Razboršek, so slikarji prvo leto 
največ slikali industrijsko pokrajino. 
Marsikateri slikar seje tu prvič intenzivneje 
srečal s pokrajino, marsikdo je odnos do 
slikanja pokrajine tudi spremenil. Kot 
ugotavlja, na Akademiji tovrstne zvrsti ne 
negujejo: "Pred nastankom slikarske 
kolonije je bilo likovno dogajanje v Zagorju 
in tudi širše v Zasavju precej neorganizirano

in šibko," je dodal Razboršek. "Odnos do 
likovne dejavnosti je bil zanemarjen. Bili so 
posamezniki, ki so bodisi zaradi talenta ali 
drugih nagibov, želeli na tem področju nekaj 
narediti. Zanimanje za tovrstni študij sega v 
začetek tega stoletja, ko je imel velike 
slikarske ambicijeZagorjan Dominik Forte, 
kije padel v prvi svetovni vojni. Sploh je v 
času med obema vojnama delovala precej 
močna skupina ljubiteljskih slikarjev, od 
katerih so nekateri ustvarjali do pred kratkim: 
Vinko Podjed, Veko Korošec..."

V navadi je, da vsak slikar ob koncu 
kolonije pusti kakšno sliko. Do sedaj je

evidentiranih okoli 530 slik, od katerih jih 
je 410 izposojenih in krasijo institucije v 
mestih po Zasavju. Največ jih je v 
Delavskem domu Zagorje, ETI 
Elektroelemntu Izlake, SO Zagorje, Lisci, 
Delozi, TKI Hrastniku, Domu starejših 
občanov Izlake. Slike visijo v nekaterih KS, 
na Policiji in tudi drugje. To je bogata likovna 
zakladnica in omeniti gre še, da so v kolonijo 
prihajali slikarji iz vseh koncev sveta, iz 
Nizozemske, Italije, Nemčije, Španije, 
Poljske, Češke, Bolgarije, Avstrije, 
Japonske, Belgije, Švice, Indonezije. Nande 
Razboršek se spominja, da je bil medijski 
odziv v različnih letih različen. Prva leta, ko 
je kolonija prinesla novo formo, je doživela 
precejšnjo pozornost, pozneje seje njihovo 
delovanje preneslo vanonimnost. "Mogoče 
smo bili premalo režimski," je komentiral 
Razboršek, "saj v osrednjih kulturnih' 
oddajah, kot je bila Kulturne diagonale, ni 
bilo odziva. Morda zato, ker je šlo za obliko, 
ki je v tistem času izstopala."

Slikovni svet
"Sprva smo mislili v kolonijo poleg 

akademskih slikarjev, povabiti tudi 
kakšnega ljubiteljskega slikarja," je v 
nadaljevanju povedal Razboršek. " Vendar 
je nastal Tabor likovnih samorastnikov 
Trebnje in še več ljubiteljskih kolonij, kijih 
je organizirala ZKOS. Zato še vedno 
vztrajamo z vabljenjem akademskih 
slikarjev. Menimo namreč, da nas tisti, ki je 
naredil Akademijo za likovno umetnost, 
kot slikar ne bo razočaral. "V času, ko je 
potekala slikarska kolonija, so si slikarji
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dodobra ogledali okolico, različne kulturno 
- zgodovinske znamenitosti in rudni k. Želeli 
smo, da bi začutili, da so postavljeni v 
prostor, ki se od drugih slovenskih prostorov 
v marsičem razlikuje. Z delom naj bi v 
slovenski likovni prostor vnesli Zasavje 
oziroma ustvarjali dela, ki imajo zasavske 
korenine." Organizatorji kolonije so 
spoznali, da med slikarji ni izrazitih 
krajinarjev. Če že so, ljubijo pokrajino iz 
svojega okolja, zato so se nekateri v izrazito 
zeleno zasavsko pokrajino težko vživeli. 
Slikarjevpridelu niso utesnjevali, pustili so 
jimprosto pot, kar seje izkazalo zapoziti vno. 
Ob slikah, kijih imajo v likovni zakladnici, 
prevladujejo abstraktne slike. Nekatere so 
naslikane pod vplivom trenutnih modnih 
trendov.

Likovni svet se trenutno bolj posveča 
instalacijam. Predvsem urejajo prostore, ki 
ljudi presenetijo injih napotijo k razmišljanju 
o svetu, ki nas obdaja. Slika kot posamezna 
celota je izrinjena. Dare Birsa, letošnji 
obiskovalec kolonije, sicer Prekmurec, ki 
živi v Ljubljani, je povedal: "Instalacija za 
marsikoga v likovnega svetu pomeni nasilje. 
Mislim, da se j c tovrstni trend sedaj v 
popolnosti udejanil in se bo potegnil nazaj; 
to je podobno kot je bilo pred dvajsetimi leti 
s "poplavo" grafik s sitotiskom. Trend ni 
tam, kjer je viden, ampak tam, kjer se dela."

Slikarska kolonija Izlake - Zagorje se je 
skozi delovanje spreminjala in iskala nove 
poti, kljub temu pa je ves čas gradila na 
tradiciji in ostala zvesta odprtosti kolonije 
do ljudi in pojavov. Vseskozi je umetniku - 
slikarju podeljevala posebno mesto. Stranski 
učinki, ki so jih bili v letih delovanja še 
posebej veseli, so bila srečanja in 
spoznavanje slikarjev med seboj, prav tako 
tudi izoblikovanje likovne publike, ki ni 
zadovoljna le s preslikavanjem sveta. Obiski 
razstav sopokazali, daje slikarstvo pridobilo 
pozitiven prizvok. Namen kolonije je tudi, 
da bi z razstavami v ljudeh vzbudili željo za 
nakup. Končno ima slika le trajno vrednost.

Tresljaji duha
Težko je zaobjeti tridesetletno delo, v 

katerem so po organizacijskih stopinjah 
pogumno korakali tako ustanovitelji kot 
udeleženci. Čas se je spreminjal in s tem 
tudi odnos do slike, še bolj so se spremenili 
ljudje in njihov odnos do kolonije. Včasih 
so bili slikarji bogatejši z linijo, drugič z 
barvo, včasih so njihovo delo označili za 
sodobno, drugič za salonsko. Če naj bi po 
slikah sodili tudi dinamičnost življenja v teh 
krajih, bi oko podoben razloček kdaj zaman

iskalo. Slikarje je pretresala mreža vplivov, 
ki so bili v različnih letih različni. Ob 
vizualnem dojemanju, notranjih vtisih seje 
na sliki kazala veličina umetnika, včasih je 
bila silapodobc močnejša, drugič prijetnejša 
za oko. Podobno so slikarji okolje in 
dogajanje enkrat bolj zaznali, drugič jih je 
manj pritegnilo. Udeleženci letošnje 
kolonije so pridobili različne vtise. Breda 
in Bram D'Hont, Prekmurka in Nizozemec 
sta se spoznala na eni od kolonij, se poročila 
in zdaj slikata skupaj, akvarel na vertikalah. 
"Zanimiva se nama zdi simbolika kraja," je 
povedala Breda, "pomembno je, da prideš v 
nek prostor, siga ogledaš. Akvarel se "zgodi" 
v petih minutah, saj je zelo direkten. O 
koloniji bi povedala, da to ni le delo, ampak 
so tudi pogovori in srečanja. Atmosfera 
vpliva na druge. Na začetku se zasavske

pokrajine ustrašiš, saj ne vidiš horizonta." 
Dare Birsa je dodal: "Pri slikanju me 
zanima barva kot nosilec emotivnega 
naboja, informacije, podzavestne memorije, 
z zelo reducirano uporabo znakov. Le-ti 
sčasoma postajajo močnejši, bolj pomenski. 
Prostorski ključi, ki šobili včasih, ne veljajo 
več. Nasproti fizičnemu prostoru se bolj 
odkrivajo še drugi: psihološki, statusni... 
Ko pridem v drugo okolje, sem ponavadi 
bolj drzen. A čeravno nekateri slikarske 
kolonije označujejo za ostanke soc-realizma 
mislim, daje povezanost slovenskega okolja 
z likovno umetnostjo potrebna." Naštetjc 
letošnjih udeležencev je le grob obris. Tako 
sta slikarja iz Japonske Kizu Fumiya in 
Yusuke Murakami ponazarjala konflikt 
med togim, čvrstim in lahkotnim. Z 
organizacijo in še posebej s srečanjem 
slikarjev iz različnih držav sta bila zado
voljna. Prav tako tudi Sanja Černko - 
Pavkovič iz Hrvaške, Zmago Jeraj iz 
Maribora, Jure Zadnikar in Vesna Obid

iz Ljubljane, Herman Gvardijanič iz 
Škofje Loke, Stanislava S. Pudobska, 
nekateri so v koloniji že gostovali. Grega 
Kokalj iz Ljubljane je pripomnil, da je 
kolonija hkrati navdih in pridobitev za 
slikarja. Ganiju Llalloshiju izLjubljane, ki 
se posveča ekspresionističnemu in 
akcijskemu slikarstvu, je bilo všeč druženje 
i nje pohvalil tovrstno obliko udejstvovanja. 
Tadej Tozon iz Ljubljane je portrete 
zamenjal za pepelnike v črno-beli tehniki in 
s sliko spregovoril znotraj okolja. Vinko 
Tunšek iz Kranjaje poudaril, daje vesel, da 
se je kolonija obdržala toliko časa, kar 
pomeni, daje bila prav zastavljena, saj ne 
gre več zgolj za splošno kulturno, ampak 
odpira možnost za resno delo. Podobno so 
o koloniji spregovorili ostali slikarji, med 
njimi Marij Vrenko iz Ljubljane, ki se mu

zdi srečanje na obrobju plodno. Silvester 
Plotajs - Sicoe je pohvalil organizatorje, 
zanj so srečanja zanimiva izmenjava 
izkušenj, saj mu okolje ne predstavlja 
edinega vira informacij.

Umetniški vodja kolonije Nikolaj Beer 
je bil z udeležbo zadovoljen. Prav srečanja 
sc mupoleg slik zdijo najboljšaplat kolonije. 
Na nek način se s tem tudi zasavska kotlina 
srečuje z različnimi trendi, od 
ekspresionizma, pop-arta, nove stvarnosti, 
poleg tega, da prihajajo tudi slikarji, ki niso 
zapisani določenemu -izmu. S kolonijo veje 
svojevrsten svež veter, srečujejo se različno- 
misleči in se medsebojno bogatijo.

Za jubilej slikarske kolonije so zaslužni 
tako slikarji, Svet kolonije, financerji, 
sponzorji, pa tudi ljudje, ki se s slikarji 
srečujejo ter so do njih prijazni in gostoljubni. 
Tudi to je ena od številnih ugotovitev 
slikarjev - namreč, da pristna gostoljubnost 
še ni zamrla.

Petra Radovič 
Foto: Tomo Brezovar



Neko nedeljsko popoldne pozvonim na Župančičevi 2 v Zagorju. Vrata mi odpre 
starejši gospod. Darko Polc ima 86 let in njegovo življenje je danes umirjeno in teče 
počasi svoj ritem. Pelje me v svojo lovsko sobo, kjer je povsod polno spominov. 
Usedeva se za mizo in počasi pričneva s potovanjem v preteklost. Darko je eden 
izmed najstarejših Zagorjanov in njegova življenjska pot je več kot zanimiva.

Darko Polcje bil športnik pri športnem 
društvu Sokol, vzrejal je konje in z njimi 
dosegal lepe rezultate. Med drugo sve
tovno vojno je bil v partizanih, vendar 
nikoli ni bil komunist. Starejši Zagorjani 
sc zagotovo spomnijo mesnice in gostilne 
pri Polcu, ki sojo imeli Polčcvi v Toplicah 
pri Zagorju. Pred nekaj dnevi je Darko 
Polc prejel odlikovanje Gasilskega društva 
Zagorje, sajjebil dolgaleta aktiven gasilec.

Veliko je gotovo ostalo nerazkritega. 
Veliko dogodkov, ljudi in zanimivosti je 
ostalo nedorečenih. Njegov recept za 
srečno in dolgo življenje je poštenje.

V vašem otroštvu je bilo Zagorje še 
majhen rudarski kraj, s cerkvijo, nekaj 
hišami in polji. Odpirali so se novi 
rudniški rovi, v Toplicah je bila 
steklarna. Skozi Zagorje se je vila le 
makadamska pot po kateri so vozili s 
konji. Kakšni so vaši spomini na Zagorje?

Takrat je bilo vse drugače. Po Zagorju 
smo sc vozili s konjskimi vpregami in 
kolesi, ki jih je bilo zelo malo. Takrat so 
bili zaposleni predvsem moški, v rudniku, 
cinkarni ali v steklarni. V obobju 
gospodarske krize so zaprli cinkarno in 
steklarno. Zalo le redki vedo, da je bila 
tudi v Zagorju steklarna. Steklarno so 
preselili v Rogaško Slatino. V Zagorju je 
bila takrat velika revščina. Takrat sem 
hodil v šolo in vključil sein sc tudi v 
Sokolsko društvo, kije bilo v razcvetu.

Leta 1928je prvič peljala lokomotiva 
skozi Zagorje. Prav zagotovo je bil to 
poseben dogodek.

Prva lokomotiva je bila zares nekaj 
posebnega. Železniško progo so postavili 
ob cesti in konji so sc večkrat splašili, ko 
je peljala mimo. Sprva je vozila navadna, 
parna lokomotiva. Ta stoji danes na 
železniški postaji v Litiji. Lokomotiva je

vozila premog kar v "huntih", šele pri 
Apnencih so natovorili premog v vagone 
in ga pripravili za prevoz.

Junija letos je bila 103. obletnica 
ustanovitve Sokolskega društva v 
Zagorju. To je bilo eno izmed prvih 
športnih društev v Sloveniji. S čim ste se 
ukvarjali v društvu?

Telovadili smo na orodju in gimnastične 
vaje. Imeli smo tudi pevski zbor in 
gledališko skupino. Ustanovitelj 
Sokolskega društva je bil župnik Anton 
Berce iz Sentlamperta. Društvo je imelo 
svoj prapor, ki je bil med vojno uničen, 
člani so imeli unifonne, hodili smo na 
športne prireditve in na izlete. Imeli smo 
tudi himno. Zgradili smo športni dom, ki 
se danes imenuje Partizan, kot so ga 
poimenovali po vojni.

Zanimiva so društva, ki jih je Sokolsko 
društvo ustanovilo med gospodarsko 
krizo. Kakšen je bil njihov namen?

Bili so težki časi in Sokolsko društvo je 
poskušalo pomagati. Ustanovili smo Kolo 
jugoslovanskih sester, Rdeči križ, Protitu- 
berkolozno ligo, Društvo za zaščito otrok 
in vsa ta društva so bila v rokah Sokolskega 
društva.

Konji imajo pomembno vlogo v 
življenju Darka Polca. Z njimi se je 
ukvarjal že od malih nog. Njegova 
družina je vzrejala konje, z njimi je tudi 
tekmoval. V njegovem muzeju, ki gaje 
posvetil konjem, je veliko zanimivih 
predmetov, med drugimi tudi luč, ki so



jo imeli pritrjeno na eno izmed 
Valvazorjevih kočij. Kako bi opisali svoje 
tekmovanje s konji?

Začelo se je s konjsko dirko v Krškem 
leta 1930. Takrat je moja kobila Maja 
zasedla drugo mesto. Leto kasneje pa je 
zmag ala. To so bilamojaprva tekmovanja. 
Nadaljcvalaso sc tudi po vojni. Med vojno 
se je ožrebil Bojko. Na državnem 
tekmovanju v Beogradu je postal državni 
prvak. S konjemje tekmoval Drago Hafner, 
kije bil učitelj na jahalni dvomi šoli na 
Dunaju, vendar je pribežal v Slovenijo 
pred Hitlerjevim režimom. Bilje namreč 
Zid. Ostal je pri nas in po vojni je dirkal z 
Bojkom v Beogradu in še na nekaterih 
dmgih konjskih dirkah.

Se danes ste sodnik in vodite sezname 
plemenjakov. Kako pa ste se udejstvovali 
pri organizaciji dirk pri nas?

Bil sem eden izmed pobudnikov za 
postavitev hipodroma v Krškem. 12 let 
sem bil predsednik konjeniškega dmšlva v 
Krškem. Toda po vojni so hipodrom 
spremenili v dirkališče za speedway in 
tako je Slovenija izgubila zelo lep 
hipodrom.

Uredili stesi muzej, kjer imate vse kar 
potrebujeta konj in njegov jezdec. Kako 
je nastal muzej?

Vse se je počasi nabiralo, skozi 
dolgoletno delo s konji. Sc posebej sta 
zanimiva dva damska sedla, ki jih je danes 
že zelo težko zaslediti. Včasih so ženske 
namreč imele noge pri ježi na levi strani in 
zatoje bilo sedlo posebej prirejeno. Seveda 
imam shranjene tudi vse uzde zmagovalnih 
konjev in tudi komate. Imam nekaj bičev, 
vendar v delu s konji niti enkrat nisem 
uporabil biča.

Prav zagotovo pomeni druga svetovna 
vojna veliko prelomnico v vašem 
življenju. Kakšni so vaši spomini na tiste
čase?

Vsaka vojna je težka in prinese veliko 
gorja. Jaz sem se med vojno pridružil 
partizanom in sem pomagal po svojih 
najboljših močeh. Takrat je bilo resnično 
težko, kar si je sedaj težko predstavljati. 
Toda imeli smo upanje in zato smo lažje 
prenašali lakoto, trpljenje in pomanjkanje.

Pomagali ste tudi po vojni...

Mnogi ljudje so med vojno izginili in so 
bili pokopani v tujih krajih in brez 
spomenikov. Iskal sem grobove, ki sem j ih

poznal in trupla smo vračali svojcem. Vozil 
sem jih s konjsko vprego.

Znanje še en vaš prispevek za Zagorje 
po vojni. Bili ste pobudnik za izgradnjo 
zdravstvenega doma.

Da, želeli so postaviti spomenik v spomin 
na drugo svetovno vojno. Predlagal sem, 
da bi sc raje zgradil zdravstveni dom, saj 
ga nismo imeli. Doktor Slavko Grum je 
sprejemal paciente kar na svojem domu in 
ljudje so čakali na hodniku. Zalo se mi je 
zdelo pametno, da bi Zagorje imelo svoj 
zdravstveni dom.

Nikoli se niste priključili komunistični 
stranki, kljub temu da ste bili v 
partizanih. Zakaj?

Odločil sem se, da ne bom nikoli v 
nobeni politični stranki. Vse življenje sem 
želel biti čimbolj napreden in svoboden v 
svojih odločitvah, vstop v komunistično 
stranko bi pomenila omejitev moje 
svobode. Zaradi tega sem imel včasih tudi 
probleme.

Pomembno vlogo v vašem življenju 
igra lovstvo. V sobi so obešene trofeje 
fazanov, srnjaka in celo divjega petelina. 
Divji petelin je danes zaščiten in ga le 
redko srečamo v naših krajih. Danes je 
tudi lov precej drugačen kot je bil nekoč. 
Kakšni so začetki in spomini na prve 
love?

Ko sem postal lovec je bil pri nas že 
zakupniški sistem. Lovišče so si lahko 
privoščili le premožni. Prvič sem šel na lov 
s stricem v lovišče pod Kumom. Bil sem 
tudi član prvega lovskega društva pri nas,

ki se je imenoval Zlatorog. Delavci, 
večinoma rudarji, so zbrali denar, da so 
lahko kupili v zakup zemljišče, nakaterem 
smo ustanovili prvo lovsko družino. 
Lovišče nam je na občini moral izlicitirati 
eden izmed premožnih Zagorjanov. 
Navadni delavci namreč niso smeli 
licitirati.

Kako bi primerjali lov nekoč in danes?
Včasih so bili lovi mnogo boljši. Divjadi 

je bilo več, pa tudi odnosi med lovci so bili 
boljši. Bili smo resnično pravi prijatelji in 
smo držali skupaj. Divjadi je danespreccj 
manj. Nekoč sem na nekem lovu v 
Križevcih pri Ljutomeru ustrelil kar trinaj st 
zajcev. Na lovu je padlo 167 zajcev. Danes 
jih v celi sezoni pade le okoli deset.

Bili ste tudi član več lovskih družin, 
ker je bilo to včasih dovoljeno. V katerih 
družinah ste bili član?

Bil sem član LD Zagorje, LD Dole pri 
Litiji, LD Vransko in LD Križevci pri 
Ljutomeru. Lov v Prlekiji je bil povsem 
drugačen od lova pri nas. Lovci smo se 
odpravili ob sedmih zjutraj in končali ob 
šestih popoldne. Bilo je res veselo.

Lovec ste že več kot šestdeset let, v tem 
obdobju ste prejeli več redov za lovske 
zasluge, in sicer prve, druge in tretje 
stopnje. Se vedno zaidete med svoje 
lovske prijatelje?

Še vedno, čemi le zdravje dopusti. Letos 
sem bil na nastrelitvi pušk in sem na tarči 
zadel desetico in osmico in sem lahko s 
tem rezultatom pri svojih letih kar 
zadovoljen.

Barbara Renčof
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SLOVENIJA 1

16 45 OBVESTILA IN EPP
17.00 SOBOTNO POPOLDNE
18.00 ČESTITKE IN ŽELJE 

POSLUŠALCEV
19.00 SLOVO

10.25 RADOVEDNI TAČEK: KLOP
10.40 LISICA ZVITOREPKA,

portugalska risanka 
1<X55 SNORČKI, ameriška risana 

nanizanka, 3/11
11.20 OTROCI ŠIRNEGA SVETA,

ameriška dokumentarna 
nanizanka, 4/26

11 45 ZMIGAJ SE, športna oddaja za 
mlade

__________ :

SLOVENIJA 1
9.40 ŽIV ŽAV, ponovitev

12.15 ZGODBE IZ ŠKOLJKE
13.00 POROČILA 
13.05 TEDNIK
13.45 VEČERNI GOST: BREDA
lil KUTIN
16.15 KING KONG ŽIVI, ameriški film
16.00 TV DNEVNIK 1
18.10 BROOKLYNSKI MOST, 1/12
19.00 RISANKA 
19.14 ŽREBANJE 3X3
19.30 TV DNEVNIK 2, VREME 
19.55 ŠPORT
20.10 UTRIP
20.30 SVETOVNE GLASBENE 

NAGRADE, 2. del
21.35 LJUBEZEN DA, LJUBEZEN

NE, 10. epizoda ameriške 
nanizanke

22.00 TV DNEVNIK 3, VREME 
22.24 ŠPORT
22 40 SOVA
1111 LOVEJOY, 1. epizoda angleške 

nanizanke

10.30 HUCKELBERRY FINN IN 
||||:: NJEGOVI PRIJATELJI,

koprodukcijska nadaljevanka, 
20/26

10.55 MEDNARODNI MLADINSKI 
PEVSKI FESTIVAL CELJE 

lili '93,3. oddaja
11.30 OBZORJA DUHA 
1200 LJUDJE IN ZEMLJA
12.30 DOMAČI ANSAMBLI: 

ANSAMBEL NIKA ZAJCA
13 00 POROČILA
13.05 O KRALJU, KI NI IMEL SRCA, 

finski film
15.25 TISOČLETJE, ameriška 
ligll dokumentarna serija, 3/10
16.25 COINS IN THE FOUNTAIN,

ameriški film

19.00
19.20
19.30

SLOVENIJA 2
15.30 TRIO ORLANDO, 4. del 
16.35 SOVA, ponovitev

TAJNA ORGANIZACIJA, 13. -
zadnja epizoda ameriške 
nanizanke

17 25 CIKLUS FILMOV CL. 
CHABROLA:
KLOBUČARJEVE PRIKAZNI,

: francoski film
19.30 TV DNEVNIK 2, VREME 
19.55 ŠPORT
20.10 STUDIO CITY
21.10 D. CUSACK: VRZI KOVANEC, 

avstralska nadaljevanka, 1/4
22.00

22.05
22.31

Uli LOVEJOY, angleška 
nanizanka, 2/11

.. i SLOVENIJA 2

SOBOTNA NOČ: VIDEONOČ

KANAL 10 TRBOVLJE

10 10 VELIKA PRIČAKOVANJA,
angleška nadaljevanka, 6. - 
zadnji del

11.05 SVETOVNE GLASBENE 
NAGRADE, 2. del

12.05 SOVA, ponovitev 
illl LOVEJOY, 1. epizoda

13.30 KORISTNE INFORMACIJE
14.00 OTROŠKI PROGRAM
16.00 100 NA URO, mladinski 

• program
17.00 SATELITSKI PROGRAM

angleške nanizanke
13 50 
13 50 
15.50
......
18 10

RADIO TRBOVLJE
14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 

INFORMACIJE
14.45 OBVESTILA IN EPP 
15 00 GLASBENI COCTAIL
16.00 SOBOTNO POPOLDNE

ŠPORTNA NEDELJA 
13 50 HOCKENHEIM. F - 1

LJ: MLAD.PRV. V NAM. 
TENISU, posnetek 
LJ, SP MLADINCEV V 

,,,,,,,,,, BALINANJU
13.30 TV DNEVNIK 2, VREME 

ŠPORT
SLOVENSKI MAGAZIN 
MOŽ Z ZLATO ROKO,
ameriški film

22.30 ŠPORTNI PREGLED
Xv/lvXvz

19.55
20.00
20.30

KANAL 10 TRBOVLJE
Prosti dan

TV SIGNAL LITIJA

NEDELJA, 25.7. 
1993

10.00 INFORMATIVNA ODDAJA (ATV 
SIGNAL)

18.00 STO NA URO (KANAL 10)
19.00 NINJA TURTLES (risani film)

RADIO TRBOVLJE
8.00 i NAPOVEDNIK, SERVISNE 

INFORMACIJE
8.45 IZBOR POPEVKE TEDNA

10.00 GOST TEDNA
10.45 OBVESTILA IN EPP
11.00 NEDELJSKI INFORMATIVNI 

PROGRAM
12.00 IZBOR VIŽE TEDNA 
12.30 EPP
12.45 OBVESTILA
13.00 ČESTITKE POSLUŠALCEV
14.00 NEDELJSKO POPOLDNE

» 1

PONEDELJEK
26.7. 1993

18.00 TV DNEVNIK 1 
18.10 SPLOŠNA PRAKSA,

avstralska nanizanka, 6/11 
RISANKA 
SLOVENSKI LOTO 
TV DNEVNIK 2, VREME 

19 55 ŠPORT
.V.V.,.V.',V
20:10 ZRCALO TEDNA
20.30 NEDELJSKIH 60
21.30 PREŽIVETJE V AVSTRALSKI 

DIVJINI, avstralska 
dokumentarna serija, 1/15 
TV DNEVNIK 3, VREME 
H.E.BATES: LJUBEZEN DO 
LIDIJE, angleška nadaljevanka, 
4/13

SLOVENIJA 1
11.40 LEGENDE SVETA: ISKANJE 

ELDORADA
12.25 ZNANJE ZA ZNANJE, UČITE 

SEZNAMI
13.00 POROČILA
13 05 SLOVENSKI MAGAZIN 
13.35 ŠPORTNI PREGLED 
17.20 RADOVEDNI TAČEK: 

TELEFON
17 30 OTROCI ŠIRNEGA SVETA, 

ameriška dokumentarna 
nanizanka, 11/26

18.00 TV DNEVNIK 1
18.10 DOBER DAN, KOROŠKA 
18.40 TV AVTOMAGAZIN
19 10 RISANKA
19.30 TV DNEVNIK 2, VREME
19.55 ŠPORT
20.10 SVET NA ZASLONU
20.55 OMIZJE
22.15 TV DNEVNIK 3, VREME 
2239 ŠPORT 
22 45 SOVA

SO LETA MINILA, angleška 
nanizanka, 8/13
LOVEJOY, angleška nanizanka,

SLOVENIJA 2

angleška nadaljevanka, 4/13
18.25 LOVEJOY, angleška 

nadaljevanka, 2/11
19.30 TV DNEVNIK 2, VREME
19.55 ŠPORT 
20.10 SEDMA STEZA
20.30 G. KUNERT: EDEN ZA VSE,

. ponovitev nemške drame
21.25 ZELENA URA
21.55 PRO ET CONTRA
22 55 BRANE RONČEL IZZA ODRA

KANAL 10 TRBOVLJE
18.30 KORISTNE INFORMACIJE 

(videostrani) vmes od 18.30
Sjjjlgjigi do 19.00 slovenski program 

radia BBC London
19.30 SATELITSKI PROGRAM 
20.15 100 NA URO, ponovitev 
2120!: VIDEO GROM, oddaja Kanala A 
22.50 SATELITSKI PROGRAM

RADIO TRBOVLJE
14.00 NAPOVEDNIK, SERVISNE 
11111 INFORMACIJE
14.30 POROČILA
14.45 OBVESTILA IN EPP
15 00 ŽELELI STE JIH SLIŠATI
16.00 SNOOPY
16.45 OBVESTILA IN EPP
17 00 POVABILA IN INFORMACIJE
17.30 ZASAVSKI DNEVNIK
18.00 ODDAJA O KULTURI 
1845 POROČILA
19.00 SLOVO

Tnnck 777 TOREK, 27.7.
_ i ..

SLOVENIJA 1
10.35 OTROŠKI PROGRAM
11.05 TV AVTOMAGAZIN
11.35 ZELENA URA
12.05 G. KUNERT: EDEN ZA VSE,

nemška drama

15.00 FORUM 
15.15 UTRIP
15 30 ZRCALO TEDNA 
15.40 NEDELJSKIH 60
16 40 OBZORJA DUHA
17.10 LJUBEZEN DA, LJUBEZEN NE, 

10. epizoda ameriške nanizanke 
17.35 SOVA, ponovitev

LJUBEZEN DO LIDIJE,

13.00 POROČILA
14 35 SOBOTNA NOČ: VIDEONOČ 
16.55 SEDMA STEZA
17.15 HUCKELBERRY FINN IN 
lili NJEGOVI PRIJATELJI, 
iiiliil koprodukcijska nadaljevanka,

21/26
17.40 LISICA ZVITOREPKA, 

portugalska risanka
18.00 TV DNEVNIK 1
18.10 MOSTOVI
18.40 IZ ŽIVLJENJA ZA ŽIVLJENJE, 
li l PRISLUHNIMO TIŠINI
19.10 RISANKA
1930 TV DNEVNIK 2, VREME 
19:55: ŠPORT
20.10 ŽARIŠČE
20.40 BOBENČEK
21.45 KRONIKA, 14. del kanadske 

dokumentarne serije
22.15 TV DNEVNIK 3, VREME 
22.39 ŠPORT
22.45 SOVA



Il ALO, ALO!, 21. epizoda 
angleške nanizanke 
LOVEJOY, angleška nanizanka, 
4/11

Ul ŽARIŠČE
20 35 MILAGRO, ameriški film

SLOVENIJA 2
16.45 SVET NA ZASLONU
17.25 LJUDJE IN ZEMLJA 

SOVA, ponovitev
j SO LETA MINILA, angleška 
! nanizanka, 8/13

18.25 LOVEJOY, angleška nanizanka, 
3/11

19.30 TV DNEVNIK 2, VREME 
19 55 ŠPORT
20.00 POSLOVNA BORZA
20.10 F.LABELLA-J.BOND:

Ul MICHELANGELOVA POMLAD, 
koprodukcijska nadaljevanka, 5/
g

21.50 VIDEOŠPON
22.30 SVET POROČA

22.35 TV DNEVNIK 3, VREME 
22.59 ŠPORT 
23.05 SOVA
SKll RIBICIJA, ameriška nanizanka,
lllii 2/6
lili: LOVEJOY, angleška nanizanka, 

5/11

SLOVENIJA 2
14 50 
15.50 
17 05

1740 

18 30

KANAL 10 TRBOVLJE
1830

19.30
20.15

§1!

KORISTNE INFORMACIJE 
(videostrani) vmes od 18.30 
do 19.00 slovenski program 
radia BBC London 
SATELITSKI PROGRAM 
KONTAKTNA ODDAJA 
SATELITSKI PROGRAM

19.55
20.10
2125

22 35

BOBENČEK
OMIZJE
SOVA, ponovitev 
ALO, ALO!, 21. epizoda 
angleške nanizanke 
LOVEJOY, angleška nanizanka, 
4/11
OTROŠKI PROGRAM: ŽIV 
ŽAV
TV DNEVNIK 2, VREME 
ŠPORT
ŠPORTNA SREDA 
POLETNI KONCERTI IZ 
HOLMENKOLLEN-A 
OBISKI

KANAL 10 TRBOVLJE

TV SIGNAL LITIJA
20.00 NINJA TURTLES (risani film)
20 30 INFORMATIVNA ODDAJA,
iiiiiili ponovitev ATV SIGNAL

18.30 KORISTNE INFORMACIJE 
(videostrani) vmes od 18.30 
do 19.00 slovenski program 
radia BBC London

19.30 SATELITSKI PRGRAM 
20.15 REZERVIRAN ČAS 
21.45 SATELITSKI PROGRAM

_ TV SIGNAL LITIJA ■ ...... TDD^WI
RADIO TRBOVLJE HiMaMeeeeeeeeeeel KANAL 10 TRBOVLJE

14 00

14.30 
14.45 
15 00 
16.00

16.45 
17 30 
18.00
18.45 
19.00

NAPOVEDNIK, SERVISNE
INFORMACIJE
POROČILA
OBVESTILA IN EPP
POVABILA IN INFORMACIJE
TEDENSKI ŠPORTNI
PREGLED
OBVESTILA IN EPP
ZASAVSKI DNEVNIK
LESTVICA SLOVENCA
POROČILA
SLOVO

20.00 PROGRAMSKI ČAS 
IH! REZERVIRAN ZA ODDAJE V 
Ul okviru združenja 

LOKALNIH TV POSTAJ 
SLOVENIJE

RADIO TRBOVLJE
14 00

SREDA, 28."3
1993

SLOVENIJA 1

14.30
14.45 
1500 
16.00
16.45
17.30 
1600
18.45 
19.00

NAPOVEDNIK, SERVISNE 
INFORMACIJE 
POROČILA 
OBVESTILA IN EPP 
POVABILA IN INFORMACIJE 
KONTAKTNA ODDAJA 
OBVESTILA IN EPP 
ZASAVSKI DNEVNIK 
UPOKOJENCI MED NAMI 
POROČILA 
SLOVO

kanadske dokumentarne serije 13.05 POSLOVNA BORZA 
18.35 ŽE VESTE 13.15 UMETNIŠKI VEČER:
19.10 RISANKA POVEČAVA
19.30 TV DNEVNIK 2, VREME «« ^ aa •
19 55 ŠPORT 17-25 ZM,GAJ SE’ športna oddaja za
20.10 ŽARIŠČE mlade

=OZ=,RSKAH«A U.«TVDNEVM,K,
FALKENAU, nemška 18,10 STOL, ponovitev 1. dela
nanizanka, 8/13 angleške dokumentarne serije

21.30 TEDNIK 18.40 ZNANJE ZA ZNANJE, UČITE

»39 ™VNIK3’VREME SEZNAM,

22 45 SOVA 1915 R'SANKA
NOVOPEČENI PRINC Z BEL- 19 30 TV DNEVNIK 2, VREME 
AIRA, 7. epizoda ameriške 19.55 ŠPORT
nanizanke 20.10 FORUM
LOVEJOY, angleška nanizanka, 20.30 THE GRAT NORTHFIELD

!v!-K,Xv!v! O/ I I mm MINNESOTA RAID, ameriški 
film

15.10 FILM TEDNA: MILAGRO, 2205 Tv DNEVNIK 3, VREME
ameriški film 22.29 ŠPORT

17.05 SOVA, ponovitev 22.35 SOVA
RIBICIJA, ameriška nanizanka, Sill LOVEJOY, angleška nanizanka,
2/6 1111 7/11

18.30 LOVEJOY, angleška nanizanka,
5/n CIKLUS P.DEBROCA:

19.30 TV DNEVNIK 2, VREME 1111 CARTOUCHE, francosko-
19.55 ŠPORT italijanski film
20.00 POSLOVNA BORZA
20.10 STOL, angleška dokumentarna

oddaia 17.10 GOZDARSKA HIŠA
20.40 UMETNIŠKI VEČER 1:111 FALKENAU, nemška
23 20 ZNANOST IN RESNICA: 111 nanizanka, 8/13

ZEMLJEMERSTVO, angleška 18.00 SOVA, ponovitev
NOVOPEČENI PRINC IZ BEL- 
AIRA, 7. epizoda ameriške 

:;1;1;1;1 nanizanke
18.30 KORISTNE INFORMACIJE 18.30 LOVEJOY, angleška nanizanka,

(videostrani) vmes od 18.30 6/11
do 19.00 s'ovenski program TV DNEVNIK 2, VREME
radia BBC London A

19.30 SATELITSKI PROGRAM 1055 $PORJ
2015 ŠPORTNI ČETRTEK (Novice, 2010 TISOČLETJE, amenška 

Rokomet, Avtotimes - oddaja dokumentarna serija, 4/10
Kanala A) 21.10 ITALO SVEVO: ZENOVA
cca 22.00 SATELITSKI IZPOVED, TV priredba

K.::::.;.:::. PROGRAM gledališke predstave - SNG Trst

SLOVENIJA 2

TV SIGNAL LITIJA KANAL 10 TRBOVLJE
16.00 VIDEOSTRANI, prenos radijske 

oddaje Litijsko okence (Radio 
Trbovlje)

18.30
ixixvx

RADIO TRBOVLJE

10.50 LEGENDE SVETA: PETELIN IZ 
PINANGA, 7/9 

11.20 VIDEOŠPON
12.00 IZ ŽIVLJENJA ZA ŽIVLJENJE: 
lllii PRISLUHNIMO tišini

12.30 PREŽIVETJE V AVSTRALSKI 
lili: DIVJINI, avstralska
iii^i^il dokumentarna serija, 1/15
13.00 POROČILA
13.10 POSLOVNA BORZA, ponovitev 
16.15 F.LABELLA-J. BOND:

MICHELANGELOVA POMLAD,
koprodukcijska nadaljevanka, 5/
5

18.00 TV DNEVNIKI
18.10 SVET POROČA
18 45 ANALITIČNA MEHANIKA.

ameriška izobraževalna serija, 
lili 25/52
19 15 RISANKA
19.30 TV DNEVNIK 2, VREME 
19 55 ŠPORT

SLOVENIJA
10.40 ZGODBE IZ ŠKOLJKE
11.25 20. MEDNARODNI MLADINSKI 

PEVSKI FESRTIVAL CELJE
’93, 3. oddaja

1200 ANALITIČNA MEHANIKA,
mim ameriška izobraževalna serija, 

25/52
12.30 DOMAČI ANSAMBLI: 

ANSAMBEL NIKA ZAJCA
13.00 POROČILA
15 25 PRO ET CONTRA
16.25 OBISKI
17.30 SNORČKI, ameriška risana 

nanizanka, 4/11
18.00 TV DNEVNIKI

15.00
1600
v.\v
16.45
17.00 
17.30
18.00 
1900

NAPOVEDNIK, SERVISNE 
INFORMACIJE 
POROČILA 
OBVESTILA IN EPP 
POVABILA IN INFORMACIJE 
RADIO NA OBISKU 
OBVESTILA IN EPP 
VIŽE ZA VSAKOGAR 
ZASAVSKI DNEVNIK 
LITIJSKO OKENCE 
SLOVO

19.30
20.15

W:™..
21.30

KORISTNE INFORMACIJE 
(videostrani) vmes od 18.30 
do 19.00 slovenski program 
radia BBC London 
SATELITSKI PROGRAM 
INFORMATIVNI PROGRAM 
(Novice iz občine), oddaje 
Kanala A (moda kulinarika, 
ples)
SATELITSKI PROGRAM

TV SIGNAL LITIJA
16.00 PROGRAMSKI ČAS

REZERVIRAN ZA TUJE 
SATELITSKE PROGRAME

PETEK, 30.7.
1993

RADIO TRBOVLJE
1400

SLOVENIJA 1
14.45

10.00 LEGENDE SVETA:

18.10 KRONIKA, ponovitev 14. dela
11111

JAGUARJEVI DIAMANTI
10.25 MOŽ Z ZLATO ROKO, ameriški

12.25 ZE VESTE
13.00 POROČILA

16.00

*
19.00
min
1111

VKLJUČITEV, NAPOVEDNIK, 
SERVISNE INFORMACIJE 
OBVESTILA IN EPP 
GLASBENE NOVOSTI 
POVABILA IN INFORMACIJE 
KAM OB KONCU TEDNA 
OBVESTILA IN EPP 
MLADINSKI VAL 
SLOVO

viViAvr*



■ Mali oglasi v Zasavcu bodo še naprej zastonj. Izpolniti morate le ■ 
I priloženo naročilnico in jo poslati na naslov Uredništva Zasavca, Cesta I
I zmage 33, 61410 Zagorje ob Savi. Objavili bomo le male oglase (največ 20 I 

vrst), kjer bo napisan točen naslov pošiljatelja. Omrežno skupino pišemo 
I takrat, ko je ponudnik iz druge omrežne skupine, ne iz 0601.
L———————————————————J

STANOVANJA, 
GRADBENE PARCELE

KUPIM eno ali dvosobno 
stanovanje v Trbovljah. Tel.: 21-062.

ODKUPIM stanovanjsko pravico 
za enoinpol ali dvosobno stanovanje. 
Tel.: 63-423, 21-549.

UGODNO prodam zidan vikend 
nad Trbovljami. Tel.: 63-423,21 -549.

ODKUPIM namesto vas enoinpol 
ali dvosobno stanovanje. Tel.: 63-423, 
21-549.

PRODAM enoinpolsobno 
stanovanje v Trbovljah v tretjem 
nadstropju. Tel.: 062-39-898.

AVTOMOBILI IN DELI
KUPIM prvo vetrobransko steklo 

za jugo 45-55. Tel.: 27-063.
P RODA M prvo vetrobransko steklo 

Z 101. Cena 5500 SIT. Tel.: 27-063.
PRODAM menjalnik, alternator, 

elektroniko za Z 101. Marko Šcnkiš, 
Gabcrsko 35, Trbovlje.

PRODAM rdečega juga 45, 
prevožen 10000 km. Cena po

za brezplačni mali oglas

$ Tekst:
S

u .................
>
5 Moj naslov:

dogovoru. Ogled vsako popoldne od 
14. ure dalje. Anton Majcen, C. zmage 
12 a, Zagorje.

MOTORJI
VESPO PX 200E, letnik 87, rdeča, 

z vso dodatno opremo ugodno prodam. 
Tel.:41-933.

PRODAM vespo Piaggio PX200E, 
letnik '89, nevoženo, neregistrirano, 
skupaj s čelado. Cena 2800 DEM. 
Tel.: 22-631 (Matjaž).

ŽIVALI
PRODAM mlade koze mlekarice. 

Tel.: 43-003.
PRODAM tri koze. Tel.: 26-100 

(od 20. do 21. ure).
ODKUPUJEM velike polže po 300 

SIT/kg. Tel.: 061-877-522.

KEMIJSKI TEHNIK z
dolgoletnimi izkušnjami nujno išče delo 
na področju Zasavja. Vsi, ki lahko

pomagate, pokličite. Tel.: 22-807.

RAZNO
PRODAM več rabljenih otroških 

koles po zelo ugodni ceni. Tel.: 61- 
550.

KUPIM knjige za 4. letnik EU. 
Cena po dogovoru. Tel.: 23-633.

PRODAM tjavo otroško posteljico 
(140x70 cm) z jogijem. Tel.: 21-047.

PRODAM zakonske postelje z 
jogiji. Cena 20.000 SIT.

PRODAM raztegljiv trosed in 
moško dirkalno kolo. Tel.: 61-504.

PO POLOVIČNI ceni prodam 
knjige za 8. razred. Tel.: 22-807.

P ROD AM angleški učbenik Grape- 
vine in berilo za 2. letnik. Cena 1.300 
SIT. Tel.: 61-593.

PRODAM avtoradio - kasetofon 
Ferali, star dva meseca za 4.000 SIT. 
Roman S topinšek. Log 15/a, Hrastnik.

SATELITSKO anteno, vrhunsko 
novo. 136 kanalov, stereo, LNB 0,8 
dB ugodno prodam. Cena 500 DEM. 
Tel.:41-933.

Počitničarji, pozor!
Centerza socialno delo Zagorje ob Savi vas v ponedeljek, 26. 

julija vabi na izletna Prvi junij nad Trbovljami. Zbrali se bomo ob 
8. uri na ploščadi pred muzejem, se odpeljali z lokalnim 
avtobusom do Trbovelj, od tam naprej pa peš do našega cilja. 
Ne pozabite na malico, denar za avtobus, žogo, badminton ali 
kakšno drugo športno opremo. Če bo v ponedeljek deževalo, bo 
izlet v sredo, 28. julija ob isti uri.

mtftöAun



IZDELAVA LESNOOBDELOVALNIH 
STROJEV

Cerovec 10, 68333 SEMIČ
tel.: 068/60 576, 59 090 

d.o.o. fax 068/60 576

PROIZVODNI PROGRAM:
* mizarske kombi nirke s 5. operacijami
* skobeljniki MKS 400
* rezkaiji in cirkuiaiji z vozom
* samostojni rezkarji 8
* stroji za ladijski [xxt
* vrtalniki utorov
* kopirne stružnice

f’ j \,

H

: ZLATAR

ZLATAR

MEŠIČEK JOŽE
UL. 1. JUNIJA 11, 61420 TRBOVLJE, Telefon (0601)21 159

NUDIMO:
- zlat In srebrn nakit

- popravila zlatega io »rebrnega nakita
- zamenjava ali predelava starega nakitaJi v

;XvXv

8.00-12,00. 16.00-l8 00.xSÓD0TA?,80(kÌ2.00. ČETRTEK; zaprto
ODPIRALNI ČAS.

gorenjeservis d.o.o.
SE Trbovlje, Opekarna 2 

telefon 22 277, telefax 26 174
ŠIROKA PONUDBA IZDELKOV:
gospodinjski aparati, 
barvni televizorji, 
satelitski sprejemni sistemi 
klimatizerji - klima naprave 
alarmni sistemi za varovanje objektov, 
plinske peči za ogrevanje in bojierji 
originalni rezervni deli gorenje

24 MESEČNA GARANCIJA 
za nakup bele tehnike in televizorjev

UGODNI PLAČILNI POGOJI:
gotovinski popust
brezobrestno plačilo na 4 obroke s čeki 
možen nakup na 6 obrokov

PRODAJA NA ZAKUP - TEMPO
omogoča mesečno odplačevanje
na dve leti, takojšnjo uporabo 
izdelka, brezplačno vzdrževanje 
ves čas zakupa

AKCIJSKA PRODAJA:
pralni stroji že od 43.200 SIT dalje
televizorji s teletekstom že od 39.996 SIT dalje

TEITiPu

Pridite in se prepričajte v SERVIS GORENJE na Opekarno 2 
(za hotelom in pomarančo) v Trbovljah.

zotyffiMMIKm MALGAJ
T j jed

RENAULT
H0N° NOVO *0p0

R 19 TURBO DIESEL 1870 cm3, 93KM, 
DALJINSKO CENTRALNO ZAKLEPANJE 

ELEKTRIČNO ODPIRANJE 
SPREDNJIH STEKEL: 

cena od 2.120.000 SIT dalje 
(malop. cena).

UGODNE CENE ZA R - 5
NA ZALOGI VSI MODELI 

RENAULT
CLIO RN 1.2
maloprodajna cena 1.273.440,00 

CLIO RN 1.2 KAT 
maloprodajna cena 1.341.772 

CLIO RT 1.4 KAT 
maloprodajna cena 1.553,588,00

UGODNI KREDITI IN LEASING!
Ili!! s»

sss Prodaja: 0601/24-031, servis: 0601/21-525
■m



Na tradicionali prireditvi Pivo cvetje v Laškem, ki je bila od 10. do 18. julija so 
se vrstili koncerti najbolj znanih slovenskih izvajalcev, razstave cvetja, veselice in 
tudi povsem navadna kramarska prodaja po stojnicah. Vrhunec praznovanja je bil 
(kot vedno) v soboto, dan pred koncem prireditev. Že popoldan so se v mesto valile 
napregledne množice obiskovalcev. Iz Rimskih Toplic in Celja so brezplačno vozili 
avtobusi, iz Celja tudi vlaki. Letos je bilo moč najti parkirno mesto ob laškem 
zdravilišču, kar je bilo prejšnja leta nemogoče. Ob 19. uri so za ves promet zaprli 
glavno cesto mimo mostu v Laškem, ceste v starem delu mesta pa so bile zaradi 
množice ljudi neprevozne že od zgodnjih popoldanskih ur. Vseljudsko rajanje se je 
lahko začelo.

Organizatorji so pripravili ognjemet, ki 
ni manjkal še nobeno leto. Letošnji je 
trajal 25 minut in več lisočglava množica 
gledalcev ni bila razočarana. Po ognjemetu 
so se "mirnejši" odpravili domov, večina 
pa seje podala na romanje "od šanka do 
sanka". Posledice so se kmalu pokazale, 
saj so najbolj utrujeni polegli po parkih, 
tisti ki sojih noge še nosile, pa so se predali 
toku množice. Ljudje so se po mestu 
dobesedno nosili, kar jc skoraj nemogoče 
opisati. Od šotora do šotora, od trga do 
trga. Povsod glasba, vrvež, pivo in na 
tisoče ljudi.

Najbolj hvaljena letošnja novost so bila 
prenosna stranišča v velikosti telefonske 
govorilnice, s katerimi jc bilo opremljeno 
vsako večje prizorišče v Laškem. Prejšnja 
leta so bili litrov predelanega piva deležni 
parki, neosvetljene ulice in celo otroška 
igrišča. Seveda se tudi letos temu ni bilo 
mogoče povsem izognili, saj je bila pred 
stranišči velika gneča. Vseeno seje tovrstno 
početje omejilo na liste, ki so bili najbolj

"v cvetju". Tem jc bila narava še vedno 
najbližja. Prav tako j c treba pohvaliti delo 
laških policistov, ki so do ranih jutranjih ur 
preusmerjali tranzitne potnike skozi Laško 
po obvoznih poteh. Sc pred nekaj leti seje 
cesta skozi Laško v jutranjih urah

spremenila v poligon za dokazovanje 
motociklističnih spretnosti in moči motor
jev. Letos za tovrstne dejavnosti ni bilo 
prostora.

Laško v tednu piva in cvetja diha s 
praznikom. Organizacija je vsako leto 
boljša in zadnjih nekaj let je poleg obilice 
piva opaziti tudi nekaj cvetja. Laški 
"oktoberfest" jc v vseh svojih letih postal 
vseslovenski praznik piva, ki ga poleg 
tisoče Slovencev obišče marsikateri tuji 
turist.

Jože Ranzinger jr
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Soomin na

Nekoliko pozno se spominjamo moža, ki je vse življenje živel 
s Hrastnikom, bil prisoten v vseh njegovih porah. Vzgajal je 
otroke v šoli in izven nje v sokolskih vrstah. Zanimal se je za 
zgodovino kraja, zato je ohranjenih mnogo predmetov in 
slikovnega gradiva iz preteklosti. Z zbranim gradivom je 
občasno pripravljal razstave in sokrajane seznanjal s 
preteklostjo kraja.

Po pričetku obratovanja steklarne 
Hrastnik leta 1860, je pričelo nastajati 
tovarniško naselje - kolonijskega tipa, s 
stanovanjskimi hišami za uradnike. V 
soseščini je zraslo nekaj privatnih stavb.
Na levi strani potoka, lik nad tovarno je 
zidarski mojster Zenutti leta 1861 sezidal 
hišo, v kateri je imel gostilno. Leta 1882jo 
je od njega kupil Leopold Jožef Hofbaucr, 
kije iz Vitanja prišel v Hrastnik. Z ženo sta 
pozneje zgradila še dve hišici, v eni je bila 
trgovina.

Jožef in Antonij a Hofbauer sta imela pet 
otrok. 19. junija 1892 se jima jerodil Alojz 
Hofbauer. Alojz je pred prvo svetovno 
vojno postal učitelj. Bilje dober pedagog.
Prvo učiteljsko službo je dobil na Dolu pri 
Hrastniku leta 1912. Kot začasni vodja je 
27.novembra 1915 všolinaTurjuzamenjal 
dolgoletnega učitelja Topolovška. Prva 
svetovna vojna je prinesla težave, obisk je 
bil skromen in pouk prekinjen. Vsi vaški 
učitelji so imeli med prvo svetovno vojno status 
administrativnega uradnika. Nosili so odgovornost za točnost, 
sicer so odgovarjali pred vojaškim sodiščem.

Kot mlad učitelj seje Alojz hitro vživel v novo okolje. Kmalu 
je pričel aktivno delovati v kulturno prosvetnem življenju. Že 
prvo leto službovanja na Dolu je bil med ustanovitelji Ciril - 
Metodove družbe. Poživil je odrsko delo, pevski zbor in orkester. 
Deželni šolski svet v Gradcu je leta 1912 iz narodnostnih 
vzgibov prepovedal telovaditi pri Sokolu, takrat je Alojz 
Hofbauer ustanovil šolsko telovadno vrsto.

Po razpadu Avstro - ogrske oktobra 1918 so slovenski liberalci 
in socialdemokrati organizirali novo oblast - Narodni svet. 
Sestavljali so ga domačini Malovrh, Roš, Hofbauer in Urleb. Za 
vzdrževanje reda in miru so organizirali narodno stražo, ki sojo 
vodili demobilizirani avstrijski oficirji in vojaki, tudi domačini.

V Turju je ostal do leta 1919, nato je učil v Hrastniku do 
upokojitve, leta 1951. Dolgo let je prednjačil kot telovadec 
Sokola, pevec, glasbenik, odrski igralec, knjižničar. Sodeloval 
je pri gradnji Narodnega doma med leti 1922 in 1925, tako je

Hrastnik dobil prvo večjo dvorano. To je bil dom prosvete in 
kulture s telovadnico in kinom. Upravljal je tudi obrtno trgov
sko nadaljevalno šolo. Vedno je imel pred očmi interese 
delavcev. O tem priča šolska kuhinja za revne otroke v času 
gospodarske krize, njegova osebna skrb za nadaljnje šolanje in 
poklicno usmerjanje delavske mladine ter pomoč socialno 
ogroženim. Tudi v časopisih je vneto zagovarjal zahteve 

stavkajočih rudarjev, jih vzpodbujal k 
vztrajnosti in skrbel zanje kot član 
podpornega odbora. Pretresljiv pogreb 
šestih žrtev nesreče na obratu rudnika Oj stro 
je bil 1. decembra 1932 na pokopališču 
Dol. Učitelj Hofbauer je vodil pogrebne 
svečanosti.

Po gladovni stavki leta 1934je slavkajoče 
pričakal pred rovi z o krepčilnim čajem. Za 
takšno delo seveda ni bil deležen pohval. 
Zaradi svojih pogledov in dela je bil 
upravitelj deške šole le v šolskem letu 
1937/38, nato j e moral zaradi klerikalnega 
pritiska prepustiti mesto Jožetu Grozniku.

Po prihodu Nemcev v Hrastnik, je bil kot 
zaveden učitelj in Sokol aretiran in nekaj 
časa zaprt v Laškem, Celju in Mariboru ter 
junija 1941 izseljen v Srbijo. Tam je delal 
kotdclavec v Jugodini (sedaj Svetozarcvo). 
Deloval je med slovenskimi izseljenci, 
organiziral je pomoč Slovencem iz 
italijanske vojske, vojnim ujetnikom in 
pozneje ranjenim partizanom. Po 

osvoboditvi Beograda je bil med ustanovitelji slovenskega 
kulturnega društva Franc Rozman. Po vojni seje vrnil domov, 
prevzel upraviteljstvo deške šole in bil med tistimi starejšimi 
učitelji, na katerih je ležala vsa teža obnove pouka. Leta 1947 je 
prevzel vodstvo sedemletke, od leta 1948 do upokojitve leta 
1951 je vodil nižjo gimnazijo. Bilje med pobudniki gasilskega 
društva, predsednik telesnovzgojnega društva Partizan - pomagal 
je pri obnovi Narodnega doma (Partizan). Veliko je prispeval k 
vedenju o zgodovini Hrstnika, saj je v šestnajstih letih po 
upokojitvi pripravil več občasnih razstav z zgodovinskimi 
prikazi: splošno krajevno, NOB, šolsko in steklarsko.

Zaradi njegove vestnosti pri zbiranju podatkov o zgodovini 
Hrastnika se je veliko predmetov ohranilo. Spravljeni so v 
Muzejski zbirki Hrastnik in v gradiču hrastniške Steklarne. 
Skupščina občine Hrastnik mu je 26. junija 1970 podelila 
priznanje zaslužni občan za povojno uspešno upraviteljsko delo 
na šoli ter za delo pri organiziranju muzejske zbirke. Umrl j e 12. 
maja 1972.

Irena Ivančič - Lebar



Trbovlje - Delavski dom
22.-26.7.: Beethoven (am. družinska 

komedija), čet., pet. in pon. ob 18.00, sob. ob 
16.00, 18.00 in 20.00, ned. ob 18.00 in 20.00

26.-28.7.: 57. potnik (am. akcijska 
kriminalka), pon. ob 20.00. tor. in sre. ob 18.00 
in 20.00

Zagorje - Delavski dom
22.-25.7.: Večno mlad (am. melodrama), čet. 

in pet. ob 19.00, sob. ob 18.00, ned. ob 20.00
24.-27.7.: Dnevi grmenja (am. akcijski), sob. 

ob 20.00, ned. ob 18.00, pon. in tor. ob 19.00

28.7,: Vstop prepovedan (am. akcijski) ob
19.00

Hrastnik - Delavski dom________
22. -23.7.: Vonj po ženski (am. romantična 

melodrama), čet. ob 19.00, pet. ob 17.00

23. -25.7.: 57. potnik (am. akcijski), pet. ob 
20.00, sob. ob 10.00, 18.00 in 20.00, ned. ob
18.00 in 20.00

28.7.: Smrt ji lepo pristoji (am. črna komedija) 
ob 20.00

Kino Dol_____________________
24.7.: Vonj po ženski (am. romantična melo

drama) ob 18.00

Izlake - Kinodvorana
25.7.: Dnevi grmenja (am. akcijski) ob 20.15

Hrastnik: V predverjti športne dvorane je 
odprta razstava fotografij ob 60. obletnici Foto 
kluba Hrastnik.

Trbovlje: V poslovnih prostorih Razvojnega 
centra v Dolnjem Lazniku razstavlja 12 del v 
pastelu in perorisbi član Relika Vinko Hrovatič.

Trbovlje: V mali galeriji Knjižnice Toneta 
Seliškarja je odprta slikarska razstava slikarke 
Joče Jamšek. Ogled je možen v času, ko je 
knjižnica odprta do 31. julija.

PRIREDITEV
Partizanski vrh: Krajani Partizanskega vrha 

bodo 25.7. ob 12.00 organizirali tekmovanje 
koscev, ki bo potekalo v bivši šoli. Vsi tekmovalci 
se lahko prijavijo na dan tekmovanja. 
Tekmo vanje se bo nadaljevalo z veselico, kjer bo 
poskrbljeno za ples, jedačo in pijačo.

Trbovce: Pionirska atletska šola 93, ki jo je 
organiziral Atletski klub Rudar, poteka na 
stadionu ŠD Rudar, vsak dan od 9. ure. Šola bo 
potekala do 27. avgusta, njen vodja je Pavle 
Kreže

Trbovlje: PD Trbovlje bo 31.7. organiziralo 
dvodnevni izletna Jalovec. Na Jalovec bo skupina 
šla z Vršiča, domov pa se bo vrnila 1. avgusta.

H ČortDT.....SPORT_________
Trbovlje: PK Dadas - Rudar bo od 23. do 25. 

julija organiziralo državno prvenstvo Slovenije 
za mladince in kadete. Vse informacije bodo 
posredovali od četrtka na telefona: 26-700 in 26- 
700.

Zdravstveno varstvo - 24 urno dežurstvo v 
zdravstvenih domovih Hrastnik (tel.: 41-006), 
Trbovlje (tel.: 21-222), Zagorje (tel.: 64-644) in 
Litija (tel.: 881-855).

Zobozdravstvo: Dežurna zobna ambulanta 
je v vseh treh zasavskih zdravstvenih domovih 
od 7. do 19. ure, v Litiji od 7. do 19. ure. Ob 
sobotah v Hrastniku in Trbovljah od 7. do 13. 
ure, v Litiji od 7. do 19. ure. Informacije dobite 
na zgoraj navedenih telefonskih številkah.

Lekarna: 24 ur je dežurna lekarna v Trbovljah 
(tel.: 21-110).

Veterinarska služba: Zagorje, Trbovlje, 
Hrastnik - 22.7. je dežurni veterinar Marko 
Kastelic, dr.vet. med. Od 23.-28.7.je dežurni 
veterinar Iztok Soban, dr.vet.med. Dodatne 
informacije na številki 985.

KNJIŽNICE
Hrastnik_____________________
Nove kasete: 1. Proti soncu; 2. Krvavi šport;

3. Mečevalec; 4. Ne pozabite, da vas ljubim; 5. 
Čigav je otrok; 6. Borbeni policaj; 7. Prvinski 
nagon; 8. Dama in detektiv; 9. Kuštravci 2; 10. 
Umazani ples.

Litija________________________
Nove videokasete: 1. Nezaželjcni potniki 

(komedija); 2. Soba z razgledom (ljubezenski);
3. Velik zalogaj (komedija); 4. Smrtnosni vpliv 
(thriller); 5. Pri Addamsovih (komedija); 6. Law
rence arabski (zgodovinski); 7. Dama in detektiv 
(thriller); 8. Moja enciklopedija živali 1-4 
(poljudnoznanstveni);

Zagorje______________________
Nove CD plošče: 1. Rock'n roli party; 2. 

Stimmungshits; 3. Dancing thè hits; 4. Jarre, 
J.M.: Images; 5. Slovenski madrigalisti: Musica 
nostcr Amor; 6. Delavski pihalni orkester Zagorje; 
7. Bolton, M.: The hunger; 8. Marcia: Aljažu v 
spomin; 9. Classic movie music; 10. Donmentony 
band: Nezaposlenim vstop prepovedan.

r \

Knjige gradijo 
mostove

Tudi v Zagorju so sc letos vključili v 
akcijo knjižnega sejma, ki ga vsako leto 
pripravlja nemška ustanova Stifung 
Lesen iz Mainza. Tema letošnjega kviza 
je Knjige gradijo mostove, njegov namen 
pa je spodbujati otroke k branju 
kvalitetnejše literature. V Zagorju sta 
nosilca akcije Društvo prijateljev mladine 
in Knjižnica Zagorje.

Reševanje kviza bo potekalo do začetka 
meseca septembra, ko bo tudi občinsko 
žrebanje. Reševalci bodo otroci stari od 9 
do 14 let. Glavna nagrada bo udeležba na 
zaključni prireditvi, ki bo predvidoma 
17. septembra v Ljubljani.

K.G.
i -a

Poletna srečanja
Ob prihodu in nas.aui.v i je treba poklicati domov, da jih ne bi skrbelo. V recepciji je 

se in v idela. kako se pozdrav ! ja z mojim možem. "Me ,«znate?" meje vprašal, ko sem se 

Mizo v restavraciji sva delila s starejšim parom. Otroci so ju presenetili za trideseto

™ i™'.............i-'...... . c« -"“J "-i > i»"“« -"M"-«* >'"• "<"■
kije ostal na kmetiji. Ja. la mali bi radi, da prideva nazaj. Pa ni treba nič prinesti, so rekli, 
samo da pridejo," je pripovedoval.stari a la Kariek in skozi reži očesne modri ne sta zdrknili

pnruoke. Mi ni p.ivjed,,! Ma s„ rebii (cena „mona, je tesna pa tesna. Sr. rjekn, kr jè blu, 

. ‘"morva, Štajerca in midva Zasavčanu smo po večeri sedelina vrtu restavracije. "Vi

naslove. Samo za to, da si bomo poslali razglednice domačna kraja za spomin na srečanje. 
Narečja so del nas. Vsako nos, v seh, poseben čar. Le zakaj bi se jih sramovali?

Manja Goleč
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Naša

bodočnost
Rojstva v trboveljski 

porodnišnici:
25. junija: Anka

Vukovič, hči Sara. Trbovlje;
9. julija: Vas va

Karainovič, hči Tina, 
Zagorje;

10. julija: Vesna Klinc,
hči Mateja, Zagorje; Rreda 
Pišek, sin A len, Prebold;

11. julija: Janja Juvan, 
sin Gašper. Zagorje: Nives 
Venko,hčiTajda, Hrastnik;

12. julija: Marija Čebin, 
sin Žan-Martin, Zagorje;

14. julija: Irena Vajda, 
sin Matej, Zagorje;

15. julija: Cvetka
Možina, hči, Hrastnik; 
Anita Drnovšek, hči Lara, 
Hrastnik; Brigita Glinšek, 
sin Sebastjan, Celje.

Iskreno čestitamo!

1 ' ----------- ^

Kdo praznuje?
Julij

22. Majda (Maida, Maidica, Maja. Ida), tur. 
Meide - jezna, srdita; Marija Magdalena (glej 1. 
januar);

23. Gita izp. iz Brigita (Brigitica, Brigica, 
Gitka, Gitica), nem. Brigitte iz ir. Brighiti - tista, 
kije močna; Branko (brankcc. Brane. Brando) iz 
gl. braniti;

24. Kristina (Kristinica, Inka, Krista, Nina, 
Tina) grš. Christine - Kristova. kristovska; Boris 
(Borisko, Bobi. Boki, Borko), skrajšano iz 
Borislav;

25. Jaka izp. iz Jakob (Jakobeta. Jakobina, 
Japek, Jašo, Kobi) lat. Iacobus iz grš. Iakobos - 
tisti, ki sledi Yahvinovi; Tina izp. iz Martina 
(Martinica. Tinča, Tinka, Tinja), lat. Martinus - 
Marsov, marsovski, Mars - bog vojne v rimski 
mitologiji;

26. Ana (glej 7. junij); Jokl;
27. Gorazd (Gore, Gorko. Gora), stari prid. 

gorazd - izkušen, iz got. gorazd - tisti, ki razumno 
govori;

28. Viko (glej 23. marec); Zmago (glej 8. 
junij).

•g/

Kuharski mojster Jurij Kapelar za Zasavce

Sestavine: 200 g korenja, sok ene limone, sol, poper, 
peteršilj, 2 banani, 2 žlici kisle smetane.

Mlado korenje operemo in obrišemo, nastrgamo na rezance 
in nanj položimo na koleščke narezane banane. Prelijemo z omako, ki smo jo naredili iz 
sveže smetane, limoninega soka, soli in popra. Potresemo še z nasekljanim zelenim 
petršiljem.

Zapečen telečji jezik
Sestavine: 1 telečji jezik, 100 g naribanega sira (lauda, 30 

g masla hešamel, belo vino.
Jezik očistimo in ga skuhamo v slanem kropu z jušno 

zelenjavo. Razrežemo ga na poševne rezine, kijih zložimo v 
nepregorno posodo. Prelijemo z bešamelom, potresemo z 
naribanim sirom in s koščki masla. Zalijemo z belim vinom ter 
postavimo za 15 minut v zelo vročo pečico.

Nastrgan korenček z bananami

HOROSKOP
OVEN V tem obdobju posvetite največ 

pozornosti prijatejskim odnosom in 
sklepanju novih poznanstev. Vaša 
ljubezenska veza se bo dokončno skrhala. 
Številka: 65.

BIK Vašadelovnaenergijajeneveijetna 
in tudi znaki zaljubljenosti se pri vas kažejo 
precej očitno. Energijo vložite v delo. Na 
dopust raje malo počakajte. Številka: 70.

DVOJČKA Nove ideje bodo 
spremenile razmerje moči v vašem domu, 
od vas paje odvisno ali bo razmerje dobro 
ali slabo. Ravnajte po osebnem občutku, 
ne poslušajte nasvetov drugih. Številka: 
69.

RAK Oseba, ki je začasno stopila v 
vaše življenje in v življenje vaših bližnj ih, 
vamje precej spremenila tempo. Poskusite 
v tem čim bolj uživati. Številka: 73.

LEV V nobenisituacijivam ne zmanjka 
poguma, čeprav zgleda na zunaj še tako 
brezizhodna. Pazite, da vam ne bo oseba, 
ki vam zavida, onemogočilarazviti ambicij. 
Le pogumno. Številka: 87.

DEVICA V ljubezni boste pravi 
osvajalec, kar bo prijetna sprememba za 
vašega partnerja, ki je že skoraj pozabil, 
kako profesionalno ste znali osvojiti 
njegovo srce. Številka: 66.

TEHTNICA Svoj program dela boste 
preveč natrpali. Zaradi tega vam bo posel, 
ki ga pripravljate, odplaval po vodi. 
Pogrevate neprijetne zadeve, to ni v vaš 
prid. Številka: 49.

SKORPION To obdobje je za vas na 
skoraj vseh področjih izredno uspešno, 
razen na zdravstvenem. Previdni bodite 
konec tedna, ker lahko v začetku drugega 
tedna zbolite v pljučnem košu. Številka: 
75.

STRELEC O zadevi, o kateri trenutno 
razmišljate, se pogovoritez starejšo osebo, 
kajti nagnjeni ste k temu, da nekontrolirano 
razsipavate lastne ideje. Številka: 58.

KOZOROG Uspelo vam bo uresničiti 
več kot pričakujete. Z ljubeznijo vam ne 
gre vse po maslu, vendar boste tudi to 
prebrodili brez večjih stresov. Številka: 
51, dan za oddih je torek.

VODNAR Z veliko mero diplomacije 
boste uspeli tam, kjer jih ne uspe veliko. 
Sicer prijetni sodelavci se bodo tokrat 
pokazali v malo drugačni, bolj črni luči. 
Številka: 62.

RIBI Novo poznanstvo se bo pokazalo 
kot popolno razočaranje. Boleče bo 
spoznanje, da vas je nekdo hotel hudo 
izkoristiti, vi pa ste mu pri tem s svojo 
naivnostjo pomagali. Številka: 50.

Saša
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Večina ljudi misli na dom starejših občanov kot na zadnjo postojanko v njihovem življenju. Ob kapi, ki tako rada prizadene 
starostnike, tako pomislijo le še na smrt. Vedno in čedalje pogosteje le ni tako. V domu starejših občanov Polde Eberl- Jamski 
na Izlakah fizioterapevtke dosegajo zavidljive rezultate z vračanjem nepokretnih in polomljenih ljudi v običajno življenje.

Začetki njihovega poglobljenega fizioterapevtskega delovanja segajo v 
leto 1987,ko soz otvoritvijo prizidka poleg dodatnih ležišč pridobili še velike 
in dobro opremljene prostore za fizioterapijo. Tako je dom resnično dobro 
opremljen za vse oblike izvajanja fizioterapije : kineziterapijo (telovadnica 
z vsemi pripomočki), elektrotcrapijo in hidroterapijo (različne vrste kope li ter 
manjši bazen).

Leta 1989 so začeli z rehabilitacijo starejših občanov pod nadzorom in 
mentorstvom Univerzitetnega zavoda za rehabilitacijo Soča iz Ljubljane, v 
svoje vrste so sprejli še tretjega fizioterapevta, kar je omogočalo učinkovitejše 
delo. Team fizioterapevtov v domu na Izlakah danes sestavljajo Marjeta 
Gomboc, Anita Oberč in Andreja Sešlar. Poleg njih je izrednega pomena 
sodelovanje z zdravnico dr. Berto Ključevšek- Novak, medicinskimi sestrami, 
ki dajejo povratne informacije ob mnogih zdravstvenih zapletih, ki spremljajo 
bolnika in delovnim terapevtom Andrejo Kurbus, ki pacienta usposobi za 
vključitev v normalno življenje.

Po drugi strani je izrednega pomena sodelovanje samega bolnika, ki na 
začetku največkrat ni motiviran za delo, še zlasti, če izvajanju vaj sledijo 
bolečine. Takrat je potrebno veliko vložiti v prigovarjanje in vzpodbujanje 
bolnika. Marsikdaj se tako šele čez čas pokaže izboljšanje, ki bolnika 
vzpodbudi k nadaljnemu delu. Fizioterapevt si vedno zastavlja cilje, ki so 
odvisni od zdravstvenega stanja bolnika, ki nikoli ne smejo biti preveliki. 
Temu sledijo tudi v domu.

Za lažji potek dela so v domu oblikovali potek rehabilitacije v dve večji 
skupini: bolniki po prebolli kapi in bolniki z zlomljeno stegnenico. Z 
rehabilitacijo prvih začnejo že v postelji, temu sledi posedanje in vaje za 
ravnotežje, s katerimi skušajo doseči samostojno sedenje brez opore. Sledi 
večji korak - sedenje v vozičku in nato aktivnosti v telovadnici, ki omogočajo 
večjo gibljivost sklepov in mišic. Začno se tudi vaje v vstajanju, kar je 
priprava za hojo, ki jeglavni cilj rehabilitacije. V program se ves čas vključuje 
tudi delovni terapevt z učenjem dnevnih aktivnosti in ročnih spretnosti, saj 
je cilj fizioterapevta kot tudi bolnika - biti samostojen pri izvajanju dnevnih 
aktivnosti in opravljanju fizioloških potreb. Ta samostojnost je pogoj za 
vrnitev starostnika v domače okolje.

V času rehabilitacije so potrebni občasni pregledi fiziatra iz UZR Soča, ki 
predpiše specialne ortopedske pripomočkein predpiše potrebo po nadaljevanju

kompleksne rehabilitacije v Ljubljani.
Statistika rehabilitacije bolnikov po kapi za leto 1992 je pokazala, da po 

zdravljenju shodi 16 odstotkov ljudi, ostali se lahko gibljejo le s pomočjo 
bergel ali vozička.

Bolniki po zlomu stegnenice pridejo na tritedensko zdravljenja. Izvajajo 
vaje za krepitev mišic in gibljivost sklepov, kar omogoča hojo z berglami. Če 
zdravstveno stanje dovoljuje, se uporablja tudi hidroterapija, ki je mogoča 
tudi za skoraj nepokretne bolnike. Pri slednjih se ob rehabilitaciji pojavijo 
težave zaradi krhkosti kosti, ki onemogočajo prevalitev bremena na druge 
okončine, močnejše bolečine in splošna slaba kondicija- zlasti slaba moč rok. 
Statistika uspešnosti rehabilitacije po zlomu kosti stegnenice za leto 1992 
kaže, da jih je le tretjina ostala v domu.

Fizioterapijo ne izvajajo samo za oskrbovance doma, temveč drugačnih 
domovih, ki nudijo sekaj več kot le streho nad glavo in topel obrok, saj skušajo 
uresničevati eno od temeljnih gerontoloških načel: ne zgolj podaljševati 
življenja, ampak usposobiti človeka, da bo živel kvalitetno življenje.

Mojca Kunšek, Foto: Tomo Brezovar

Fotografijo kot umetnost spremljamo že od njenega nastanka. Pri nas 
v Zasavju je svojo vlogo in poslanstvo začela z industrijskim predznakom. 
Med industrijskimi fotografi, kjer komercialno poslanstvo zamegli 
drugačen odnos, videnje skozi objektiv akademskega slikarja, je tudi 
Branko Klančar. Tudi v eksistenčnem zagonu je našel kanček svojega 
videnja v odnosu do objekta, ki predstavlja nosilcu marketinški design, 
avtorju pa lasten odnos do nečesa, ker umazano lahko postane čisto, trdo 
mehko in lepo. Branko Klančar, akademski slikar, je 15. julija odprl na 
Dolu pri Hrastniku nov fotografski atelje, v katerem bo nudil občanom 
usluge. Pravi, da bo večino časa in dela posvetil fotografiji kot umetnosti 
in industrijskemu a rtu. Tisti umetnosti, ki jo vidimo v sprejemnem delu 
ateljeja, v katerem krasijo stene fotografije elementarnega človeka 
izvirnem oklju narave, človeka, ki kaže na srečo, lepoto in nežnost. 
Umetnost toplega, mehkega in nežnega krasi oko skozi fotografski 
objektiv Branka Klančarja.

Bogdan Barovič



SpxDStovcini kupci.
Tol./Fox 0601/71-697

Rudorslm c. 32 
614 12 Kisovec

C:© Zel it© obdariti svoj© n ajd razje. 
pridite k nam. obiščite nas v galeriji PARADOX, 

seznanili vos bomo z naslednjo ponudbo:

/
Na voljo so vam darila Iz keramike, srebra, stekla in usnja

Pri nas boste lahko povonjali ženske in moške parfume priznanih 
— — ... .....................ija,.........................^ svetovnih Imen (Roma, Oloria, Venezija, Mallcfja, Krlzija, Joop... 

( Oglejte si ročne in stenske ure (Citizen. Seiko. Lorus. Adec.
/ Izbrale boste poletne modele bižuterije za vse okuse.

Za vaše otroke pa pripravljamo vsako leto iz uvoza ponudbo šolskih 
potrebščin, zvezkov in priborov.

Vabimo vas tudi na razgovor o nakupu računalnika za vas, vašega otroka 
ali vaše podjetje, vse vrste tiskalnikov, programskih paketov za 
mala podjetja, šolanje za uporabo in delo na PC računalnikih.

Vse to in še več za vas. njo - njega in vaše otroke dobite pri nas v>

A*

AVTOMEHANIKA
HRIBAR
61410 Zagorje ob Savi
Selo 72, tel.: 0601/62 399

Obveščamo 
vse lastnike vozil

FIAT, LANCIA,
da sino od 01.07.1993 

uradni zastopnik za vaša vozila.

Zato opravljamo servise 
in popravila v garancijskem roku.

V kratkem možen nakup vozil 
znamke FIAT, LANCIA 

z garancijo.

ODSLEJ NAPREJ PRAVI SERVIS ZA 
VAŠE VOZILO,

AVTOMEHANIKA HRIBAR
k...... ■■■■.....—........, J

pokličite na uredništvo ZASAVCA 61 013, 61 177.
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ANGLIJI
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SLOVENSKI
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KLASA

NAGRADNA KRIŽANKA
Rešitev nagradne križanke 

pošljite do 28.7.1993 na naslov:
UREDNIŠTVO ZASAVCA, 

Cesta zmage 33,61410 Zagorje 
ob Savi s pripisom "Nagradna 
križanka" (fotokopij ne 
upoštevamo).

Nagrade, ki vas čaka jo:
1. nagrada: Trimesečna

naročnina revije Zasavc
2. nagrada: Knjiga Francija 

Lakoviča Pesmi na potepu
3. nagrada: Knjiga Milan

Kučan
4. nagrada: Enomesečna 

naročnina revije Zasavc
5. nagrada: T shirt majica

Izžrebanci nagradne 
križanke 23/93

1. nagrada: Trimesečna
naročnina revije Zasavc, Zorko 
Jordan, Ul. talcev 36, Zagorje

2. nagrada: Knjiga Milan 
Kučan. Mili Pelcar, Trg svobode 
4, Trbovlje

3. nagrada: Enomesečna

naročnina revije Zasavc, Mitja 
Zakonšek, Kidričeva 2, Zagorje

4. nagrada: Steklenica vina 
Sauvignon, Mojca Korošec, Pod 
gozdom 1 a, Trbovlje

5. nagrada: T shirt majica, Ur
ban Sušnik, Bevško 1, Trbovlje

Vsem izžrebancem čestitamo.
Nagrade lahko dvignete na 

uredništvu časopisa Zasavc, C. 
zmage 33, Zagorje, do29.7.1993. 
Če se po nagrado ne morete oglasiti 
osebno, nam sporočite po telefonu 
in vam bomo nagrado poslali po 
pošti.

Rešitev nagradne križanke 
24/93

ZAGORJEIZLA, KOTA, 
ATREK, ILOK, MOARE, U, 
SKIRA, APO, ČO, OMALO
VAŽEVANJE, DÉFILÉ, NIN, 
ANDA, LT, KO, CAEN, 
OLIAR, INFANTINJA, 
ATENA, KIPRIANU, ATA, 
OK, SJ, SNAKE, KRI, VI, KATI, 
ALASTRIM, ANOA, AGORA, 
RAŽA, NEZ, KLORIDI, 
AMOR,EDIRNE,STIK,MATE, 
CAMOES, KANT, ARAT.
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Sedimo na krmi in jadrnica reže majhne valove. Piha šibak jugozahodnik, lebič. Severne obale Cresa zapirajo 
Kvarnerski zaliv in Cres s te strani izgleda divji in nenaseljen. Dan je kot ustvarjen za plovbo. Temno modro morje ziblje 
jadrnico v lenobnem ritmu. Zaspim in ko kasneje odprem oči vidim, da so valovi medtem postali večji in globlji. Barka 
se ugreza. Kot da je postala težja in končno smo začeli rolati. Visoko na skalah, ki se v prepadih spuščajo proti morju 
zagledamo vas Lubenice, s katero sta povezana dva mita. Po enem viru je zgodba vesela, po drugem žalostna. Obe pa 
imata skupen koren ■ ljubezen.

Rt Breg sameva in ruševine cerkve - conventa prišcpetavajo 
zgodbo o konteplativncin življenju. V morju plava steklenica s 
pismom. Smejemo se svobodi in vemo, da ljubezen ne potrebuje 
velikih besed. V Osorju, kjer je danes skopan kanal z mostom, 
ki ga dvakrat dnevno dvignejo, da lahko barke in čolni iz 
Osorskcga zaliva vplujejo v Lošinjski zaliv ali obratno, so se 
včasih skrivali gusarji. Takrat sta bila Cres in Lošinj en otok. 
Nizka peščena plitvina pri Osorju je bila idealno mesto. Ladje so 
iz enega zaliva potegnili v drugega in počakali. Potem, ko je 
nevarnost minila so odšli naprej. Osorje tudi mesto do katerega 
so v 12. stoletju, na poti svojih osvajanj, najdlje na zahod prišli 
Arabci. Lubenice in Osor, dve stari mesti polni legend.

Bolj je morje slano in toplo bolj modrc barve je. Tukaj je dno 
peščeno in morjeje turkizno zeleno. Na barvo vplivajo še slanost

vode, globina morja in količina planktona v vodi. Prav tako tudi 
višina sonca in kot, pod katerim morje opazujemo. Skratka vse. 
Tako kot svetloba, ki jo same po sebi nikoli ne moremo videti, 
ampak vidimo le telesa, kijih svetlobni tok osvetljuje,je tudi 
"colour of sea", barva vsega drugega in ne morja. Skočim v 
vodo, ki ima idealno temperaturo in se prepustim.

Unijski kanal, kjer kasneje plujemo, je najkrajša pot med 
Kvamcrjcm in zunanjimi dalmatinskimi otoki. Burja vUnijskcm 
kanalu je v primerjavi z Velebitskim, šibkejša. Za seboj pustimo 
otoke Unije, Vele in Male Srakane in enkrat popoldan pristanemo

na Susku, v luki Dragoča, ki je edina luka na severozahodni 
strani otoka. Z vrvmi Valun bočno privežemo za "blitve". 
Premec gleda proti morju in če se bo vreme spremenilo, bomo 
lahko takoj izpluli na morje.

Susak. Štirje kvadratrni kilometri peska. Otok, kije bil stoletja 
izoliran od ostalega sveta. Čeprav je človek po svoji naravi 
radoveden, ni rojen, dabi vedel vse, zato ne vem od kod ta velika 
količina peska v simfoniji golega kamenja. Kot da bi sc Susak 
nekoč davno odtrgal od afriške obale in odplaval na sever 
Jadrana. Otok - geološka skrivnost. Je otok ostanek neke 
starodavne mitološke reke? Ali so pesek prinesli vetrovi, toda - 
od kod? Ali pa so močni podmorski tokovi na dnu morja 
gomilah pesek, ki se je v enem od tevtonskih krčev vzdignil na 
površino. Kdo ve?

Na samem vrhu otoka, kjer je najlepši razgled in najvarneje, 
je pokopališče. Na kamnitih nagrobnikih je nekaj priimkov. Po 
izročilu so štiri družine, katerih priimki so najpogostejši, prišle 
iz črnomorskega polotoka Krima. Ena od njih je še danes 
najštevilčnejša na otoku: Tarabocchia. To je italizirano ime 
Karabok ah kara-bogh, kar po orientalsko pomeni "bolan človek". 
Pred leti, ko je turizem začel prodirati tudi na ta otok, je eden od 
številnih zdomcev iz Amerike na otoku odprl gostilno, s po
menljivim imenom Broadway. Točili so domače vino in coca- 
colo. Danes je tukaj lokal Number L Coca-cole ne prodajajo, le 
neko lokalno, hrvaško inačico Cole. Projekt "vino Susak" vodi 
familia Cosulich, ki zaposluje domačine injih tudi dobro plača. 
Vsekakor dosti bolje, kot bi bili plačani na celini.

Dobrodošlico nam izreče oblast sama. Uniformiranega policaja 
zanima, kje imamo hrvaško zastavo. Potem se vrne na krov 
hitrega gliserja, ki ima na premcu zjadrovino pokrit minomet in 
se spet posveti čiščenju rib za večerjo.

Zvečer sc mimo grde stavbe, bivše tovarne rib, v kateri je sedaj 
trgovina in bife, povzpnemo do zgornjega dela vasi. Prižgejo se 
neonske luči. Hodimo mimo hiš, ki soprazne in zaprte. Ustavimo 
sc pri slaščičarni. Lastnik je Albanec. "Banjana Spij it" postrežejo 
v stekleni imitaciji beneške gondole. Pri eni od miz pijani možak 
razlaga svojo kruto usodo. Pivojeftoht, prav tako ujta. (hladno, 
voda)

(se nadaljuje)
Barbara B. Centa



Lanskoletna zmagovalka Miss 
Zasavja 92 Tjaša Kiiplen ima za seboj, 
prav tako kot še pred seboj zavidljivo 
manekensko kariero. Tjaša, sicer 
enaindvajsetletna študentka ekono
mije, pravi, da je na slovenskih modnih 
pistah dosegla vse, kar si je želela. 
Vidimo jo lahko v TV reklamah za 
sladoled Sladkosned, Muro, in na 
mnogih modnih revijah po vsej 
Sloveniji. "Sodelujem z agencijo Andy 
Kokk fashion, kjer skupaj s še šestimi 
dekleti potujem po modnih revijah 
širom Slovenije, in tudi vtujino."Tjaša 
veliko dela kot fotomodel. "Veliko je 
odvisno od fotografa. Če je dober, 
dela iz modela čudeže."

Tjaša Kuplen je začela svojo kariero 
v srednji šoli. Prvi pravi uspeh je prišel 
nekoliko kasneje; prvič je zmagala na 
izboru Miss pomladi 91 v Ljubljani. V 
letu 1992 je zmagala na dveh 
predtekmovanjih za Miss Slovenije in 
sicer v Murski Soboti in v Zasavju. 
Zmagala je tudi v polfinalnem izboru, 
in se tako uvrst ila v finale Miss Slovenije 
92 na Bledu. Tam ni bila preveč 
zadovoljna s svojim nastopom. 
"Prireditev Miss Zasavja 92 je bila 
organizirana veliko bolje kot finale Miss 
Slovenije. Vse nastopajoče so se ličile 
in oblačilc v zelo slabih razmerah, bile

Foto: Vito Tofaj

smo prepuščene samim sebi. V Mesečini 
pa je bilo super, imele smo na razpolago 
vse, kar smo potrebovale." Kljub 
"neuspehu" v finalu na Bledu, so različne 
agencije Tjašo dobesedno zasule s 
ponudbami in pogodbami.

Pred kratkim je Tjašo "odkril" svetovno 
znani in rcnomiran fotograf Stephan 
Lupino. Njene fotografije je odnesel v

Italijo. "Lupinova beseda in fotografija 
pomeni v svetu mode veliko. Če Lupino 
misli, da se me splača fotografirati in 
slike pokazati znanim imenom modnega 
oblikovanja, pomeni to skoraj zagotovo 
uspeh," pravi Tjaša in dodaja, da jo je 
Lupino vabil s seboj v New York, vendar 
je to ponudbo odklonila. "Študij mi 
pomeni veliko. Za tujino je še čas po 
končanem študiju."

Ob vprašanju, zakaj seje odločila za 
modno pisto, pa Tjaša odkrito priznava 
- zaradi nagrad. "Zaslužek ni tako velik, 
kot bi si kdo mislil. Vendar mi vsaj ni 
treba prositi mame za vsak tolar, ki ga 
potrebujem zase. Če kakšno dekle pravi, 
da se na tekmovanj e za Miss ni prij avila 
zaradi nagrad in denarja, ji ne 
verjamem."

Tudi letos v Zasavju lepa dekleta 
čakajo bogate nagrade. Miss Slovenije 
pa bo poleg drugih nagrad dobila tudi 
športni avtomobil Alfa Romeo.

dfkl&faj <Z3/ itofdl 4hM 
ibofak*
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Gora pločevink 
za Mateja

Na veselici pri Tenis parku AS v Litiji 
smo izvedli prvo javno tehtanje 
Zasavčevih nagrajencev. Tehtali naj bi 
tri nagrajence, ki so na zadnji strani 
svojega Zasavca odkrili izžrebane šte
vilke. Matej Kaiser iz Hrastnika je imel 
srečo, da se pred njim nagrajenci niso 
javljali in ker se vsakič neporabljena 
nagrada prenese naprej, mu je pripadla 
štirikratna nagrada. Pri njegovih 85 
kilogramih je to zneslo 340 pločevink, 
kar so fantje iz Uniona še malo zaokrožili 
(seveda navzgor). Maleja so tako skoraj 
"zazidali" s pločevinkami in njegov širok 
nasmeh je kazal, da se ne boji žeje v 
letošnjem poletju. Drugi nagrajenec je 
bil Franc Drobež iz Trbovelj, ki se je 
zaradi domačega beljenja prepozno javil 
na uredništvu Zasavca. Sklenili smo, da 
nagrado vseeno dobi. Unionu se 95 
pločevink niti ni poznalo, potem ko jih je 
"oropal" Matej. Seveda so na cel plato 
zaokrožili nagrado tudi pri Francu. Tretji 
nagrajenec bi moral biti Branko Baš iz 
Zagorja, ki se je javil z 22. številko 
Zasavca. Vendar je Branko nenadoma 
zbolel in se opravičil. Želimo mu 
čimprejšnje okrevanje. Tehtali ga bomo 
prihodnjič. Uredništvo sicer sumi, da je 
bolezen le izgovor in da Branko medtem 
samo nabira kilograme. Zasavčeva 
komisija bo Brankovo bolezen preverila 
preko ZlS-a (Zasavčeve Informacijske 
Službe).

Tekst in foto: J.R.jr

■ —.......................................

V Litiji zmagal Gorazd
Na veselici, ki jo je prejšnji petek, 16. julija, organiziral Tenis park AS iz 

Litije, so se prvič v držanju vrčka v vodoravno iztegnjeni roki pomerili tudi 
Lilijani. Za igro pod pokroviteljstvom Zasavca in pivovarne Union je bilo 
veliko zanimanje. Za tekmovanje se je prijavilo šestnajst tekmovalcev, 
vendar konkurenca ni bila velika. Večino je moč zapustila po minuti držanja 
polnega vrčka. Gorazd Praprotnik je bil v Litiji najmočnejši in ga je obdržal 
v zraku minuto in 29 sekund. Kot je že v navadi, mu je poleg majice Zasavca 
pripadlo še pivo v vrčku. Union pa je tokrat podaril zmagovalcu tudi vrček, 
da bo lahko še vadil. Veliki finale bo namreč v oktobru na Zasavčevem sejmu 
v Trbovljah, kjer se bodo pomerili najboljši z vseh predtekmovanj.

Tekst in foto: J.R.jr
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Novo vozilo za GD Loke
Ob prevzemu novega gasilskega 

vozila je GD Loke 17. julija pripravilo 
gasilsko veselico. Organizatorji so 
pripravili kulturni program, na 
katerem so nastopili Loški glas in 
recitatorji. Na paradi so se predstavili 
domači gasilci in predstavniki 
zagorskih gasilskih društev. Izpeljali 
niso le tekmovanja z vrčkom, saj 
tednik Zasavc ni poslal ekipe za 
sojenje. Organizatorji so bili močno 
razočarani, saj so se na tekmovanje 
temeljito pripravljali vesteden. Kljub 
temu jih dobra volja ni zapustila, za 
kar je poskrbela skupina Štajerskih

7. Celotno prireditev je vodil pod
predsednik GD Loke Marjan Kovač. 
Glavni pokrovitelj je bilo podjetje 
Siporex.

Podjetje Zasavc se opravičuje 
prirediteljem, ker iz objektivnih 
razlogov ni uspelo zagotoviti izvedbo 
tekmovanja za najmočnejšega 
Zasavca. Vsi, ki so se hoteli 
preizkusiti na Lokah, so 23. julija 
vabljeni na zagorski bazen, na 
prireditev za Miss Zasavja, kjer se 
bodo lahko pomerili na tekmovanju 
in ostale podobne prireditve.

D.H.
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Savčani na 
Raduhi

Z izleta na Raduho.

Naselje Sava v litijski občini šteje samo 
okrog 280 prebivalcev, pa vendar je tam 
zelo aktivna skupina planincev, kiji uspe 
vsak mesec pripraviti kak izlet v hribe. 
Duša in motor te aktivnosti je neugnani 
planinski vodnik Marko Demovšek.

Na dan državnosti, 25. junija, seje tako 
46 domačinov odpravilo naizletnaRaduho 
(2.062 m). Avtobus že aboniranega 
planinskega prevoznika Rudija Grma z 
Velike Stange je krenil na pot z manjšo 
zamudo, ki pa nikomur ni skazila dobre 
volje. Med potjo je Marko povedal več 
zanimivosti o krajih, skozi mkatere smo 
potovali ter o našem cilju in načrtih za 
prihodnje. Na vsakem izletu izžrebajo 
enega udeleženca, ki dobi skromno 
nagrado, tokrat je to bila brezplačna 
udeležba na avtobusnem izletu na Vršič in 
v Tamar. Sreča je bila naklonjena šolarju 
Marjanu Lukaču.

V Lučah smo se udeleženci razdelili na 
dve skupini: tisti, ki niso imeli "plezalnih" 
ambicij, so se peš napotili naravnost proti 
koči na Loki; bolj srboriti pa smo z 
avtobusom nadaljevali pot po solčavski 
panoramski cesti. Izstopili smo na Slemenu 
in peš nadaljevali do Bukovnika, naj višje 
slovenske kmetije ter nato do koče na 
Grohatu, kjer smo se spet razdelili. Ena 
skupina seje na vrh Raduhe povzpela po 
zavarovani poti že z severno ostenje, druga 
pa čez Durcc. Po obveznem fotografiranju 
in krstu prvopristopnikov smo se spustili 
do koče na Loki, kamor je tik pred nami 
prišla skupina iz Luč.

"Tifusarji", ki naj bi imeli sicer lažjo pot, 
so se pritožili, da jim je vodnik obljubil 
dve uri hoda, v resnici pa so hodili dobre 
štiri ure. Ob dobri enolončnici in 
zasluženem pivu pa je bila naporna hoja

takoj pozabljena. Pomembno je, da so na 
cilj prispeli vsi, tudi najstarejša, 58 letna 
Fani Povše. Skupaj smo se vrnili v Luče. 
Na poti nazaj pa je Marko mikrofon 
prepustil neugnanim pevkam in pevcem, 
tako da je sicer dolga pot minila kot bi 
mignil. Kljub temu, da smo naslednji dan 
vsi dobro "čutili" svoje noge, smo si 
obljubili, da se na naslednjem izletu spet 
vidimo.

Borut Vukovič

Športniki Prapreč
Športno dmštvo Prapreče deluje že od 

leta 1978. Sedež immajo na Orleku. V 
njem so včlanjeni predvsem prebivalci 
Kotredeža, Kleka in Bevškega. . V teh 
letih so zgradili športni dom, naredili 
nogometno igrišče, vlečnico za smučanje, 
igrišče za balinanje. Skozi vse leto 
organizirajo različnbe turnirje v vseh 
športnih disciplinah, člane pa najbolj 
privlači mali nogomet. To društvo poleg 
športnih prireja tudi druge prireditve 
oziroma srečanja in je praktično organizator 
vsega društvenega dogajanja v kraju.

Avgust s PD Kum
V programu izletov in pohodov 

Planinskega društva Kum Trbovlje za 
avgust je zapisano:

7. avgusta pohod na Stol (2236 m) z 
avstrijske strani,

18 do 25. avgusta izlet v Italijo - 
Marmelada,

29. avgusta bo Kumska nedelja.
Prijave sprejemajo v društvenih prostorih 

naUlici l.junija2ob četrtkih od 18. do20. 
ure teden dni pred izletom.'Tam dajejo 
tudi vse informacije.

Invalidi na 
pikniku

Društvo invalidov Trbovlje je 10. julija 
pripravilo za člane in njihove družine 
piknik. Pripravili so ga na prostem pri 
Domu Svobode Dobrna v Hohkrautovi 
koloniji. Obraznih igrah, kramljanju, petju 
in glasbi je srečanje hitro minilo.

T.L.

Sprehajalna pot 
okoli Mrzlice

Planinsko društvo Trbovlje je pred 
kratkim dokončalo sprehajalno pot okoli 
Mrzlice. Ta deloma teče po že obstoječi 
poti, deloma po strmi zahodni strani 
Mrzlice. Pot je primerna predvsem za

Vabljene so vse
Ančke

nedeljo, 25. junija vse Ančke, 
od najstarejše do najmlajše. Pri
stari osnovni šoli na Planini bo 
najprej tekma koscev, nato pa 
bo prijetna zabava. Igral bo 
ansambel, najstarejša in 
najmlajša Ana pa bosta lepo 
nagrajeni. Če ste za peš hojo ali
vožnjo z avtom, od doma pojdite
tnlzrac Ha hncifp nh HoQotih nn iaivva5>, ua uusie uu ueseuri ud

mestu. Lahko jo mahnete tudi s
kolesom. Vsekakor se imejte
lepo. Če vas bo pred odhodom
še kaj zanimalo, lahko pokličete
v dom pod Javorjem, telefonska
številka je 21-498.

dopustnike, ki se mude v planinskem domu 
na Mrzlici, pa tudi za planince, ki se želijo 
seznaniti z njeno okolico. S te poti je 
prelep razgled na bližnji in daljni gorski 
svet. Društveni delavci bodo na tej poti 
namestili tudi klopi, da se bo možno med 
potjo ustaviti in se nagledati pokrajine ter 
uživati naravne lepote in zanimivosti.

V planinskem domu na Mrzlici so tudi 
ugodne možnosti za preživljanje letnega 
dopusta ob sprejemljivih cenah. Tako nudi 
oskrbnica Anica Korošec 7 dnevni polni 
penzion v dvoposteljni sobi za8820 tolarjev 
na osebo, v štiriposteljni sobi 8120, 3 
dnevni penzion v dvoposteljni sobi 4200 
na osebo, v štiriposteljni sobi 3900, vikend 
paket - 2 polna penziona v dvoposteljni 
sobi 3000 tolarjev naosebo, v štiriposteljni 
sobi 2800 na osebo. Otroci do 7. leta 
starosti imajo 50 odstotni popust. Cene za 
večje skupine veljajo po dogovoru z 
oskrbnico. Prehodni gostje uživajo 
ugodnosti članstva v Planinski zvezi 
Slovenije. Rezervacije je možno naročiti 
oskrbnici domana Mrzlici na telefon 0601/ 
41-535. Sicer je na Mrzlici možnost 
raznih športnih iger na bližnjem Š toro vem 
travniku pred Poldctovo kočo, posebno za 
mladež so na voljo gugalnice. Zelo 
pomembno je tudi, da ima dom na Mrzlici 
lastno zajetje studenčne vode. Tudi kuhinja 
je v domu zelo dobra, njihova specialiteta 
so štruklji.

Tine Lenarčič
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Mladim Zasavcem
Našemu povabilu so se 

odzvali s šole PE Ivan 
Cankar iz Trbovelj in po
slali tri fotovesti. Res niso 
najbolj sveže, ampak na 
šolo ne smemo kar tako 
pozabiti. Zahvala gre 
Kristini Hribar, prizadevni 
učitelji 4.h, ki je fotograf
ije tudi posnela.

Na vrsto so prišli tudi 
načrti dolskih šestošol- 
cev. Nekaterim so se že 
uresničili - v Turju na 
primer so veselico že 
odpravili. Vsi so poprijeli 
za delo - tudi otroci. Z 
izkupičkom želijo prispe
vati k nabavi novega 
gasilskega avtomobila. 
Seveda so se tudi zavrte
li, le da so se dekleta šes
tega razreda pritoževala, 
da fantje ne pridejo ponje 
za ples. Priporočamo, da

se v sedmem razredu 
vključijo v plesni tečaj. V 
začetku bo mogoeč malo 
nerodno, vendar je treba 
tremo premagati, da 
naslednje leto ne bo spet 
kritike.

Zopet objavljamo nekaj 
prispevkov z Dobovca in 
ljudsko pesmico. Rekli 
boste, da jo že znate, 
vendar nismo prepričani. 
Preizkusili smo tri 
srednješolce in dva 
odrasla, pa jih je pri zad
nji kitici zvilo. Večina 
reče: "Prvo in drugo kit
ico pri ljudskih pesmic
ah še znam, potem je pa 
tema..."

Pišite ali pokličite na 
61-013.

Kaj bomo delali v 
počitnicah

Vozil se bom s kolesom. 
Mogoče se bom odpravil s 
stricem na Triglav. - Matjaž 

Očetu bom pomagal narediti 
ograjo in popraviti kosilnico. 
Pomagal bom tudi kositi. - Rado.

Med počitnicami bomo 
dokončali hlev, kozolec in 
garažo. Kosili bomo travo in 
vzrejali živino. Naredili bomo 
klet in kupili sode. - Marko 

Šlabom na veselico in v Turje. 
Na dopust pa gremo v Ankaran 
in Atomske Toplice. - Vesna 

Pomagal bom bratu, ki si dela 
podstrešno stanovanje. - Primož 

Največ bom doma. Mogoče 
bom šel s teto v Nemčijo. - 
Andraž

Šel bom v Logarsko dolino k 
sorodnikom. Tam najraje pasem 
krave. - Matej

Naše želje
Vedno sem si želela imeti 

konja. Že ko sem bila stara šest 
let, sem atija prosila: "Ati, kupi 
mi konja!" "Ne morem!" mi je 
odgovoril. Za vsak rojstni dan

sem ga vprašala: "Kaj mi boš 
kupil za rojstni dan?" Ni mi 
odgovoril. Vedno sem 
pričakovala, da me bodo enkrat 
presenetili. Ko sem bila stara 
devet let, se mi je želja le delno 
uresničila. V slikarski šoli sem 
lahko jahala ponija. Toda jaz bi 
želelaimeti konja,dabigahranila

Sijaj, sijaj sončece 
Sijaj, sijaj sončece, 
oj, sonce rumeno! 
Kako bom sjalo 

sonce,
k’ sem zmeraj

Sonce zgodaj gori 
gre,

dekleta jokajo, 
bi rade še ležale, 
pa vstati________.
Sonce zgodaj doli gre, 
pastirci jokajo, 
domov bi radi gnali,
pa črede__________ .

OfBUIjU ‘ofBJOUl 
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Vse Foto: Kristina Hribar

in čistila. Kadarkoli zagledam 
konja, se spomnim na svojo 
največjo neuresničeno željo. 
Mogoče bom ateka le naprosila, 
da mi ga kupi. Rada bi, da bi me 
ati peljal v Lipico, kjer imajo 
mnogo lepih, belih konj. Ta želja 
se mi bo mogoče kdaj uresničila, 
a ne vem, kdaj !

Barbara Bajda, 4.r
Imam dve želji. Rada bi imela 

kitaro. Če bi jo imela, bi bren
kala nanjo dan in noč. Vsi bi me 
hvalili in me spoštovali. Vendar 
se to gotovo ne bo zgodilo. Želim

si tudi igrati v Santa Barbari. Vse 
dni bi se učila angleško, da bi 
lahko igrala v nadaljevanki. 
Igrala bi z dobrimi igralci. Delali 
bi mi lepe frizure in me ličili.

Vojka Jelen, 3.r
Rad bi imel avion na daljinsko 

upravljanje. Želim, da bi bil 
poceni. Nikoli ga ne dobim za 
rojstni dan. Rad bi imel zelo 
hitrega. Moral bi leteti vsaj 200 
kilometrov na uro. Če bi mi hotel 
kdo kaj narediti, bi pognal avion 
za njim. To bi bilo res super.

Nejc Potrpin, 3.r



Težko je verjeti, da ansambel 12. nasprotje obstaja že devet let, 
pa vendar... Za seboj imajo 
že 4 kasete (12. nasprotje,
Zaljubljen, Na zdravje in 
Zapri oči), verjetno pa jih 
poznate pretežno zaradi 
zadnje. Morda se jih 
spomnite, ko so vas pred 
nekaj leti zabavali na 
Silvestrovo v hotelu Rudar v 
Trbovljah.

Odgovor na vprašanje, zakaj 
se še pred letom dni o 
Dvanajstem nasprotju skorajda 
ni pisalo in govorilo, je 
enostaven. Spremenili so 
založnika in njihova sedanja 
založba (Aria records) je 
vzorno poskrbela za reklamo
in publiciteto. Iz besed Janeza Hvaleta razberemo, da ni imela 
pretirano težkega dela. "V tem bendu se je 
zvrstila skoraj polovica slovenskih 
glasbenikov. Vili, Brendi, Vojc (Don Juan), 
polovica Spina, Marko B itene, Oliver A n ta ver,
Janez Odriz in tako naprej, vendar so obupali, 
ker niso vzdržali našega tempa."

Nastopili so na večini slovenskih festivalov, 
od Melodij morja in sonca do Maijance in 
Festivala slovenske popevke. Največ uspeha

1BRANKO LINDIČ-vokal 
STANKO VRBEK-kitara
FRANCI KUMER - ^aS i'
TOMAŽ SEVER- klaviature <

....t r* fintiniJAMEZ HVALc * Duuiie 4

so imeli na Veseli jeseni z dr ugo kaseto, s katero so si priigrali prvo
mesto in zmago na festivalu. 
Trenutno so še napromocijski 
turneji svoje zadnje kasete, ki 
bo predvidoma zaključena 
približno do novega leta. 
Takrat naj bi izdali CD s 
starimi in novimi uspešnicami. 
"Smo eden od najbolj 
zasedenih bendov v Sloveniji. 
Kljub temu, da smo amaterji, 
saj imamo vsi redne službe, 
igramo v povprečju 
dvanajstkrat mesečno. Za vsak 
"štiklc" na zadnji kaseti, razen 
za La la la la la la - kije najbolj 
popularen, dam roko v ogenj. " 

Po besedah Janeza Hvaleta, 
ki ima na vesti vse tekste in 

praktično vso glasbo ansambla 12. nadstropje, 
igrajo "...pravi, izviren slovenski pop, poleg tega 
so tudi edini, ki so upali V ŽIVO zaigrati na 
televiziji v oddaji Nedeljskih 60." Najbrž so tudi 
zato njihovo izvedbo istoimenske pesmice 
(Nedeljskih 60), izbrali za uradno špico in avizo 
v oddaji.

"Za cilj smo si zastavili dokazati, da smo 
najboljši bend na svojem področju in da nam 

uspe narediti žur kamorkoli pridemo."
Tommy

Nikar ne mislite, da gre za čaje iz Droge v Portorožu. Pod 
imenom Beli cvet so se 
namreč zbrali trije 
nadobudni fantje, ki jim 
glasbena pot ni tuja in 
preigravajo različne 
glasbene šopke.

Jani Adamlje (bas kitara, 
vokal), Drago Florinda 
(kitara, vokal) in Marjan 
Smrkolj (klaviature, 
harmonika, vokal) iz Zagorja, 
se z glasbo ukvarjajo že dolgo.
V omenjeni zasedbi so zbrani 
komaj nekaj mesecev. Delo 
se jim ne zdi niti čarobno niti 
usodno, pač pa igrajo v zabavo 
sebi in drugim. Njihov 
repertoar obsega predvsem področje narodno-zabavne glasbe in 
ever-greenov. Skromno pravijo, da so glasbeni ljubitelji, zato tudi 
nastopajobolj amatersko, na veselicah, ohcetih in podobnih srečanjih. 
Jani in Drago sta pet let igrala pri ansamblu Medijski odmev, kije bil

prostorsko bolj odmeven. Zdaj so se zbrali v drugačni zasedbi z
drugačnimi načrti.

Imajo le eno lastno skladbo z 
naslovomMladi alpinisti, a obl- 
jubljajo, da bodo kmalu 
"zacveteli", saj bi radi izdali 
tudi kakšno kaseto. Medtem so 
veseli povabil v okolici in 
drugj e, tam skratka, kj er še radi 
prisluhnejo Slakovi,
Mihelčičevi, Avsenikovi, pa 
Poljanškovi glasbi z ever- 
grceni in popevkami. S svojimi 
glasbenimi cvetkami in venčki 
slovenskih narodnih bodo 
veseljačili še potem, ko boste 
že v "rož'cah".

Z nastopi v okoliških krajih 
so že vzbudili zanimanje, saj 

znajo privabiti marsikatero uho in ujeti ljudi v plesni korak. Toje 
tudi garantna roža ansambla Beli cvet.

Tekst in foto: Petra Radovič
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Kaj bi brez psihopatov?
Res, le kaj bi brez njih? Spustite spomin z vrvice, malce 

napnite možgančke. Kolikokrat sc vam je zgodilo, da ste v kinu 
določenega igralca tako zasovražili, dahi mu lastnoročno zavili 
vrat. In to kljub temu, da v povsem normalnem življenju celo 
pajka pustite pri življenju (bljah). Tudi filmska produkcija bi 
bila brez njih osiromašena. In s kom oziroma proti komu bi sc 
borili "good guys"7 Kar naenkrat bi brez dela ostali npr.Jodie 
Poster (Silcnceof thè lambs), Christopher Lamport (The Knight 
moves), nenazadnje tudi Nick Nolte (Cape fcar).

Film Cape fcar ali Rt strahu, so posneli pred dvema letoma. 
Zdaj ga vrtijo v slovenskih kinematografih. Režiral ga je 
Martin Scorsese (mimogrede, vedno, kadar pišemo o filmih, 
vam v oklepaju naštevamo filme, ki jih je kdo režiral, kje je 
igral...Nič več.), gre pa za remake istoimenskega filma iz leta 
1962. Igralska zasedba je briljantna - Nick Nolte, Robert De

Niro, Jessica Lange, Robert Mitchum, Gregory Pečk. Želite še 
kaj več? Seveda, nekaj vsebine.

Torej, filmov o slabih fantih, ki v zaporu več let (v filmu Rt 
strahu De Niro kar 14 let) premišljujejo samo o tem, kako bi se 
tistim, ki sojih tja poslali, maščevali, je bilo posnetih že veliko. 
De Niro pa sc v pričujočem filmu maščuje svojemu advokatu 
(Nolte), saj meni, da ni dobro opravil dela na sodišču. Z načrtom 
gre tako daleč, da "zašarmira" njegovo hči, ki se celo zaljubi 
vanj. Dokler ne ve, kdo je, je vse lepo in prav, potem pa... Ne 
vem, kdo je hujši, ženske ali psihopati. Na vso srečo psihopata 
ne poznam nobenega, žensk pa kar veliko. In povem vam, da... 
Ah, nič.

Skratka, če po vzamem, dober film, ki je vreden tolarjev, kijih 
boste odšteli za vstopnico. Naj vas ne moti, da je De Niro iz 
kadra v kader bolj tetoviran. Bolj bodite pozorni na erotično 
sceno med njim in .1 uliete Lewis. Boste videli, zakaj je Scorsese 
tako priznan režiser.

Tomaž A. Štojs
_______________________________________________________________y

Modni svet

Potek očesnega ličenja
S temnim kajalom začrtamo naravno linijo očesa pod 

spodnjimi trepalnicami in jo potegnemo navzgor do pregiba 
veke. Potem z istim kajalom narišemo trikotnik, ga zapolnimo 
in blago razmažemo navznoter in navzgor. Čez ta trikotnik 
nanesemoše malotemnegasenčilainvseskupaj zabrišemo. 
Vso zgornjo veko, tik pod obrvmi, osenčimo s svetlo barvo, 
ki se rahlo preliva v temno osenčen očesni kot. Pod zunanji 
kot obrvi proti sencam nanesemo vmesne barvne tone, kot so 
zlata, baker, roza, lahko tudi rdečilo za lica. Zgornje in 
spodnje trepalnice večkrat premažemo z maškaro. Zgornje 
trepalnice namažemo iz obeh strani. Glede na naravno 
obliko, daje obroba s čopičem ali kajalom očesu še več 
izraznosti. S svinčnikom za obrvi nežno poudarimo njihovo 
linijo. Kako si namažemo oči, je v veliki meri odvisno tudi od 
tega, ali so povešene, globoke ali izbočene. Zato si 
zapomnimo, da temne barve zmanjšajo in poglobijo, medtem 
ko svetle širijo in poudarijo.

Že v prejšnji številki smo nekaj besed namenili letošnjim 
Melodijam morja in sonca. Če niste bili v Kopru in če še vedno ne 
veste, kdojebil "najboljši", so tule zmagovalci; I. nagrada občinstva 
ter radijskih postaj - Čuki, s pesmijo Črne oči, nagrada strokovne 
žirije - Darja Švajgerje zapela pesem Pogrešam te.

Napovedali smo, da Pero Lovšin (ex-Sokoli) snema novo, 
samostojno kaseto. Od razpada Sokolov ni minil niti dober mesec, 
Pero pa ima ves material za kaseto že posnet ! Sicer je zelo skrivnos
ten, noče izdati, kdo mu jepri snemanju pomagal niti kdaj bo kaseta 
izšla. Zato pridno berite 3 x HOT in boste vse pravočasno izvedeli.

K zelenim očem se najbolj podajo oranžna, vijolična in rjava 
barva. K modrim temno modra, oranžna, siva in rjava. K 
rjavim pa rumena, svetlo rjava , zlata , oranžna in vijolična.

Ličenje oči je končano, ko s ščetko počešemo trepalnice in 
obrvi.

Približna skica kako poteka trikotnik.
Blanka Tomac

Laibach je izdal nov CD. Po vrsti uspešnih koncertov v tujini in 
domovini (beri Trbovljah), se njihov najnovejši izdelek imenuje 
Ljubljana-Zagreb-Beograd. Skupina, kije pred davnimi leti, med 
"zavednimi" aparatčki povzročila pravi preplah, je svoj novi izdelek 
izdala pri založbi "Siva zona nemih plošč". Na slovenskem tržišču 
seje plošča znašla s posredovanjem založbe Dallas.

V teh vročih poletnih dneh še nekaj za vse tiste, ki te vrstice 
berete samo zato, da izveste, kaj nas čaka v prihodnosti. Torej, svoje 
nove kasete napovedujejo; Janez Bončina-Benč, Darja Švajger, 
Dominik Kozarič, Agropop, Čuki... Vse kasete bodo po 
predvidevanjih v trgovinah najkasneje do jeseni.

Deja Mušič (ex De Gazelas) pa je novo kaseto že izdala. Pevka 
ter priznani D.J. (glasbo je vrtela tudi po diskotekah v tujini, ne 
samo doma) zadnje čase delo združujeta na Radiu Koper. Zvenelo 
bo kot reklama, pa to ni; kaseto lahko kupite v vseh boljših 
trgovinah z glasbenim materialom.

Taš



V ponedeljek zvečer je prihod trboveljskih godbenikov v Trbovlje 
spremljalo hupanje avtomobilskih siren, plapolanje slovenske zastave in 
krepak aplavz pred godbenim domom. To je bil zaključek večmesečnega 
trdega dela na vajah, tekanja za denarjem, odpiranja in zapiranja vrat, 
napornega potovanja in odličnega nastopa v dvorani Rodahal v Kerkradeju 
na Nizozemskem.

Marsikdo sicer v teh dneh pravi : "Pa kaj, Trboveljčani so spet prinesli zlato 
medaljo iz Nizozemske." Resje le zadnje. Spet so prinesli zlato medaljo. Tisti "pa 
kaj" izustijo pač ljudje, ki ne vedo, koliko truda, ur in napora je vloženo v to 
priznanje in kako bi sc takšnega števila točk veselila večina nastopajočih ansamblov 
v Kerkradeju. Če bi ga seveda bila sposobna osvojiti. In Trboveljčani so osvojili 
zlato že četrtič. Prvič, leta 1974. so bili s 331,5 točk od 360 možnih celo najbolje 
ocenjena godba od vseh nastopajočih in osvojili zlato medaljo s posebno pohvalo. 
Tudi na naslednjih dveh tekmovanjih so bili uspešni - leta 1978 so osvojili 292,5 
točk, leta 1981 pa 305 točk in obakrat prinesli domov zlato priznanje. Preteklo 
nedeljo so trboveljski godbeniki osvojili 315 točk in se spet ovenčali z zlatom. Na 
svojo godbo so lahko Trboveljčani resnično ponosni.

Kljub napornemu potovanju (skoraj 24-urni vožnji) in nekonfortni nastanitvi in 
hrani so godbeniki v Kerkradeju v nedeljo popoldan dali vse od sebe. Po nastopu 
v veliki dvorani Rodahal, ki sprejme 4000 poslušal cev, šobili godbeniki zadovoljni. 
In seveda napeti, saj je bilo treba počakati na oceno tričlanske komisije. Že nekaj 
minut po nastopu so lahko v predveiju kupili kasete svojega nastopa z originalnimi 
nalepkami Delavske godbe Trbovlje in tipkarsko napako Trobovlje. Organizacija 
tekmovanja je kljub takšnemu drobnemu spodrsljaju odlična.

Po proglasitvi je bilo veselje godbenikov z dirigentom Alojzom Zupanom in 
predsednikom Teodoijem Fortejem, ki sta prejela priznanje, veliko. Profesor Alojz 
Županje po nastopu posebej za Zasavca dejal: "Z igranjem sem več kot zadovoljen. 
Uresničile so se naše ambicije, glasbena potenca in v dvorani je bilo izvajanje res 
zadovoljivo. Stoodstotno ravno ne more biti, sam bi ocenil, da pa je bilo 98- 
odstotno. Ocena je bila realna. Domači ansambli imajo sicer majhno prednost. V 
primerjavi z ostalimi orkestri pa je bila ocena dokaj realna. Zadovoljen sem z njo, 
mislim, da so tudi moji glasbeniki." Dekletom in fantom so iz srca čestitali tudi 
predstavnik slovenskega veleposlaništva v Bonnu Janez Režun, predstavnik 
sponzorjev in občine Janez Malovrh in managerka godbe Jadranka Umek. Ter 
seveda drugi spremljevalci.

Glasbeniki pa kljub veselju niso mogli pozabiti težav, ki sojih spremljale pri 
pripravah na topot, saj so štirinajst dni pred odhodom razmišljali celo o poslovil nem 
koncertu, saj ni bilo obljubljenega denarja za nastop na svetovnem tekmovanju. 
Očitno pa bi bilo marsikomu kar vseeno, če bi na pot šli ali ne. Vendar je bilo ob 
veselju za nekaj časa tudi to pozabljeno. Predsednik godbe Teodor Forte je dejal: 
"Vsak, ki se poda na takšno pot, pričakuje uspeh. Vendar nikoli ne veš do konca, 
pri čem si. Sedaj, ko vemo, koliko točk smo osvojili, sem presrečen, da smo sploh 
uspeli uresničiti ta nastop na Nizozemskem. V pripravah smo se srečevali z 
ogromnimi finančnimi težavami in vadili v bojazni, če bomo sploh šli na tekmovanje."

V Kerkradeju so godbeniki navdušili tudi s promenadnim koncertom v nedeljo 
zvečer, ko so zaigrali razbremenjeno in prisilili poslušalce k dolgim aplavzom. 
Predstavili so svoj lahkotnejši program. Gostovanje je bilo vsekakor uspešno, 
nastop in osvojeno zlato pa pravzaprav rešitev za godbo, ki v Sloveniji (in v svetu) 
že desetletja slovi po svoji kvaliteti. Morda bo ob uspehu marsikdo pozabil, da bi 
se letošnje, jubilejno leto (90. obletnica), za trboveljsko delavsko godbo lahko

končalo tudi precej drugače. Niti ne pretiravam, če napišem, da bi bil neodhod na 
svetovno prvenstvo lahko začetek konca tako uspešnega ansambla. Prav bi bilo, da 
ob uspehu in čestitkah ne bi pozabili tudi na to.

In še nekaj me prav zanima. Predsednik Milan Kučan ob velikih svetovnih 
uspehih ne pozabi prirediti sprejema za Slovence, ki v svetu tako uspešno zastopajo 
mlado državo. Trboveljski godbeniki (nekaj dni pred njimi so osvojili zlato z 288 
točkami tudi Velenjčani, nastopili bodo še Vevčani) so bili prav gotovo med tistimi, 
ki si takšen sprejem zaslužijo. Bomo videli, če bo predsednik poslal vabilo 
trboveljskim godbenikom. Tekst in foto: Marko Planinc

Zloti godbeniki
Dirigent: Aljoz Zupan.

Flavta: Jože Pogačnik, Mihael Gornik, Matej Grahek (pikolo), 
Magda Klančišar, Barbara Bizjak, Elizabeta Jokan, Jana 
Novak, Tanja Leskošek 

Oboa: Božo Rogelja, Andreja Konjedic 
Angleški rog: Aco Muler
Klarinet: Marko Lednik, Jože Kotar, Anton Umek, Bogomir Piki, 

Stanislav Deželak, Franc Tržan, Ervin Plevnik, Matej 
Klemen, Jernej Šmalc, Feliks Spec, Bogomir Klančišar, 
Janez Malovrh jr., Gregor Špajzer, Aleš Stopinšek, 
Janez Benko, Matevž Mercina, Iztok Kunšek 

Fagot: Jože Banič, Milan Švagan
Saksofon: Jurij Cizej, Bogdan Tominšek, Oto Kalšek, Boris Lesjak, 

Aleksander Špec, Franci Podlipnik, Miran Ovnič, Matjaž 
Drevenšek.

Trobenta in krilnica: David Spec, Peter Judež, Ignac Snoj 
Trobenta: Boštjan Župevc, Matej Bovhan, Anton Šemrov, Otmar 

Guna, Rajko Kolšek, Damir Tkavc, Stanislav Klemen. 
Kornet: Aleksander Mercina, Albin Pintar 
Bariton: Slavko Bezgovšek, Edvard Matko, Albin Jazbinšek, Jože 

Kersnik
Tenor: Branko Vrhovšek
Rog: Vili Trampuž, Teodor Forte, Matjaž Kmet, Renata Jureš 
Pozavna: Jože Planinc, Edvard Matko, Otmar Senegačnik 
Bas: Vasja Namestnik, Roman Tomšič, Dušan Oplotnik, Josip 

Vajdič
Tuba: Damjan Jureš, Igor Krivokapič 
Kontrabas: Ciril Jerman
Tolkala: Jani Šalomon, Sebastjan Snoj, Alojz Gradišek.



Pillili

ZABEL O
Hrastnik

Boris Goleč, diplomirani zgodovinar 
z Dola, se je udeležil mednarodnega 
kultumozgodovinskegasimpozijaModinci 
1993, kije bil od 6. do 9. julija v G razu.
Naslov glavne teme seje glasil Etnogeneza 
v panonskem prostoru do 12. stoletja. Kot 
strokovnjak za to področje je sodeloval na 
simpoziju že drugo leto.

Knjižnica v Hrastniku je med
počitnicami odprta vsako popoldne, le na 
Dolu in v Steklarni vsakih štirinajst dni. 
Tako je bila odprta v soboto, 17. julija v 
običajnem času in potem spet čez štirinaj st 
dni. Za mlade bralce, ki želijo sodelovati 
v kvizu Knjige gradijo mostove, objavljamo 
še enkrat seznam knjig. Čimprcj naj pridejo 
izpolniti vprašalnik, da ne bo treba hiteti 
zadnje dni avgusta, ko se bo treba 
pripravljati za šolo.

Naslovi knjig: 1. R. Kipling - Knjiga o 
džungli; 2. A. Lindgren - Pika Nogavička;
3. M. Ende - Momo; 4. S. Lagerloef - Nils 
Holgersson; 5. Ch. Dickens - OliverTwist; 
6. H. Ch. Andersen - Snežna kraljica; C. 
Colodi - Ostržck.

F.M.

Trbovlje
Pred dnevi je Joca Jamšek, doma v 

Rcnkah pri Savi, postavila svojevrstno 
likovno razstavo v mali galeriji Knjižnice 
Toneta Seliškarja. Predstavila seje z vrsto 
slik manjših formatov z upodobitvami 
raznovrstnih metuljev. Razstavo si je 
mogoče ogledati v delovnem času 
knjižnice do konca julija.

ZPZProsvetnega društva Dobovec j e 
10. julija gostoval v slovenskem Porabju 
na Madžarskem. Obisk je trajal en dan. 
Čas letnih dopustov in kmečkega dela se 
pozna tudi pri porabskih Slovencih, zato 
gostitelji niso mogli nameniti več časa 
gostjam iz Dobovca. Predstavniki Zveze 
Slovencev na Madžarskem so jim razkazali 
Monošter, ki je upravno središče Slovencev 
na Madžarskem, in ostale zanimivostmi, 
vključno s cerkvijo. Posebej zanimiv je bil 
ogled izdelovanja glinastih loncev pri 
slovenskem lončarju. Pevke z Dobovca so 
sc med gostitelji počutile zelo dobro in so 
bile zadovoljne z lepim sprejemom. Le 
pot je bila dolga in naporna.

Komisijska prodaja 
knjig

Knjigama Brede Lapornik - Svet knjige 
v Trbovljah, se je letos že drugič lotila 
komisijske prodaje učbenikov tako za 
osnovno šolo kakor tudi za srednje, višje in 
visoke šole. Komisijska prodaja poteka 
ves čas počitnic do začetka novega šolskega 
leta. Povpraševanje po rabljenih učbenikih 
za razne predmete je precejšnje, saj so 
cene rabljenih knjig precej nižje od novih.

T.L.

Zagorje
Slikarska kolonija Izlake - Zagorje se

je končala20. julija. V slovenskem proštom 
pa se je 17. julija pričela še ena medna
rodna likovna delavnica v Begunjah. 
Deluje pod okriljem akademskega slikarja 
Martina Avsenika in bo trajala do 25. 
julija. D.H.

Zagorski oktet je 17. julija imel koncert 
v Angerju v Avstriji. Koncert je pomagala 
organizirati Marija Kowald, kije po rodu 
Zagorjanka, vendar že več kot 50 let živi v 
Avstriji.

V zagorski knjižnici še vedno čakajo na 
načrt za razširitev knjižnice. Razširili naj 
bi jo v kletne prostore. Razveseljivo, zlasti

za učence in študente je, da bo vključevala 
tudi čitalnico. Vendar se zopet, kot tudi v 
drugih dejavnostih, zapleta pri denarju. 
Dokler denatja ne bo, bo pomankanje 
prostora še naprej kazalec malomarnega 
odnosa do kulture.

D.H., Foto: Tomo Brezovar

Parnasova pota
Vinko Hrovatičje napisal sonet v spomin prijatelju Stanku Pustišku, ki je kot 

petošolec leta 1949 utonil v Cazmi na Hrvaškem, kjer je bil v mladinski delovni 
brigadi. Dijaki so ga poznali po prelepih akvarelih, ki jih je slikal v spominske 
knjige prijateljem in sošolcem.

Franci Lakovič

Stanku v spomin
Si vsakomur se kazal le v dobroti, 
zato smo nemi, brez moči obstali, 
ko s telegramom vest so nam poslali, 
da v Čazmi smrt prerano te zaloti.

V kamen tam na grob so ti vklesali:
"Prekmalu moral si umreti, 
ko za Lepoto hotel si živeti!"
O tem z bridkostjo smo pomišljevali.

Zdaj tam je konec vsega domovanja 
in trava sled za tabo je prekrila, 
spomin se tebi le še klanja.

Nihče ne vedel bo nikdar natanko, 
kje tam pod jelko je bila gomila, 
v kateri je prerano spal naš Stanko.



Podjetje za svetovanje, inženiring 
in trgovinsko posredovanje

^ -v,,5 JCx. Cesia 20.juJ.ija 2c, 61410 Zagorje
* mammmms. Iklefon/fax: 0601 61 611

Osebni dohodki, Glavna knjiga, Saldakonti, Materialno poslovanje, Osnovna sredstva, 
Obresti, Izpis virmanov, Fakturiranje, Skladiščno poslovanje, Obrtno poslovanje, 
Gostinsko poslovanje, ...

RAČUNALNIŠKA OPREMA: Računalniki, tiskalniki, miške, scanciji, modemi, diskete, (>okrivala, zašč. filtri, ... 

RAČUNALNIŠKI TEČAJI: DOS, WORDSTAR, QUATRO PRO, WINDOWS, DBASE, PARADOX, ...

SOFTWARE OPREMA: MICROSOFT, BORLAND, NOVELL in LANTASTIC mreže, AUTOCAD! 
Prodaja slov. knjig za nekatere produkte!

lillà

ASISTA
ZAVOD ZA ORGANIZACIJO IN IZVAJANJE 

VZAJEMNE POMOČI ČLANOM P. O.

Nove možnosti 
za brezobrestna 

večnamenska posojila
ASISTA, Zavod za organizacijo in izvajanje vzajemne 
pomoči članom, ponuja nove možnosti za uresničitev 
obetavnih poslovnih projektov in zasebnih načrtov.

S ponudbo brezobrestnih večnamenskih posojil v tolarski in devizni 
obliki fizičnim osebam je dejavnost ASISTE privlačna za vse, ki 
iščejo možnosti za reševanje finančnih zagat. Sistem najema 

brezobrestnega posojila temelji na določenem obdobju združevanja 
oz. varčevannia. Višina posojil, ki se dajejo na dobo 3, 5 in 10 let, 
zavisi od obdobja združevanja in od obdobja, v katerem namerava 

član koristiti sredstva. Najvišji znesek posojila dosega 7.000.000 
tolarjev s tolarskim varčevanjem ali 144.000 DEM z devizno 

klavzulo. Mesečne anuitete ostajajo ves čas varčevanja in 
odplačevanja nespremenjene.

ASISTA ima razvejano poslovno mrežo po vsej Sloveniji.
V Trbovljah, ul. Okloberske revolucije ì 1 

tel.: 0601 26 078

d.O.O. DOL PRI HRASTNIKU, TEL.: 42 232

TRGOVINA MAJCEN 
za dom, kmetijstvo in gradbeništvo

Poleg trgovine za dom, kmetijstvo in gradbeništvo 
sedaj še

DISKONTNA PRODAJA
brezalkoholnih in alkoholnih pijač.

Trgovina
46 fi'ntfuVMŽUUKO-

r

Zasavc d.o.o. Zagorje ob Savi 
Cesta zmage 33, tel.: 0601/61-013

objavlja prosto delovno mesto

računalniški oblikovalec

Kandidat mora poleg splošnih pogojev izpolnjevati 
še naslednje:

1. Srednješolska izobrazba tehnične ali grafične smeri
2. Znanje računalništva
3. Znanje slovenskega knjižnega jezika
4. Poizkusno delo traja 3 mesece
5. Prednost bodo imeli kandidati z zgoraj navedenim 

znanjem in vsaj triletnimi izkušnjami pri podobnih delih.

Kandidati (lahko tudi pripravniki) naj pošljejo 
prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
do 15. avgusta 1993 na naslov Zasavca 

s pripisom "za razpis".
Kandidati bodo opravili preizkus znanja.



Za karateiste iz trboveljskega kluba Tika je bila minula 
tekmovalna sezona (od lanske jeseni do letošnjega junija) 
ena najuspešnejših oziroma najbolj bogatih v zadnjih 
nekaj letih. Rezultat množice medalj in pokalov na raznih 
uradnih tekmovanjih in turnirjih je predvsem v načrtnem 
delu v klubu. Sem ni všteto le trenersko delo, ki ga 
opravljata Bogdan Simerl in Borut Markošek ob pomoči 
mlajših asistentov (Matjaža Leniča, Ned žada Hozanoviča, 
Mihaela Ozdemirja, Davida Krajnca, AljePergar), ampak 
obilica organizacijskega, finančnega in podobnega dela, za 
katerega v največji meri skrbi predsednik kluba Franjo 
Glavica.

Ne le v Trbovljah, kjer je v zadnjih šestih letih v karate klubih 
poudarek predvsem na pionirskih in mladinskih vrstah, temveč je 
v Sloveniji nasploh težišče dela na mlajših. To je zelo zanimivo, 
saj jedo pred nekaj let obstajala nekakšnakvazijaponska miselnost, 
da je karate borilna veščina, ki zahteva zrelo osebnost. Kajti 
bistvo te veščine ni le v fizičnem obvladovanju karate tehnik 
ampak tudi v veliki meri v psihični stabilnosti tistega, ki se s 
karatejem ukvarja. Očitno je evropski način razmišljanja le dal 
poseben pečat karateju, ki nima več izključno obliko veščine, pač 
pa v veliki meri tudi obliko oziroma naravo športa.

Ekipa karate kluba "TIKA" na svetovnem pokalu v 
Miškolcu decembra 1992.

Člani karate kluba “TIKA".

ti so na omenjenem tekmovanju osvojili devet medalj, od tega kar 
tri "najlepše". Trboveljski tekmovalci, nastopilo jih je osem, so 
bili zelo blizu odličij, tako v katah kot športnih borbah.

Svetovni pokal na Madžarskem je bil tudi prelomnica, ki je 
sprožila sprejetje novega tekmovalnega pravilnika na nivoju 
Karate zveze Slovenje, na podlagi katerega se prirejajo tudi 
uradna tekmovanja v športnih borbah za pionirje, kar do sedaj ni 
bila praksa, saj je bila stopnja tveganja poškodb le prevelika. 
Letos so mladi trboveljski tekmovalci na prvenstvu Slovenije v 
športnih borbah osvojili eno 1. mesto (Jernej Simerl), eno 2. mesto 
(Peter Zore), dva 3. mesta (Jure Barovič in Aleš Berce) ter tri 5. 
mesta (Miha Kovačič, Senada Kamerič in Ida Dedič). Tudi na 
prvenstvu Slovenije v katah so bile dobre uvrstitve. Miha Kovačič 
je osvojil 3. mesto, Ida Dedič 4. mesto, ekipa deklic je zasedla 3. 
mesto.

Poleg nastopa pionirjev iz kadetov v Miškolcu se je dobro 
odrezala slovenska mladinska reprezentanca na evropskem 
prvenstvu v Cardiffu v Wallesu, kije osvojila 5. mesto, v ekipi je 
nastopil tudi David Kranjc, član Karate kluba Tika.

Poleg visokih uvrstitev na uradnih tekmovanjih so se trbovelj
ski tekmovalci udeležili velikega števila turnirjev, kjer niso nikoli 
ostali praznih rok. Nasprotno. Na nekaterih turnirjih, kjer je bila 
konkurenca celo večja kot na uradnih tekmovanjih, so prejeli celo 
priznanje kot najboljša ekipa.

Tudi karate v Sloveniji je šel kar nekaj korakov naprej. Očitno 
je bila povezava z Jugoslavijo tako močna, da Slovenija v tem 
športu dolga leta ni pokazala tisto, kar je resnično sposobna. S 
priznanjem Slovenije v mednarodni skupnosti in z vstopom 
Karate zveze Slovenije v Mednarodno karate zvezo so se odprle 
širše možnosti Slovenije za vedno več nastopov na mednarodnih 
tekmovanjih. Takšnih tekmovanj so se v zadnjem času udeleževali 
tudi tekmovalci iz trboveljskega kluba. Eno od prelomnic za 
mlade tekmovalce pomeni nedvomno tudi svetovni pokal v 
karateju zapionirje in kadete v katah in športnih borbah. Decembra 
lani gaje prvič organizirala madžarska karate zveza v Miškolcu. 
Udeležba skoraj 800 tekmovalcev iz mnogih evropskih držav in 
ZDA je pokazala, da je kvaliteta karateja med mladimi na 
visokem nivoju, še posebej to velja za slovenske karateiste. Le-

V prihodnji sezoni bo članska ekipa Tike v postavi Ncdžad 
Hozanovič, David Krajnc, Damir Vučilovski in Borut Markošek 
nastopila v 3. slovenski karate ligi. Pred petimi leti je bila sicer 
trboveljska ekipa prvak, vendar je klub zaradi spremenjenih 
pravil tekmovanja v naslednji sezoni izpadel iz lige.

Ne le ligaško, pač pa množica drugih tekmovanj in priprav 
tekmovalcev bodo terjale določena materialna sredstva. Podjetje 
TIKA, s katerim ima klub podpisano sponzorsko pogodbo, jih 
lahko delno zagotovi v obliki svojih proizvodov, nekoliko manj v 
denarju. Trenutno izdatno pomaga klubu Mirko Živoder, obrtnik 
iz Trbovelj, ter podjetje AKC iz Ljubljane, saj je sponzorje in 
donatorje izredno težko najti. Večina jih pomaga le za posamezne 
zadeve, malo pa je takšnih, ki priskočijo na pomoč večkrat.

Borut Markošek



ta

Motorji, motorji, motorji
Za trinajstletnega Roberta Goleža 

lahko zagotovo napišemo, da je velik up 
slovenskega moto krosa. Drugo mesto 
na dirki v Radencih, prav tako v 
Brežicah, v Lenartu tretji in sebi lahko 
naštevali, vse to so le kamenčki v 
mozaiku uspeha na tekmah za državno 
prvenstvo v razredu do 80 kubičnih 
centimetrov. Zadnji Robertov uspeh je 
drugo mesto na mednarodni dirki na 
Hrvaški.

Robert vozi za klub Šlander iz Celja, 
trenira ga njegov oče Emil. Emil Golež je 
za sina naredil stezo za trening, kjer zdaj 
pridno trenira. Do uspešnega zaključka 
sezone sta še dve dirki, ki bosta odločali o 
Robertovi končni uvrstitvi. Jasno je, da bo 
uvrščen v sam vrh. Pred naslednjo tekmo 
za državno prvenstvo ima Robert približno

mesec in pol časa. Ta čas bosta skupaj z 
očetom izkoristila za trening in pripravo 
motorja. Za ukvarjanje z motokrosom 
potrebuje tudi veliko denarja. Za motor 
serijske izdelave je potrebno odšteti dobrih 
5000 nemških mark. Še 2000 mark pa je 
potrebnih za predelavo motorja za dirke. 
Robert uporabljadvamotorja. Ženim trenira, 
drugega uporablja samo za tekmovanja.

Kljub uspehom v lanski in letošnji sezoni 
je glavni in edini sponzor Robiju njegov oče, 
oziroma družina. "Po prvih uspehih so se 
pojavili mnogi, ki so želeli in obljubljali 
pomoč, torej sponzorstvo. Vendar do sedaj 
nismo dobili niti za liter bencina," pravi 
njegov oče in trener Emil. S pravim 
sponzorjem bi bili uspehi morda še večji, 
čeprav je Robert dosegel, še posebej za svoja 
leta, zelo dobre rezultate.

Jure Nagode

Alenka Ličar
uspesna

;!v!vXv!vlv!v!

Že pred odhodom na evropske 
igre mladih na Nizizemsko smo 
pisali o Alenki Ličar, plavalki 
Dadas Rudarja, ki je bila kot edina 
Zasavka udeleženka teh iger. 
Alenka, ki še ni dopolnila 13. let, je 
prvič nastopila na tako velikem 
tekmovanju, kjer je nastopilo
veliko število mladih iz vse Evrope. 
Nastopila je v svojih najmočnejših 
disciplinah, 200 metrov hrbtno in 
200 metrov delfin. Obakrat je 
osvojila deveto mesto in le za las 
zgrešila popoldanske finalne
nastope. Njen trener Ervin Mlakar 
je to komentiral takole. Sej ni nič 
čudnega, kajti v celem letu je le
enkrat uspela pravočasno priti na 
jutranji trening, drugače je vedno 
zamudila." Upamo lahko, da se bo 
Alenka z leti odvadila tudi tega in 
da bo lahko v dopoldanskem delu 
uspela plavati tako dobro, da bo

......................... ...... .......

popoldne, ko so pogoji boljši
dosegala še boljše rezu late. Sicer 

disciplinahpopravila svoja osebna

Pivo in šport
Tradicionalna prireditev Pivo in cvetje v 

Laškem. Med številnimi znanci smo srečali 
tudi veliko število športnikov, ki so v teh 
vročih in soparnih dneh na zasluženem 
odmoru. Med njimi je bil tudi smučar Tomaž 
Čižman. Velika gneča in glasba sta 
onemogočila daljši pogovor, kljub temu smo 
se z nosilcem bronastega odličja s svetovnega 
prvenstva v Vailu 1989 na kratko pogovorili.

Tomaž, kako sc jc končala sezona 
poklicnih smučarjev v ZDA?

Moram reči, da sem zelo zadovoljen. V 
skupnem seštevku Toura sem osvojil 7. mesto, 
zmagovalec je bil Avstrijec Knauss. To je 
eden redkih tekmovalcev v ZDA, ki ni uspel 
v Sloveniji znanem svetovnem pokalu, a je 
izvrsten smučar.

Tudi tebi jc letos uspela L zmaga.
S to zmago je slika o uspešni sezoni še bolj 

popolna. Mojo prvo, a upam, da ne tudi 
zadnjo zmago, sem dosegel v Kistenu. V

finalu sem premagal Thalerja iz Avstrije. Moj 
nasprotnikjesicerzačel hitreje na obeh progah, 
imelo celo prednost enih vrat, a je smučal 
prehitro za pro go, kije bila od velikega števila 
Startov že precej načeta.

Kako so sc letos odrezali ostali naši 
predstavniki?

Tudi drugi zaslužijo pohvalo. Bili so boljši 
kot v preteklih letih. Sašo Robič je bil enkrat 
celo drugi. Mislim, da bo naslednja sezona še 
uspešnejša.

Kaj trenutno delaš?
Pred dnevi sem se vrnil iz ZDA, kjer sem bil 

na dopustu. Konec meseca bom že začel s 
kondicijsko vadbo, v avgustu bom že vadil na 
avstrijskih ledenikih.

Kaj pa sponzorji?
Poleti le malo ljudi misli na zimske športe. 

Zaradi tega trenutno še nimam dovolj denarja, 
pričakujem, da do zime ne bo težav.

Kakšno ježi vljenje poklicnih smučarjev?
Zelo težko, vsak tekmovalec je 

reprezentanca zase. Sam moraš skrbeti za 
sponzorje, prevoze, bivanja, trening. Tudi 
progo za vadbo si postavljam sam. Skratka, za 
zaslužek moraš precej garati.

Med profesionalnimi smučarji jc bilo in 
je še ved no precej znanih smučarjev. Kaj je 
na primer z bratoma Mahre, ki sta bila 
med boljšimi v svetovnem pokalu?

Oba sta bila zelo uspešna tudi med 
poklicnimi smučarji, v zadnji sezoni je 
nastopal samo Steve, ki ni imel uspeha, saj je 
bil samo enkrat uvrščen med osmimi 
najboljšimi. Sicer imata z dvojčkom Phillom 
zelo obiskano smučarsko šolo.

r.S. Tomaž Čižman pozdravlja vse bralce, 
predvsem pa bralke Zasvaja.

Sašo Fabjan
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V drugi SNLKarateisti ne 
počivajo

Trboveljski karateisti ne počivajo niti med 
počitnicami, saj so pripravili vrsto počitniških 
aktivnosti, ki jim bodo med počitnikovanjem 
omogočile druženje in popestrile dogajanja. 
K dejavnostim so vabljeni vsi člani, njihovi 
sorodniki prijatelji in prijateljice. Karateisti 
se dobijo vsak drugi četrtek na letnem bazenu 
v Trbovljah (27.7., 5. in 19.8.) ob 10. uri. 
21 .julija bo kolesarski izlet na Izlake, ob
16.00 izpred osnovne šole Ivan Cankar v 
Trbovljah, 26. bo ob 18.00 turnir trojk v 
odbojki na igrišču za občino Trbovlje, 31. bo 
izlet na Gore nad Hrastnikom. V avgustu 
bodo karateisti odšli na kolesarski izlet v 
neznano in sicer 11. ob 16.00 izpred OŠ Ivan 
Cankar, 18. bo zopet turnir trojk v odbojki, 
21. izlet na Čcmšeniško planino. Poletna 
dogajanja bodo zaključili 28. avgusta s 
piknikom, kjer se bodo ob jedači in pijači 
pogovorili o počitniških vtisih in načrtih.

B.K.

V zadnjih dveh sezonah nogometašem NK 
Litija ni uspelo uresničiti cilja za vstop v 2. 
SNL, čeprav jirnje ta v sezoni 1991/92 ušel za 
"las". Sezona 92/93 je bila "krizna sezona" 
kluba, katere vzroki so bili slabo delo uprave, 
odstop trenerja in nenazadnje tudi neresno 
delo igralcev, predvsem na koncu sezone.

Predsednik kluba Jože Mirtič je po koncu 
letošnje sezone ponovno zbral okoli sebe nekaj 
privržencev nogometa - z željo in namenom, 
da bodo skupno dali delovanju kluba novo 
vsebino in večji elan z jasno zastavljenimi 
cilji. V Litiji so prepričani, da imajo dovolj 
kvalitetnih nogometašev, ki lahko NK Litija 
ponovno spravijo v pravilne tirnice, da bo 
enakovreden ostalim športnim zvrstem v Litiji, 
rokometu in košarki, ki tekmujeta v prvi ligi. 
Jože Mirtič zagotavlja, da bo klub ob podpori 
občinskih funkcionarjev in sponzorjev finančno 
stabilen, kar je poleg resnega in zavzetega dela 
igralcev in vseh vodilnih med zelo pomembnimi 
faktorji pri doseganju zastavljenih ciljev.

V klubu so se lotili reorganizacije celotnega 
pristopa oživitve delovanja kluba. Poseben

poudarek so namenili strokovnemu in 
pedagoškemu delu, kjer mora članska ekipa 
dobiti pravo vlogo in postati vzor vsem ostalim 
selekcijam. Strokovni team - Rajko Kneževič, 
Marjan Gradišek, Jattez Tišler in Miro 
Vodcmšek -je bil zadolžen za sestavo moštva, 
ki naj bi bilo v letošnji sezoni sposobno osvojiti 
1. mesto v 3. ligi. V prestopnem roku so 
opravili uspešno delo in v klub pritegnili 
kvalitetne igralce. Izdelali so plan priprav, ko 
bodo v pripravljalnem obdobju od 19. julija do 
pričetka tekmovalne sezone 28. avgusta 
opravili potrebno število treningov in odigrali 
več prijateljskih tekern.

V Liliji bomo v začetku letošnje sezone 
videli ves litijski nogometni potencial, ki se bo 
pomeril s klubi: Triglav-Jelen iz Kranja, 
Domžale, Zagorje, Studio D iz Novega Mesta 
in še nekaterimi drugimi. V klubu pričakujejo, 
da se bo publika vrnila na novo zgrajene trib
une in s prisotnostjo bodrila igralce ter s tem 
pospeševala voljo in zagnanost igralcev za 
dosego čimbolj kvalitetnega nogometa.

Stane Kokalj

CiK
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Rezultati 2. tekme najmlajših v ka jaku 

in kanuju za "Pokal Adriatic"
Slalom, C 1, mlajši mladinci: L Sulič 

(SE Nova Gorica), 2. G. Terdič (Rašica 
Ljubljana), 3. Caldini (SE Nova Gorica) K
1, mlajši dečki: 1. Masle (KKK Ljubljana).
2. Laznik (BI) Hrastnik), 3. Kauzcr (BI) 
Hrastnik), 5. Bočko in 6. G. Sticher (oba 
BI) Hrastnik). K 1 starejši dečki: 1. H. 
Terdič (Rašica Ljubljana), 2. Sinne (Rašica 
Ljubljana), 3. Čižman (Rašica Ljubljana), 
4. Železnik, 6. Žagar, 15. Bajda, 16.

Zalokar (vsi BI) Hrastnik). K 1, starejše 
deklice: 1. H. Mali (Rašica Ljubljana), 2. 
Lihke (Rašica Ljubljana), 3. J. Mali (Rašica 
Ljubljana). K 1, mlajši mladinci: 1. Vircnc 
(KKK Ljubljana), 2. Kavs, 3. Kuder (KKK 
Ljubljana). 7. Fišnar, 12. Gnus (oba BI) 
Hrastnik). K 1, mlajše mladinke: 1. Ruden 
(Rašica Ljubljana), 2.Mahovcc (Rašica Ljubl
jana), 3. Kos (KKK Ljubljana).

Spust, C 1, mlajši mladinci: 1. Sulič (SE 
Nova Gorica), 2. Horvat (Mura MS), 3. 
Škraban (Mura MS). K 1, mlajši dečki: 1.

Masle (KKK Ljubljana), 2. Lalnik ( BI) 
Hrastnik), 3. Kauzcr (BI) Hrastnik), 6. 
Bočko, 10. Sticher, 11. Skok (vsi BI) 
Hrastnik). K 1,starejši dečki: 1. Železnik, 
2. Žagar, 3. Bajda, 13. Pečnik, 16. Zalokar 
in 20. Sihur (vsi BD Hrastnik). K 1, 
starejše deklice: 1. H. Mali, 2. Linke. 3. 
J. Mali (vse Rašica Ljubljana). K 1, mlajši 
mladinci: L Javornik (Nivo Celje), 2. 
Šprah (KKK Ljubljana), 3. Pogorelec (Nivo 
Celje), 12. Fišnar in 18. Gnus (oba BI) 
Hrastnik). K 1, mlajše mladinke: 1. 
Lahovec (Rašica Ljubljana), 2. Kos (KKK 
Ljubljana), 3. Ruden (Rašica Ljubljana).

Slalom, veterani, K 1: L Kauzcr
(Hrastnik), 2. Varga (M. Sobota), 3. 
Pintar (Hrastnik).



Pogin rib
18. julija so bili zagorski 

policisti okoli 16.00 ure 
obveščeni o poginu rib v 
potoku Orehovica. Do 
pogina približno 50-ih rib 
je prišlo ob 12.00 uri, vzrok 
še ni ugotovljen. Odvzeta je 
bila voda, ki jo bodo 
analizirali, policisti pa 
nadaljujejo z zbiranjem 
obvestil. Foto: J.R.jr

ob magistralni cesti Trbovlje - 
Zagorje. Zaradi spolzkega terena 
po pranju mu je avto zdrsnil na 
cesto. Materialne škode je lastnik 
imel približno 10.000 tolarjev, 
policisti pa ga bodo ovadili 
sodniku za prekrške, saj je pranje 
avtomobilov tam prepovedano. 
Naj bo ta novička obenem tudi 
opozorilo.

Pojasnilo
V prejšnji številki Zasavca je 

bilo pomotoma napisano, da je 
C.A. padel s strehe 12. julija. S
strehe je padel 26. j unija, 12. julija
pa je za posledicami padca umrl.

Promet
17. julija je na parkirišču pri 

hotelu Medijske Toplice nemški 
državljan K.R.I. s svojim osebnim 
avtomobilom poškodoval parkiran 
avtomobil, last V.J. iz Prebolda. 
Po nesreči je nadaljeval vožnjo. 
Izsledili so ga v bližini gostinskega 
lokala v Izlakah, kjer je 
poškodoval še eno parkirano 
vozilo, last V.I. iz Zagorja. Na 
obeh vozilih je povzročil skupno 
za 20.000 tolaijev škode. Vozil je 
pod vplivom alkohola. Odvzeli so 
mu potni list, sodnik za prekrške 
gaje kaznoval z denarno kaznijo. 
Koliko je bilo škode naPontiacuz 
nemško registracijo, ni znano.

15. julija je ob 18.30 uri prišlo 
na semaforiziranem križišču v 
Litiji zaradi nepravilnega 
prehitevanja po desni strani do 
manjše prometni nezgode. Voznik 
motornega kolesa N.M. je skušal 
prehiteti voznico S.F., ob tem je 
zapeljal na pločnik in padel na 
cesto. Materialne škode je za
23.000 tolarjev.

17. julija ob 9.30 uri je na 
magistralki Hrastnik-Trbovlje 
voznik osebnega avtomobila 
znamke lada samara B. O. zaradi

neprimernega prehitevanja zbil 
voznika motornega kolesa S. F. 
Po nesreči je nadaljeval vožnjo, 
čeprav je voznik, ki je nesrečo 
videl, zapeljal za njim proti 
Trbovljam in mu na vse načine 
skušal dopovedati, naj ustavi. 
Izsledili so ga trboveljski poli
cisti, ki so v njegovikrvi ugotovili 
prisotnost alkohola. Odvzeli so 
mu urin in kri ter podali kazensko 
ovadbo zaradi ogrožanja javnega 
prometa inpobega skrajanesreče, 
oziroma zapustitvepoškodovanca 
v prometni nezgodi brez pomoči. 
S.F. so zaradi poškodb odpeljali v 
bolnico Trbovlje.

18. julija okoli 6.00 ure je 
voznik osebnega avtomobila C.B. 
zaradi izsiljevanja prednosti 
povzročil prometno nesrečo. Na 
mostu čez Savo v Trbovljah mu je 
iz Hrastnika pripeljal nasproti G .T. 
Da bi se ognil trka, je zavil na 
drugo stran cestiča, kjer gaje vrglo 
ob robnik ceste. Drsel je kakšnih 
20 metrov, nato pa je bočno treščil 
v podporni zid s takšno močjo, da 
sta se odprli obe levi vrati. Potnika 
na zadnjem sedežu sta zletela iz 
avtomobila. Povzročitelj C.B. je 
pobegnil, izsledili so ga po dveh 
urah v Hrastniku. Materialne 
škode je bilo za 250.000 tolaijev.

Kradejo kot 
srake

V noči na 13. julij so neznanci 
vlomili v lovsko kočo na Kalu. 
Izginila je lovska puška, 
videorekorder in še nekaj tehničnih 
predmetov. Naslednjo noč je bilo 
vlomljeno v bife Žagar v Pra
protnem. Lastnikjeostalbrezvečje 
vsote denarja in drugih predmetov. 
Policisti in kriminalisti so med 
preiskavo ugotovili, da si krivdo 
za vloma delita B.J. inT.P., oba iz 
Hrastnika. Oba sta bila s kazensko 
ovadbo izročena preiskovalnemu 
sodu iku. ki j e zanj u odredil pripor.

16. julija se je sprožil alarm na 
banki, ki je last KZ Izlake 
(poslovalnica Zagorje). Patrulja 
je ugotovila poskus nasilnega 
vloma z lomljenjem ključavnice. 
Storilec je zaradi alarma pobeg
nil. še preden mu je uspelo 
dokončati začeto delo. Za 
storilcem še poizvedujejo.

16. julija je neznanec skušal 
vlomiti v vikend, last K.C. iz 
Ljubljane. Z vikendom v Obli 
Gorici nad Litijo vlomilec ni imel 
sreče. Koje razbil okensko steklo, 
ga je prestrašila lastnikova žena. 
Pobegnil je, za njim še 
poizvedujejo.

17. julija je nekdo vlomil v klet 
P .M. Vlomilec se je odpeljal z 
motornim kolesom APN 6, ki ga 
je lastnik kasneje našel na tržnici 
v Zagorju. Ljubitelja tujih 
motorjev še iščejo.

Pranje
avtomobila

17. julija je B.M. pral svoj avto 
blizu nekdanje graščine Potiorek

Nesreča pri Maljeku ;
Na magistralni cesti Zagorje Litija je zaradi neprimerne • 

hitrosti voznika juga na ovinku zaneslo bočno po vozišču. • 
Z zadnjim levim delom je trčil v prednji del golfa, ki ga je . 
iz Zagorja pravilno vozil K.Z.. Sopotnica v golfu je bila • 
lažje telesno poškodovana, voznik pa jo je odnesel le z • 
odrgninami. Povzročitelj nesreče O.S. in njegov sopotnik e 
B.M. sta bila prav tako le lažje telesno poškodovana. • 
O.S.-ju so odredili odvzem krvi. Čeprav je na fotografiji • 
nesreča videti precej huda, tokrat ni bilo smrtnih žrtev ali e 
hujših telesnih poškodb. Velika pa je bila materialna e
škoda, in sicer dobrih 300.000 tolarjev. *

Foto: J.R.jr "

Aufbiks
j)'. Kar vroče je v teh dneh po Zasavju. V gostilni Slovenec 
0 v Trbovljah sta se 12. julija je P. J. svojega "prijatelja" G.T.

očitno zamenjal za divjačino, saj se gaje lotil kar z lovskim 
nožem. Nož so mu ta pr(l)avi možja odvzeli.

a-. Pijana ekipa mladeničev je 13. julija popoldan razgrajala
Q na igrišču ŠD Partizan v Trbovljah. Fantom R.I.. V.B., in 

K.M. je očitno zavrelo od vročine in stalnih ploh, kričali so, 
lutali po igrišču, skratka motili so trening. Fantje morda še ne 
vedo, da lahko luleke uporabijo tudi za kaj drugega, ne le za 
lulanje po igrišču.

18. julija so bili sosedje nezadovoljni s koncertom A.L. in 
▲ Š.S. A.L. je okoli polnoči "turbala" radio, Š.S. pa je igral na 
^ harmoniko na zunanjem hodniku pred stanovanjem. Ko bi 
vsaj zaigrala Malo nočno muziko.



Konkurenčne cene, bogata 
izbira in prijazna postrežba 

v samopostrežni

trgovini z mešanim blagom

61420 Trbovlje, Šuštarjeva 42 
tel.: (0601) 24 350

ODPRTO:
NON-STOP od 7.00 do 19-00

ob nedeljah in praznikih 
od 8.00 do 12.00

VilS9
d.o J TRGOVINA

Kisovec, Naselje na šahtu 31, tel.: fax.:71 427
tel.: fax.:71 827

Gotovinski popusti, plačilo na 2,3 ali 4 obroke, 
montaža itisonov, toplih podov in 

DOSTAVA do 25 km BREZPLAČNA.

- ITISONI širine 2 in 4m
- TOPLI PODI širine 2,3 in 4m
- BARVE AKRIL, JUPOL, BARVE za les in kovino
- pestra paleta tekstilnega meterskega in 

dekorativnega blaga
- prodaja zaves proizvajalca VELANA
- Karnise

- OPRAVLJAMO TUDI POLAGALSKA DELA: 
polaganje, brušenje in lakiranje parketa, 
plute in ostalih lesenih podov.

VABI VAS trgovina Kisovec.

Vsak dan od 700 do 19°°, 
ob sobotah 7™ do 1300

Eim§>RADE
AUDIO & VIDEO TRGOVINA 
Prešernova 37, Zagorje 
Tel : 0601 /61 -575

SATELITSKI SISTEMI ZE OD 490 DEM DALJE. 
KREDIT NA 3,6 IN 12 OBROKOV. 

ODPRTO:
ob delavnikih od 15.30 do 19.30, 

ob solxftah od 9.00 do 13.00.



Celje - skladišče
D-Per
6/1993

COBISS e

1 sfjMSiNSlEiSiBesA
UREDNIŠTVO ZASAVCA, Cesta zmage 33, Zagorje ob Savi

I Nepreklicno naročam časopis ZASAVC.
| Ime in priimeh...................................................................................

| mesto.................................... .......... poštna št,.............................

| ulica................................................. telefon.....................................

, datum............................................ lastnoročni podpis.............

NAROČNINO BOM PLAČEVAL:
| sproti, trimesečno, polletno(ustrezno obkroži)

NAGRADNA IGRA
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